
PROTOKÓŁ  Nr XXXVI.36.2017 
z obrad XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach   

w dniu 28 lipca 2017 r. 
 
 

W obradach sesji udział wzięło 17 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 
protokołu, Burmistrz Jelcza-Laskowic Bogdan Szczęśniak, przedstawiciele rad sołeckich i osiedlowych  
oraz goście zaproszeni na obrady sesji, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Obrady  XXXVI Sesji Rady Miejskiej o godzinie 12.00 otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady 
Miejskiej Beata Bejda, która na podstawie listy obecności stwierdziła quorum, co stanowi  
o prawomocności obrad XXXVI Sesji Rady Miejskiej. 
 
Obsługę prawną XXXVI Sesji prowadził Pan Sławomir Boruch - Gruszecki Radca Prawny Urzędu 
Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 
 

Wszystkie wystąpienia zawarte w niniejszym protokole zostały oddane w pełnym brzmieniu. 

Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo uprzejmie proszę państwa teraz o powstanie, gdyż były radny 

Pan Jan Matunin niestety zmarł. Był to radny trzech kadencji: 1998-2002, 2002-2006 i 2006-
2010. Chciałabym żebyśmy uczcili Jego pamięć minutą ciszy. 

 Dziękuję państwu bardzo. 
 Informuję państwa, że pogrzeb Pana Jana Matunina jest jutro o godzinie 11.00. Msza święta 

w kościele w Jelczu, a po mszy są uroczystości pogrzebowe na cmentarzu w Jelczu. 
 Proszę państwa, w tej chwili na sali jest 17 radnych, wszystkie uchwały podjęte w dniu 

dzisiejszym będą prawomocne. 
 
Na salę obrad przybył radny Tadeusz Babski, w związku z tym w XXXVI Sesji uczestniczy 18 radnych. 
 
 Mamy już 18 radnych. 
 Proszę państwa, zanim rozpoczniemy merytoryczną część naszej sesji Rady Miejskiej, 

chciałabym najpierw może powitać Burmistrza Jelcza-Laskowic Pana Bogdana Szczęśniaka, 
zastępców burmistrza: Pana Romualda Piórko, zastępcę burmistrza Pana Marka Szponara. 
Witam Panią Skarbnik. Witam Pana Sekretarza. Witam wszystkich radnych. Witam gości, 
którzy przybyli na dzisiejszą sesję. A szczególnie serdecznie witam Pana Michała 
Mikulewicza Mistrza Świata w Kulturystyce oraz rodziców, którym serdecznie gratulujemy 
takiego syna. 

 Proszę państwa, za chwilkę Burmistrz Jelcza-Laskowic Pan Bogdan Szczęśniak uhonoruje 
Pana Michała Mikulewicza za to wspaniałe osiągnięcie, za ten sukces. 

 Pozwolę sobie tylko wcześniej dwa zdania. O Panu Michale ukazały się artykuły w naszej 
prasie powiatowej, w gazecie „Wiadomości Oławskie”. I chciałabym tutaj zacytować 
króciutko, bo resztę pewnie Pan Michał nam też w skrócie powie. Pan redaktor Kamil Tysa 
pytał Pana rok temu jakie były początki państwa na kariery, no i tutaj bardzo szczery 
wywód: zaczynałem w piwnicy i tak naprawdę dopiero na rynku … jak na rynku pojawiły się 
różnorodne branżowe pisma zacząłem się rozwijać, tydzień w tydzień chłonąłem te gazety 
od deski do deski. Uczyłem się na sobie, to jednak wciąż za mało. Każdy sportowiec musi 
poznać w życiu swojego mistrza, miałem ich dwóch: jeden zapoczątkował moją przygodę,  
a drugi postawił wisienkę na torcie. Ten pierwszy to Radek Słodkiewicz, a drugi to Piotr 
Głuchowski, który w przeszłości trenował Radka. W ubiegłym roku zabrakło Panu do 
mistrzostwa świata jednego punktu, w tym roku olbrzymi sukces. Serdecznie, w imieniu 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach Panu gratuluję. Rodzicom jeszcze raz wspaniałego 
syna. Proszę Pana na środek i Pana Burmistrza proszę o uhonorowanie. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Szanowny Pan Michał Mikulewicz. W imieniu władz samorządowych 
miasta i gminy Jelcz-Laskowice składamy Panu wyrazy uznania i gratulacje. Zdobycie tytułu 
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Mistrza Świata w Kulturystyce jest wielkim sukcesem możliwym dzięki wytrwałości, 
samozaparciu i ciężkiej pracy. Jesteśmy dumni z tych osiągnięć jako reprezentanci miasta,  
z którym Pan się wychował i z którym łączą Pana więzy rodzinne. Życzymy dalszych 
sukcesów w karierze sportowej i zawodowej, a także pomyślności w życiu prywatnym. 
Podpisał Burmistrz i Przewodnicząca Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach.  

 
… 
 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę państwa, jest propozycja tutaj pań radnych żeby Pan Michał 

zaprezentował się w stroju takim zawodniczym. 
 
… 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo uprzejmie proszę już o zajęcie miejsc, a Pana Michała  proszę  

o zabranie głosu. 
Pan Michał Mikulewicz – w ogóle się nie przygotowałem do żadnego przemówienia, jestem zaskoczony. 

Ale z tego tytułu, że od dawien dawna występuję przed kamerą i mówię do mikrofonu, to 
myślę, że nie będę miał z tym największego problemu. Cieszę się bardzo, że w końcu 
zostałem doceniony, że mój trud, który trwał siedemnaście lat, jakby został bardzo dobrze 
odebrany w  moim mieście rodzinnym, z którego pochodzę, które zawsze wychwalam, bo jak 
to się mówi, nieistotne gdzie jesteś, pamiętaj skąd pochodzisz. Ja pochodzę z Jelcza-Laskowic, 
zawsze będzie tutaj moje serce, zawsze będę miał tutaj najwięcej wspomnień, najlepszych 
jakby kolegów, oczywiście kochanych rodziców. I gdzie tylko mogę to wychwalam to małe, 
piękne, rozwijające się miasteczko. Chciałbym też bardzo podziękować Gminie, 
Burmistrzowi za tę tabliczkę, za to, że zostałem uhonorowany – nie spodziewałem się tego. 
No cóż mogę powiedzieć? No bardzo dziękuję. I bardzo dziękuję też moim rodzicom, bo 
myślę, że gdyby nie ich wkład, gdyby nie to, że to tak naprawdę oni odkryli we mnie ten 
sportowy, tego sportowego ducha walki, myślę że by mnie tutaj nie było, tak że dziękuję też 
rodzicom. 

 To ja już sobie usiądę. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękujemy serdecznie. Proszę państwa … 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Panie Michale, kwiatki prosiłbym też … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę? Kwiaty. Sekundkę. Jeżeli Państwo chcecie, to oczywiście 

zapraszamy do udziału w dalszej części sesji. Natomiast, jeżeli czas Państwu na to nie 
pozwala, to bardzo dziękuję za obecność i za takie miłe chwile. Dziękuję Państwu serdecznie. 

 
Na salę obrad przybył radny Robert Jadczak, w związku z tym w XXXVI Sesji uczestniczy 19 radnych. 
 
 Proszę państwa, odczytuję porządek obrad XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach: 

1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XXXVI Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXV Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Dziuplina, gmina Jelcz-Laskowice, 
zwanego dalej „MPZP – DZIUPLINA II”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w Jelczu-Laskowicach, gm. 
Jelcz-Laskowice. (MPZP Inżynierska – Aleja Młodych) 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Laskowice, gm. 
Jelcz-Laskowice – „MPZP Oławska – Bożka”. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr LIV/326/2006 Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach z dnia 24 października 2006 r. w sprawie zasad gospodarowania 
nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Jelcz-Laskowice oraz 
nieruchomościami będącymi w użytkowaniu wieczystym Gminy Jelcz-Laskowice. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg wewnętrznych  do kategorii dróg gminnych 
oraz  ustalenia  ich przebiegu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2017 r. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Jelcz-Laskowice na lata 2017 – 2022. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLVIII.349.2014 Rady Miejskiej  

w Jelczu-Laskowicach z dnia 26 czerwca 2014 r. w sprawie ustalenia Regulaminu 
przewozu osób i bagażu ręcznego środkami komunikacji miejskiej w Mieście i Gminie 
Jelcz-Laskowice. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu przewozu osób i bagażu ręcznego  
w środkach komunikacji miejskiej w Mieście i Gminie Jelcz-Laskowice. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zgody na wykorzystanie herbu Gminy.  
17. Informacja dotycząca współpracy z miastami partnerskimi. 
18. Informacja na temat funkcjonowania gminnego systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi. 
19. Informacja dotycząca realizacji uchwał Rady Miejskiej za II kwartał 2017 r. 
20. Wolne wnioski. 
21. Komunikaty organów Gminy. 
22. Zakończenie obrad XXXVI Sesji Rady Miejskiej. 

 
Czy ktoś z państwa radnych do porządku obrad ma jakieś uwagi? Nie widzę. Proszę państwa, 
kto z państwa radnych jest za przyjęciem dzisiejszego porządku obrad proszę o podniesienie 
ręki: 
 
za - 19 (jednogłośnie) 

 
Porządek obrad XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach został przyjęty i przedstawia się 
następująco: 
 
1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XXXVI Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXV Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla terenu położonego w obrębie Dziuplina, gmina Jelcz-Laskowice, zwanego dalej „MPZP – 
DZIUPLINA II”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w Jelczu-Laskowicach, gm. Jelcz-
Laskowice. (MPZP Inżynierska – Aleja Młodych) 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Laskowice, gm. Jelcz-
Laskowice – „MPZP Oławska – Bożka”. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr LIV/326/2006 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach  
z dnia 24 października 2006 r. w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami 
stanowiącymi własność Gminy Jelcz-Laskowice oraz nieruchomościami będącymi  
w użytkowaniu wieczystym Gminy Jelcz-Laskowice. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg wewnętrznych  do kategorii dróg gminnych oraz  
ustalenia  ich przebiegu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2017 r. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2017 – 2022. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLVIII.349.2014 Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach z dnia 26 czerwca 2014 r. w sprawie ustalenia Regulaminu przewozu osób i bagażu 
ręcznego środkami komunikacji miejskiej w Mieście i Gminie Jelcz-Laskowice. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu przewozu osób i bagażu ręcznego  
w środkach komunikacji miejskiej w Mieście i Gminie Jelcz-Laskowice. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie zgody na wykorzystanie herbu Gminy.  
17. Informacja dotycząca współpracy z miastami partnerskimi. 
18. Informacja na temat funkcjonowania gminnego systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi. 
19. Informacja dotycząca realizacji uchwał Rady Miejskiej za II kwartał 2017 r. 
20. Wolne wnioski. 
21. Komunikaty organów Gminy. 
22. Zakończenie obrad XXXVI Sesji Rady Miejskiej. 

Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu drugiego: Przyjęcie protokołu z obrad XXXV 

Sesji Rady Miejskiej. 
 Czy do protokołu macie państwo radni jakieś uwagi? Nie widzę. W takim razie kto z państwa 

jest za przyjęciem protokołu z obrad XXXV Sesji Rady Miejskiej proszę o podniesienie ręki:  
 
 za   -           16 
 przeciw  - 0 
 wstrzymało się - 3 
 - protokół z obrad XXXV Sesji Rady Miejskiej został przyjęty – 

Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przechodzimy do punktu trzeciego: Informacje  

i komunikaty Przewodniczącej. 
 Proszę państwa, uprzejmie informuję, że 01 sierpnia będzie na placu Jana Pawła II 

uroczystość dotycząca 73 Rocznicy Wybuchu Powstania Warszawskiego. Taki komunikat się 
już ukazał w lokalnej prasie. Serdecznie zapraszam wszystkich państwa do uczestniczenia  
w tej uroczystości. Chciałabym również poinformować tych, którzy jeszcze o tym nie wiedzą, 
że Dożynki Gminne odbędą się w ostatnią niedzielę sierpnia w Piekarach. Informuję również 
państwa, że w sobotę będzie druga część festiwalu organowego o godzinie 19.00 w kościele 
pw. św. Maksymiliana Marii Kolbego.  

 Informuję państwa, że inicjatywa uchwałodawcza Pana radnego Tadeusza Babskiego została 
skierowana do opinii Burmistrza i Pani Skarbnik. Jedna z opinii już wpłynęła. Po rozmowie  
z Burmistrzem wstępnie jest ustalone, o ile jakieś nie nastąpią – mam nadzieję, że nie – 
komplikacje, że ten projekt uchwały będzie procedowany na sesji we wrześniu.  

 Chciałabym również państwa poinformować, że w związku z informacją na ostatniej sesji, 
skierowałam do Burmistrza Jelcza-Laskowic pismo, ono jest w zasadzie kierowane do radcy 
prawnego, robię to przez Pana Burmistrza, o opinię na temat czasu wystąpienia radnego  
i ewentualnie innych dodatkowych środków dyscyplinujących. Czekam na opinię pana 
mecenasa w tej sprawie.  

 I proszę państwa, jeszcze chciałabym uprzejmie poinformować, wpłynęło takie 
zawiadomienie do Rady Miejskiej, że 10 sierpnia 2017 r. o godzinie 17.30 zostało zwołane 
zebranie wiejskie w miejscowości Miłocice Małe dotyczące wyboru sołtysa, w związku ze 
złożoną rezygnacją Pani Elżbiety Jarosławskiej pismem z dnia 19.07.2017 r.  

 (pismo Urzędu Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice z dnia 27.07.2017 r., znak: 
IR.0124.77.2017.6262 stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 Informuję również państwa, że radny Robert Jadczak, Sołtys Miłoszyc, złożył zarówno do 
Burmistrza, jak i do wiadomości Rady Miejskiej wniosek o budowę chodnika oraz 
wyniesionego przejścia dla pieszych przy ul. Wrocławskiej. To pismo jest do wglądu przez 
państwa radnych w Biurze Rady. 

 (pismo Pana Roberta Jadczaka z dnia 21.07.2017 r. stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu) 

 Informuję również, że wpłynęły protokoły z Zarządu Osiedla Komunalnego i Zarządu Osiedla 
Jelcz. Mówię o tym dlatego, że w tych protokołach znajdują się również wnioski do budżetu. 
Te protokoły wpływają również do Pana Burmistrza. Przepraszam bardzo, jeszcze jest jeden 
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protokół: Osiedle Domków Jednorodzinnych, tak że mam w tej chwili tu trzy protokoły. 
Natomiast chciałabym żeby te protokoły i tutaj te wnioski, które są do budżetu, były też 
jakby wzięte pod uwagę jeżeli chodzi o protokoły zarządów osiedli. 

 (protokoły: z Ogólnego Zebrania Mieszkańców Osiedla Jelcz z dnia 04.04.2017 r.,  
ze spotkania Mieszkańców Osiedla Domków  Jednorodzinnych z dnia 11.05.2017 r. oraz  
 z zebrania Mieszkańców Osiedla Komunalnego z dnia 23.02.2017 r. stanowią załącznik do 
niniejszego protokołu) 
I proszę państwa, ostatnia sprawa, chciałabym się bardzo krótko i bez żadnych szczegółów 
odnieść do ostatniej wspólnej komisji naszej we wtorek. I proszę państwa, bez nazwisk, 
bardzo ogólnie chciałabym państwa wszystkich prosić o zachowanie spokoju, umiaru  
i kultury na naszych posiedzeniach zarówno komisji i sesji. Wszyscy, którzy państwo byliście 
na komisji, wiecie o co chodzi i ja już więcej nic na ten temat nie chcę mówić. Natomiast 
bardzo państwa proszę, czytałam bardzo dużo teraz w internecie, że niestety podobnie się 
dzieje w innych gminach, ale nie musimy być takim przykładem takich zachowań. Tak że 
bardzo mój spokojny apel i prośba do wszystkich państwa, którzy no jedni uczestniczą 
bardzo czynnie, inni biernie, nie chciałabym żeby takie sytuacje miały miejsce w przyszłości. 
Proszę państwa, przechodzimy do punktu czwartego. 

Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy 

sesjami Rady Miejskiej. 
 (…) 
 Ja myślę, że w tym punkcie będzie Pan mógł zadać, bo Pan Burmistrz będzie pewnie … Ja w 

Komunikatach Przewodniczącej, no nie chciałabym żebyśmy o tym rozmawiali. Za chwilkę 
Panu oddam głos w tej sprawie. 

 Panie Burmistrzu, punkt czwarty: Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych 
pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. Proszę uprzejmie. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, poinformuję 
państwa o ważniejszych decyzjach podjętych w okresie między sesjami. 

 I tak, w imieniu Gminy nie skorzystałem z prawa pierwokupu nieruchomości gruntowej 
działki o powierzchni 1000 m2, położonej w obrębie ewidencyjnym Jelcz, kwota transakcji to 
71.500 zł. 

 Również nie skorzystałem z prawa pierwokupu użytkowania wieczystego nieruchomości 
gruntowej, działki o powierzchni 1044 m2 i działki o powierzchni 1056 m2 położonych  
w obrębie Dziuplina. Wartość transakcji za te dwie działki 109.800 zł. 

 Ponadto zarządziłem ustalenie wysokości miesięcznej stawki stypendium za wyniki w nauce 
i zachowanie również na rok 2017/2018 dla uczniów szkół. W szkołach podstawowych 100 
zł miesięcznie i w szkołach gimnazjalnych 120 zł miesięcznie. 

 Pozostałe decyzje zostały państwu przedstawione w formie projektów uchwał na dzisiejszą 
sesję. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie ma więcej żadnych informacji. Czy, w związku z informacjami, 
które podał Burmistrz Szczęśniak, państwo radni mają jakieś pytania?  

 (…) 
 Nie, Burmistrz Piórko nie będzie mówił. 
 Pan chciał zadać pytanie w sprawie chodnika. Nie było tego w informacjach, natomiast ja 

przeczytałam pismo. Oddaję Panu głos. Proszę uprzejmie. 
Radny Ireneusz Stachnio – bo tak w trakcie, Pani Przewodnicząca, jak Pani czytała, to próbowałem się 

skontaktować z Panem radnym Jadczakiem, ale radni mogą potwierdzić, z resztą i radny 
Skrzydłowski, i radna Dekret Pana się pytała co to jest za chodnik. Podejrzewam, że to jest 
ten chodnik, który jest w tej chwili budowany przy, pomiędzy Laskowicami a Miłoszycami. 
Tak, czy nie? Bo Pan, Pan radny Jadczak nie udzielił mi takiej informacji. Dziwię się, że taka 
informacja idzie do radnych, ponieważ wnioski przeważnie, które składamy, składamy albo 
do Burmistrza, albo w punkcie Wolne wnioski. Natomiast jeśli chodzi o … Dlaczego moje … 
Skąd moje pytanie nagle się pojawia? Ponieważ ten fragment pomiędzy Miłoszycami, tą starą 
częścią jeszcze, nie w okolicach nowego osiedla, a Laskowicami – wielokrotnie takie wnioski 
składaliśmy. Zapewnie Pan Burmistrz pamięta jeszcze w poprzedniej kadencji jak była 
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budowana i Pan Burmistrz Szponar, ponieważ był, m.in. jednym z inicjatorów przebudowy 
ul. Oleśnickiej i wtedy walczyliśmy o malutki fragmencik chodnika z Burmistrzem Putyrą – 
znaczy my z Burmistrzem Putyrą walczyliśmy – żeby wybudować malutki fragmencik 
chodnika na ul. Witosa w ramach tej inwestycji. To się nam udało. Następnie składaliśmy  
o ten potężny odcinek właśnie Miłoszyce – Laskowice, czyli ul. Wrocławska, na początku 
sam, później z radnym Srokowskim, później z radnymi: Pakoszem, Skrzydłowskim i radną 
Dekret. Ta sprawa się ciągnie mniej więcej już od siedmiu – ośmiu lat, trzeba by było … 
mógłbym to sprawdzić. Więc taki troszeczkę zdziwiony jestem, że w tej chwili, kiedy rusza 
inwestycja, nagle pojawiają się takie wnioski. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Jadczak – proszę uprzejmie. 
Radny Robert Jadczak – Szanowni państwo, panowie burmistrzowie, widzę, że jest Pan zainteresowany 

inwestycjami w Miłoszycach to dobrze, cieszy mnie to. Powiem Panu, nie chodzi o ten 
chodnik, który już się rozpoczął, chodzi o inny chodnik. Ale już, skoro zaczęliśmy ten temat, 
chodzi o dokończenie około 300, może nawet nie będzie 300 m chodnika przy  
ul. Wrocławskiej, który obecnie kończy się bodaj przy działce 328 Pana D…cza. No jeśli Pan 
przeczyta ten wniosek to będzie Pan dokładnie wiedział o co chodzi. A chodzi aby ten 
chodnik dokończyć do przystanku autobusowego, który jest po prawej stronie jadąc do 
Jelcza-Laskowic. Nie chodzi mi, tak jak powiedziałem, o chodnik, ten szlak pieszo – 
rowerowy, który jest teraz budowany. I to wszystko. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Ja specjalnie nie odczytywałam całego tego pisma 
dlatego, że tutaj jest dużo danych osób, które nie są osobami publicznymi. Dlatego państwo 
radni macie możliwość wglądu w Biurze Rady. 

 Dobrze. Proszę państwa, czy ktoś jeszcze chciałby zadać pytanie Burmistrzowi w związku  
z informacjami? Nie widzę. Przechodzimy do punktu piątego. 

Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Sprawy samorządowe. 
 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do punktu 

szóstego. 

Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Interpelacje i zapytania. 
 Pan radny Ireneusz Stachnio – proszę. Potem Pani radna Teresa Kotowicz zgłasza się. 
Radny Ireneusz Stachnio – Pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, Szanowni radni, państwo, 

którzy jesteście gośćmi tutaj, chciałbym zadać kilka pytań Pani Dyrektor Skierskiej, ale 
ponieważ Pani Dyrektor Skierskiej nie ma, więc za pośrednictwem pana burmistrza 
chciałbym złożyć interpelację jako, jako … Pani Dyrektor Skierskiej jako podwładnej panu 
burmistrzowi. Chciałbym te pytania uzupełnić krótkim uzasadnieniem, więc poproszę Panią 
Przewodniczącą o umożliwienie mi … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja Panu umożliwię. Tylko może sprecyzujmy, bo interpelacja jest do 
burmistrza … 

Radny Ireneusz Stachnio – do burmistrza, tak.  
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. 
Radny Ireneusz Stachnio – to jest, to znaczy chciałem skorzystać z obecności Pani Dyrektor Skierskiej. 

Oczywiście, za – tak jak powiedziałem wcześniej – za pośrednictwem pana burmistrza, więc 
kieruję w tej chwili do pana burmistrza … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Proszę bardzo. 
Radny Ireneusz Stachnio – … a pan burmistrz później te pytania przekaże Pani Dyrektor Skierskiej. 
 Szanowni państwo, na XXXIV Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach w dniu 26 maja 

2017 r. w punkcie dwunastym obrad: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
propozycję obniżenia wymiaru czasu pracy nauczyciela pełniącego funkcję radnego, Pani 
Dyrektor Skierska powiedziała, cytuję: Czy ja sama stwierdziłam, analizując prawo to 
oświatowe i rozporządzenia, czy jeszcze się kontaktowałam z osobami, które mają 
możliwość uzasadnić takie, czy inne stanowisko. Proszę państwa, ja nie jestem prawnikiem, 
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w związku z tym rozmowy podjęłam. Rozmowy podjęłam zarówno z prawnikiem, jak  
i  osobami pracującymi w Kuratorium, czyli była to Pani Wizytator Aleksandra Fik, która 
opiniuje arkusze ocen, jak również pan, który zajmuje się, specjalizuje się właśnie w tym 
prawie dotyczącym kwalifikacji, Pan Mordaszewski. I zarówno Pani Fik, jak i Pan 
Mordaszewski, jak i Pan Woźniak, który jest tutaj prawnikiem, zgodnie stwierdzali, że Pan 
Ireneusz Stachnio nie ma kwalifikacji w świetle obowiązujących przepisów. 

 W nawiązaniu do tej wypowiedzi, proszę państwa, dwukrotnie pisemnie pismami z dnia 19 
czerwca oraz 30 czerwca zwróciłem się do Pani Dyrektor Skierskiej o udzielenie mi 
informacji kiedy, w jakiej formie oraz na podstawie jakich dokumentów urzędnicy 
Kuratorium we Wrocławiu Pani Fik oraz Pan Mordaszewski, oraz Pan mecenas Andrzej 
Woźniak prawnik Urzędu Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice stwierdzili, że nie posiadam 
kwalifikacji do nauczania biologii w szkole podstawowej. Do dnia dzisiejszego, a minęło już 
ponad miesiąc i to grubo ponad miesiąc, nie otrzymałem od Pani Dyrektor odpowiedzi. Moje 
drugie pismo było prośbą o ponowne jakby, ponowne ustosunkowanie się do pisma z 19 
czerwca. Dlatego chciałbym zadać, za pośrednictwem pana burmistrza, następujące pytania 
Pani Skierskiej: 

 Proszę o podanie na podstawie jakich dokumentów z mojej dokumentacji zawodowej Pani 
Aleksandra Fik stwierdziła, że nie posiadam kwalifikacji do nauczania biologii w szkole 
podstawowej. 

 Proszę o podanie wykazu dokumentów z mojej dokumentacji zawodowej, które Pani 
przedstawiła Pani Aleksandrze Fik. 

 Proszę o podanie w jaki sposób Pani Aleksandra Fik oceniała moją dokumentację zawodową 
oraz kiedy – tutaj proszę o podanie daty – Pani Aleksandra Fik dokonała oceny moich 
kwalifikacji. 

 I druga seria pytań podobnych do Pana, dotyczącego Pana Mordasewicza, czyli: 
 Proszę o podanie na podstawie oceny jakich dokumentów z mojej dokumentacji zawodowej 

Pan Mordaszewski – przepraszam, nie Mordasewicz, tylko Mordaszewski – stwierdził, że nie 
posiadam kwalifikacji do nauczania biologii w szkole podstawowej. 

 Oraz proszę o podanie wykazu dokumentów z mojej dokumentacji zawodowej, które Pani 
przedstawiła Panu Mordaszewskiemu. 

 Proszę o podanie w jaki sposób Pan Mordaszewski ocenił moją dokumentację zawodową  
i kiedy Pan Mordaszewski dokonał oceny moich kwalifikacji. 

 Ponownie odwołam się do wypowiedzi Pani Skierskiej, którą zacytowałem przed chwilą,  
z sesji majowej. I Pani Dyrektor stwierdziła, że Pan mecenas Andrzej Woźniak stwierdził  
z kolei, że Pan Ireneusz Stachnio nie posiada kwalifikacji w świetle obowiązujących 
przepisów. 

 Szanowni państwo, 19 czerwca oraz 02 lipca zwróciłem się do Pani Skierskiej pisemnie  
z pytaniem  o podanie na podstawie oceny jakich dokumentów z mojej dokumentacji 
zawodowej stwierdziła Pani, że nie posiadam kwalifikacji do nauczania w szkole zawodowej. 
Poprosiłem także o podanie wykazu dokumentów, na podstawie jakich Pan Woźniak oceniał 
moje kwalifikacje. Na oba pisma Pani Dyrektor nie odpowiedziała. Przypomnę: pismo  
z 19 czerwca i 07 lipca – przepraszam – 02 lipca, ponad miesiąc minął, nie mam odpowiedzi. 
Pan mecenas Andrzej Woźniak przekazał Pani Dyrektor swoją opinię, właściwie określił to 
jako stanowisko prawnie w formie ustnej i stanowiło ono odpowiedź na postawione przez 
Pani, przez Panią mecenasowi pytanie. I zacytuję to pytanie: Czy nauczyciel, któremu 
dyrektor gimnazjum uznał ukończony kierunek studiów za zbliżony do nauczanego 
przedmiotu, to jest biologii, może po przejściu do szkoły podstawowej nadal uczyć biologii 
pomimo tego, iż nauczyciel ten nie posiada kwalifikacji określonych przepisami do nauczania 
tego przedmiotu. W pytaniu do Pana mecenasa stwierdza Pani Dyrektor, iż nauczyciel ten nie 
posiada określonych przepisami kwalifikacji do nauczania tego przedmiotu, a więc jest to 
pytanie retoryczne. Pani Dyrektor stwierdziła, że nie posiadam, więc Pan mecenas jedynie to 
potwierdził. Dlatego ponownie zwracam się, za pośrednictwem pana burmistrza, do Pani 
Dyrektor o odpowiedź na następujące pytania: 

 Proszę Panią o podanie na podstawie jakich dokumentów z mojej dokumentacji zawodowej 
stwierdziła Pani, że nie posiadam kwalifikacji do nauczania biologii w szkole podstawowej. 
Taką informację przekazała Pani Panu mecenasowi w zadanym pytaniu. 

 Drugie pytanie: Proszę o podanie wykazu dokumentów, na podstawie których wydała Pani 
swoją opinię o moich kwalifikacjach. 
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 Trzecie pytanie: Kiedy – tutaj także proszę o podanie daty – Pan mecenas Andrzej Woźniak 
dokonał oceny moich kwalifikacji. 

 Znowu odwołam się do sesji majowej i do cytatu, który … wypowiedzi Pani Agaty Skierskiej: 
Zanim rozpoczęliśmy prace nad projektem organizacyjnym, dostaliśmy z Kuratorium 
wytyczne, a zatem co dyrektor ma rozumieć przez kwalifikacje pedagogiczne, jak również 
fakt, że były uznane kwalifikacje i podane w jakich latach i kto mógł dokonać oceny, takiej 
oceny i uznania, i żeby dyrektorzy oczywiście wzięli to pod uwagę, i przydzielając godziny 
przydzielili je zgodnie z tym przepisem, że uznanie jest w danym typie szkoły - to pismo też 
wyszło z Kuratorium.  

 I mam taką prośbę do pana burmistrza aby przekazał Pani Skierskiej następujące, 
następującą prośbę: Proszę o kserokopię pisma i wytycznych z Kuratorium, które otrzymała 
Pani z Kuratorium, na które powołuje się Pani w zacytowanym fragmencie Pani wypowiedzi. 

 Na tej samej sesji Pani Dyrektor Skierska powiedziała, cytuję: W dniu dzisiejszym, kiedy 
przyszłam do pracy, okazało … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Stachnio, przepraszam, że Panu przerywam, ale tak, ta 
Pana interpelacja ma dość dziwną formę, bo ona nie jest kierowana jakby do burmistrza. Pan 
ma pytania do Pani Dyrektor Skierskiej. Więc albo proszę po prostu to przeredagować i w 
takiej formie żeby to była interpelacja do burmistrza. Ja rozumiem, że na te pytania, które 
Pan zadaje, chciałby Pan uzyskać odpowiedź od Pani Skierskiej … 

Radny Ireneusz Stachnio – ja kieruję te pytania do pana burmistrza. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę? 
Radny Ireneusz Stachnio – do pana burmistrza. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – no ale z treści tego, co Pan przeczytał, tak nie wynika. 
Radny Ireneusz Stachnio – ale Pani … Tak. tylko jedna rzecz. Pani Przewodnicząca … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja Panu pozwolę to odczytać. 
Radny Ireneusz Stachnio – dobrze. To dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – tylko ja mówię o tym, że ona nie jest sensu stricto interpelacją do 

burmistrza, bo tam się pojawiają zdania gdzie Pan po prostu tak jakby za pośrednictwem 
burmistrza zwraca się do Pani Dyrektor Skierskiej. Proszę zostawić panu burmistrzowi 
dowolność w tej sprawie jeżeli to ma być interpelacja do burmistrza. Proszę bardzo, proszę 
kontynuować. 

Radny Ireneusz Stachnio – dobrze. Ma Pani rację, zgadzam się z tym. Tylko chciałem uzupełnić jeszcze 
swoją wypowiedź, iż to są, te moje pytania są podparte cytatami z protokołu. Sprawa miała 
swój przebieg na sesji majowej. Wszyscy radni byli zorientowani. Została podjęta czynność 
prawna, a więc głosowanie i skutek prawny, czyli podjęcie uchwały w mojej sprawie. Nie 
byłem obecny. Z resztą, Pani Przewodnicząca przerwała, na swój wniosek, posiedzenie – 
przepraszam – na swój wniosek zakończyła dalszą debatę w tym punkcie, więc tutaj jakby 
też, dlatego proszę … Przyjmuję  oczywiście to, co przed chwilą Pani powiedziała, sugestia 
jest bardzo dobra. Pozwoli Pani i tak, jak Pani powiedziała, że będę kontynuował dalej. Czyli 
tak jak mówiłem, że na tej samej sesji Pani Dyrektor Skierska powiedziała: W dniu 
dzisiejszym, kiedy przyszłam do pracy, okazało się, że na biurku leży kolejne pismo, jest to 
pismo, oryginał, skierowane do Pana Ireneusza Stachnio, podpisane przez Wicekuratora, 
które wprowadza uzupełnienie do poprzedniego pisma, które było wystosowane dla Pana 
Ireneusza Stachnio, że w świetle rozporządzenia z dnia 12 marca 2009 r. Pan Ireneusz 
Stachnio ma kwalifikacje do nauczania biologii, a to co było w poprzednim piśmie, to dotyczy 
projektu, że w świetle projektu to on też będzie miał kwalifikacje do nauczania biologii w 
szkole podstawowej. Proszę państwa, nie miałem możliwości skonfrontowania … nie miałam 
możliwości skonfrontowania tego zdania i zupełnie tego zdania nie rozumiem, dlatego że 
rozmowy z pracownikami Kuratorium trwały wcześniej, odpowiedzi były jednoznaczne. 

 W związku z tym co zaistniało, owszem złożę, znaczy skontaktuję się z Kuratorium. I wiele 
rzeczy napisane, ja też rozmawiałam z wieloma osobami, dlatego stwierdzam tutaj 
jednoznacznie, że tego pisma nie rozumiem, bo jest podobna podstawa prawna, czyli 
rozporządzenie z dnia 12 marca 2009 r. i taka sama podstawa prawna podaję ja jako 
dyrektor, z tym że jeszcze podaję § 28, na którym uzasadniam dlaczego Pan Ireneusz 
Stachnio nie ma kwalifikacji. 

 I w dalszym ciągu Pani Dyrektor kontynuuje: Ja z Kuratorem spotkałam się … ja z Kuratorem 
spotkam się, będę rozmawiała i poproszę o wyjaśnienie właśnie tych stanowisk, zarówno 
stwierdzających brak kwalifikacji … 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani radny Stachnio, Pan cytuje fragmenty … 
Radny Ireneusz Stachnio – tak. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … protokołu. My byliśmy na tej sesji. Pamiętamy co się działo, 

pamiętamy wypowiedzi. Proszę sformułować interpelację do burmistrza. A jeżeli jest to 
jeszcze długi ciąg tego, co Pan ma przygotowane, to ja uprzejmie Pana proszę żeby Pan to 
złożył pisemnie, albo w takiej formie w jakiej Pan (…) 

Radny Ireneusz Stachnio – Pani Przewodnicząca, dlaczego Pani po raz kolejny uniemożliwia mi … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Stachnio, ja w Pana odbiorze przerywam Panu 

odpowiedź, a w odbiorze pozostałych państwa pozwalam na to żeby Pan nadmiernie długo 
wypowiadał się w sprawie w zasadzie personalnej, Pana sprawie. Stosuje Pan wybieg taki, że 
zwraca się Pan za pośrednictwem burmistrza do Pani Skierskiej – nie jest to w porządku. 
Proszę sformułować interpelację do Burmistrza Jelcza-Laskowic. 

Radny Ireneusz Stachnio – Pani Przewodnicząca, wszystkie pytania, które zadałem, są to interpelacje do 
pana burmistrza. Opieram to na podstawie cytatów z posiedzenia sesji majowej. To, że 
wszyscy słyszeli – okay, słyszeli wszyscy. Był efekt w postaci decyzji, czyli aktu podjęcia 
uchwały. Mam prawo do zadawania pytań oraz interpelacji – jesteśmy w tym punkcie. Pani 
nie może mi ograniczyć tego, ponieważ jest to łamanie … łamanie zasad demokratycznych. 
To, że sprawa dotyczy mnie … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Stachnio, na wszystkie moje próby aby Pan skracał swoją 
wypowiedź Pan ma jedno wytłumaczenie, że albo ja postępuję niedemokratycznie, albo ja 
łamię Statut Gminy Jelcz-Laskowice. Bardzo Pana proszę żeby Pan był rzetelny w ocenie 
mojego postępowania tutaj na sesji. I ja jeszcze raz Pana uprzejmie proszę żeby Pan 
sformułował interpelację do burmistrza. Przypominam Panu również, że burmistrz nie jest 
Pana pracodawcą, Pana pracodawcą jest Dyrektor Skierska. Więc cóż to za figura prawna, 
którą Pan stosuje teraz odczytując tę Pana interpelację? Bo ja tego nie rozumiem. 

Radny Ireneusz Stachnio – Pani Przewodnicząca, ja posługuję się faktami, posługuję się cytatami, nic nie 
ma tutaj oprócz stwierdzeń, że zadałem Pani, prosiłem Panią Dyrektor o odpowiedź na 
pytania. Pani Dyrektor mi tej ponad miesiąc … ponad mi tej odpowiedzi nie udziela. 
Dwukrotnie prosiłem, czyli wykorzystałem … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Panie radny Stachnio, proszę mnie posłuchać. Ten temat był 
na sesji XXXIV omawiany bardzo długo. W pana imieniu zabierała głos Pana małżonka. 
Pozwoliłam naprawdę na bardzo długie wypowiedzi Pana małżonki i osób, które w tej 
sprawie składały wyjaśnienia. I powiem tak – skracając to wszystko – Rada Miejska nie 
zajmuje się tym kto, jakie ma kwalifikacje. Myśmy rozpatrywali to pod takim względem, czy 
jest to związane ze sprawowaniem przez Pana mandatu. Stwierdziła Rada Miejska, że nie, 
ponieważ jest to reforma oświaty. I ja bardzo Pana proszę po raz trzeci żeby Pan 
sformułował interpelację dla burmistrza nie przedłużając naprawdę tematu, któremu tu 
poświęciliśmy naprawdę bardzo dużo czasu. 

Radny Ireneusz Stachnio – widzi Pani, wszystko jest … znaczy, bardzo ładnie Pani to powiedziała, tylko 
jest jedna rzecz, efekt prawny, czyli podjęcie uchwały, było także wynikiem wypowiedzi Pani 
Dyrektor Skierskiej i Pani Dyrektor Skierska swoimi wypowiedziami zapewne wpłynęła na 
decyzję, na decyzję radnych, bo nie wyobrażam sobie żeby przed sesją, np. Pan Burmistrz 
Szponar powiedział macie głosować w ten i w ten sposób – no nie wyobrażam sobie takiej 
rzeczy. A więc, a więc Pani, Pani Skierska zapewne bardziej była przekonywująca niż osoba 
mojej małżonki, czy argumentacja, więc dlatego chciałabym się do tego ustosunkować. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Panie radny, Panie radny Stachnio, ja w takim razie bardzo 
uprzejmie Pana proszę to, co Pan ma zapisane, to, co Pan odczytuje, proszę uprzejmie złożyć 
w postaci pisemnej jeżeli nie potrafi Pan, czy nie może, w tej chwili sformułować interpelacji 
do burmistrza. Pan burmistrz się nad tym pochyli, przeczyta to i w terminie 14 dni udzieli 
Panu odpowiedzi pisemnie. Myślę, że takie rozwiązanie będzie wszystkich 
satysfakcjonowało łącznie z panem. 

Radny Ireneusz Stachnio – nie wiem dlaczego się boicie tego. Ale ja mam pytanie właśnie do pana 
burmistrza, składam interpelację i przy każdej interpelacji, przy każdym pytaniu mam prawo 
do krótkiego uzasadnienia co (…) krótkiego … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – krótkiego – bardzo dobrze Pan to ujął – krótkiego. 
Radny Ireneusz Stachnio – dlatego Pani pozwoli, że dokończę ten punkt, który zacząłem … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – … bo już w zasadzie to był koniec … 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo proszę dokończyć ten punkt. Tak. 
Radny Ireneusz Stachnio – proszę bardzo abym dokończył. Czyli Pani Dyrektor Skierska w swojej 

wypowiedzi poinformowała państwa, że się na pewno z panem kuratorem skontaktuje  
i z pracownikami, i wyjaśni kwestie tych pism, które ja państwu, które państwo 
otrzymaliście, Pani Przewodnicząca otrzymała, potwierdzających moje kwalifikacje. Ja takie 
spotkanie odbyłem, m.in. z radnym, z radnym Skrzydłowskim, z Panem … spotkaliśmy 
wspólnie z Panem Dyrektorem Wydziału Organizacji Kuratorium oraz z panem 
Mordaszewskim, którzy jednoznacznie stwierdzili, mając teczkę moją z moimi dokumentami, 
tak posiada Pan kwalifikacje, posiadał i będzie Pan posiadał. A więc pani Dyrektor tutaj się 
strasznie mija. Dlatego mam pytanie … z prawdą się mija, dlatego mam pytanie do pana 
burmistrza:  Czy na spotkaniu Pani Dyrektor z Kuratorem i prawnikiem Kuratorium Pani 
Dyrektor Skierska wyjaśniła swoje wątpliwości w sprawie moich kwalifikacji 
potwierdzonych przez Kuratora. 

 Następne pytanie, także do pana burmistrza: Panie Burmistrzu, jakie zmiany organizacyjne 
zaszły w Publicznej Szkole Podstawowej nr 2 w Jelczu-Laskowicach, które uzasadniały 
ograniczenie mi (…) wymiaru 10/18. Takie stwierdzenie Pani Dyrektor Skierska 
przedstawiła mi w piśmie z 26 czerwca, cytuję: W związku ze zmianami organizacyjnymi 
szkoły wynikającymi z wprowadzenia reformy oświaty otrzymał Pan propozycję 
ograniczenia zatrudnienia do wymiaru 10/18 etatu. 

 Następne pytanie jest związane, właściwie to są trzy pytania, ale w jednym ciągu i one są 
następujące: 

 Panie Burmistrzu, czy Pani Skierska od nowego roku, jako Dyrektor PSP nr 2, od nowego 
roku szkolnego zatrudni innego nauczyciela na stanowisko nauczyciela biologii? Przypomnę, 
że jest wykazany wakat ośmiu godzin. 

 Drugie pytanie stoi w kontrze do pierwszego: Kto będzie uczył biologii w klasach siódmych 
w Publicznej Szkole Podstawowej nr 2 w Jelczu-Laskowicach od 01 września jeśli nie 
zatrudniła jeszcze. 

 I trzecie pytanie: Czy Pani Dyrektor, Panie Burmistrzu, przydzieli mi godziny w klasach 
siódmych od 01 września 2017 r. A dlaczego? Bo Pani Dyrektor Skierska powiedziała, cytuję, 
następującą, następujące, następującą wypowiedź na sesji w maju: Natomiast ciągle zostaje 
sprawa otwarta pozostałych godzin biologii – to jest ten  osiem godzin wakatu - czyli  
w szkole podstawowej i będzie nowe rozporządzenie, nad którym prace trwają i jeżeli ono da 
możliwość przydzielenia tych godzin Panu Ireneuszowi Stachnio, to je przydzielę zgodnie  
z obowiązującymi, z godnie z obowiązującym rozporządzeniem od 01 września 2017 r. Tak 
Pani Skierska stwierdziła w maju na sesji. Przypomnę państwu, mieliście przed sobą pismo 
Dolnośląskiego Kuratora Oświaty potwierdzające moje kwalifikacje. I już nie będę czytał 
całości, króciutko tylko przypomnę, że pan Kurator oraz pan Dyrektor Wydziału Organizacji 
Kuratorium Oświaty we Wrocławiu w swoich pismach napisali, że posiada Pan kwalifikacje 
do nauczania biologii w szkole podstawowej oraz – w drugiej części – iż wymagania do 
nauczania biologii w szkole podstawowej będzie Pan spełniał również po wejściu w życie 
rozporządzenia w jego projektowanej wersji. Czyli tak jak mówiłem, posiada, posiadał  
i będzie posiadał.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Stachnio … 
Radny Ireneusz Stachnio – dziękuję. To już, Pani Przewodnicząca … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę to uprzejmie złożyć w formie pisemnej. Bardzo serdecznie 

Panu dziękuję. 
Radny Ireneusz Stachnio – ale nie, ja jeszcze mam pytania, bo ja przyszedłem, tutaj mam jeszcze inne … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie proszę pana … 
Radny Ireneusz Stachnio – przepraszam bardzo, Pani Przewodnicząca, ja jeszcze mam pytania … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie. Panie radny Stachnio … 
Radny Ireneusz Stachnio – … do pana burmistrza. Jesteśmy w punkcie: Interpelacje i zapytania. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – w tej sprawie, czy w innej sprawie? 
Radny Ireneusz Stachnio – w innej sprawie. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – a, no to proszę uprzejmie. 
Radny Ireneusz Stachnio – w innej sprawie. W sprawie dotyczącej wniosku, który wpłynął do Biura Rady 

Miejskiej i Pan Burmistrz, to był wniosek, pismo PG2.363.2017 i Pan Burmistrz w dekretacji 
na tym piśmie wskazał Pana mecenasa Andrzeja Woźniaka, cytuję, wskazał Pana Andrzeja 
Woźniaka jako osobę, która ma przygotować projekt uchwały wraz z szerokim 
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uzasadnieniem. Mam pytanie do Pana Burmistrza: Na podstawie jakich dokumentów 
sporządził Pan mecenas uzasadnienie do uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach  
z dnia 26 maja 2017 r. Nr XXXIV … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Stachnio, pytałam Pana czy będzie Pan w innym temacie? 
Radny Ireneusz Stachnio – tak, to jest inna sprawa, to jest całkowicie inna sprawa. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie, to jest cały czas Pana sprawa. 
Radny Ireneusz Stachnio – nie. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – sprawa radnego Ireneusza Stachnio. Panie radny, ja spodziewam się 

takiego scenariusza, jak ja teraz Panu przerwę, to Pan mi – tak jak już mówiłam wcześniej – 
zarzuci, że ja nie przestrzegam demokracji, albo że łamię Statut. Złoży Pan skargę do 
Wojewody, że ja się nie daję Panu wypowiedzieć. Proszę zobaczyć ile Pana sprawa zajmuje 
czasu na sesjach Rady Miejskiej. Nie na sesji, na sesjach. Ja myślę, że ten temat został tak 
dogłębnie już wyczerpany, wszyscy się mieli okazję wypowiedzieć. Prosiłam Pana przed 
chwilą żeby Pan … Pan sam powiedział, ze Pan zakończy jeden punkt i Pan już jakby nie 
będzie w temacie zabierał głosu. Pan robi zupełnie coś przeciwnego. My mamy jeszcze 
bardzo dużo punktów. I ten przypadek dzisiejszy uświadamia wszystkim jak bardzo pilne 
jest uregulowanie sprawy przez Radę Miejską czasu wypowiedzi radnego. 

Radny Ireneusz Stachnio – Pani Przewodnicząca … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny, proszę uprzejmie złożyć interpelację … 
Radny Ireneusz Stachnio – dobrze, ja złożę. Ale jesteśmy … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. 
Radny Ireneusz Stachnio – … w punkcie interpelacje, ja mam jeszcze inne pytania. Chciałem tylko wyjaśnić 

pewną sprawę, bo Pani nie pozwoliła mi dokończyć … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale Pan pyta Burmistrza o dekretację na piśmie, która nadal dotyczy 

Pana sprawy. Proszę Pana, ja nie mam zamiaru się tutaj z Panem spierać jak każdy odbiera 
to, co, jaką uchwałę Rada Miejska podjęła. Ja jeszcze raz powtarzam, myśmy nie badali Pana 
kwalifikacji, myśmy się odnieśli tylko i wyłącznie do tego, czy jest to związane z tym jak Pan 
wypełnia mandat radnego. I wszyscy stwierdziliśmy to, że tą przyczyną jest reforma oświaty. 
Proszę państwa, dla uspokojenia, bo Pan radny Stachnio na pewno chciałby jeszcze długo 
tutaj mówić … 

Radny Ireneusz Stachnio – niedługo proszę Panią, gdyby Pani nie mówiła … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to bardzo proszę zmierzać do końca swojej wypowiedzi. 
Radny Ireneusz Stachnio – zmierzam do końca wypowiedzi. Proszę mi nie przerywać, bo Pani więcej czasu 

zajęła niż moja odpowiedź … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale proszę się nie denerwować, proszę spokojnie … 
Radny Ireneusz Stachnio – ja się nie denerwuję proszę Panią … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – zakończyć swoją wypowiedź. 
Radny Ireneusz Stachnio – … tylko, że Pani cały czas mi zakłóca wypowiedź. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę Pana, bardzo proszę uprzejmie żeby Pan zmierzał do końca 

swojej wypowiedzi. 
Radny Ireneusz Stachnio – zmierzam do końca swojej wypowiedzi. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – ponieważ sprawę, którą chciałem się spytać pana burmistrza nie dotyczy 

sprawy stricte mojej, tylko dotyczy pewnych zasad procedowania projektów uchwał. Chodzi 
mi o, kto, o to kto sporządzał uzasadnienie do projektu uchwały, na jakiej podstawie to było 
sporządzane. Akurat wyszła ta sprawa, przepraszam bardzo, jako radni my później nad tymi 
uchwałami głosujemy. Chciałem jedynie zasięgnąć pewnej informacji. Ja złożę pisemnie to, 
więc nie będę już kończył tego pytania, ponieważ Pani mi uniemożliwiła. 

 Panie Burmistrzu, ostatnie pytanie, już całkowicie … No Pani się śmieje. Niech Pani się śmieje 
do kogoś tam i do mnie, i do radnych … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Stachnio … 
Radny Ireneusz Stachnio – … ma Pani prawo do tego … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Stachnio … 
Radny Ireneusz Stachnio – … ale proszę szanować mnie i proszę szanować radnych. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Stachnio, upominam Pana. 
Radny Ireneusz Stachnio – no Pani mnie może upominać oczywiście, bo ma Pani takie prawo. Natomiast 

proszę się nie wyśmiewać z moich wypowiedzi. Panie Burmistrzu Szczęśniak … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Stachnio, proszę kontynuować. 
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Radny Ireneusz Stachnio – … i Panie Burmistrzu Piórko – kontynuuję – mam pytanie w sprawie sklepu, 
którego inwestycja jest planowana przy ul. Witosa. Rozmawialiśmy we wtorek na komisji, 
Pan Piórko jest zorientowany w sprawie i wspólnie z radnym Srokowskim tę sprawę 
poruszyliśmy. Mam konkretne pytanie, ponieważ mieszkańcom przedstawiliśmy to, co Pan 
Burmistrz Piórko powiedział. A powiedział, że … Znaczy, nie zadeklarował w ogóle czy 
decyzja o budowie będzie podjęta, czy nie będzie podjęta przez Pana Burmistrza. Mieszkańcy 
zobowiązali mnie do tego abym zadał Panu Burmistrzowi – nie wiem, czy Szczęśniakowi, czy 
Piórce, bo nie wiem kto będzie podpisywał decyzję o lokalizacji tego sklepu i budowie tego 
sklepu. Panie Burmistrzu, konkretne pytanie: tak, nie. Czy ten sklep, decyzję Pan wyda 
pozwolenie na budowę, czy nie? Tak, nie, tylko tyle. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, na pewno jeżeli 

wnioskodawca składa wniosek, a wniosek kończy się decyzją, decyzja musi być wydana i to 
nie zależy od widzi mi się Burmistrza Szczęśniaka, Piórki, Wojewody, Marszałka, to mówi 
Kpa i każdy urząd stosuje przepisy Kodeksu postępowania administracyjnego – jakby ktoś 
nie wiedział co znaczy Kpa. I musi się wniosek zakończyć decyzją. Jaką? Nie wiem. Kpa 
określa jak się postępuje, kto jest stroną,  jakie są organy uzgadniające, co należy zrobić – do 
tego jest ustawa o planowaniu przestrzennym. I na podstawie wielu, wielu rzeczy wydaje się 
decyzje administracyjne nie tylko w zakresie decyzji lokalizacyjnej, ale w ogóle w innych 
zakresach, w których burmistrz wydaje decyzje administracyjne. I dzisiaj określanie czy 
będzie … Decyzja na pewno będzie proszę państwa, bo być musi, natomiast jaka treść będzie 
tej decyzji – dzisiaj nie wiemy. I to, co ja powiedziałem na komisji, powtórzę jeszcze raz  
z prośbą aby zainteresowani zapamiętali to, co mówię, nie podpisałem żadnej decyzji, bo 
trwa postępowanie administracyjne. W trakcie postępowania administracyjnego wysyła się 
różne pisma, zawiadomienia itd. I postępowanie trwa. Podpisałem pismo o możliwości 
modyfikacji wniosku, przez wnioskodawcę, określając termin i podpisałem kolejne pismo do 
wszystkich stron o przedłużeniu terminu do … maksymalnie do sześćdziesięciu pięciu dni. 
Taki jest stan na dzisiaj. Nie ma nawet projektu decyzji, a wszyscy już krzyczą, że jest decyzja, 
że budują sklep itd. Nie, nie ma jeszcze. Trwa postępowanie administracyjne, jeżeli się 
zakończy postępowanie administracyjne decyzją, strony mają prawo się odwoływać, 
wnioskodawca i strony, i tak będzie to załatwione. I na dzisiaj jednoznacznie nie umiem 
państwu na to pytanie odpowiedzieć czy decyzja będzie na tak, czy na nie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. 
Radny Ireneusz Stachnio – (…) jeszcze mogę do Burmistrza Piórki? Już ostatnie słowo. 
 Panie Burmistrzu, na tym obszarze obowiązuje studium zagospodarowania przestrzennego  

i w studium jest to obszar objęty domkami jednorodzinnymi, a więc mieszkania 
indywidualne. Panie Burmistrzu, proszę wziąć to pod uwagę, że mieszkańcy kupując działki 
tam, budując się mieli tę nadzieję, a nawet nie nadzieję, bo studium jest w pewnym sensie 
jakąś polityką kreowania urbanistyki w naszym mieście, nie tylko w naszym mieście, ale w 
ogóle w państwie i proszę wziąć to pod uwagę, że ci mieszkańcy, decydując się na 
zamieszkanie tam, na wybudowanie się, nie liczyli na to, że będzie tam sklep 
wielkopowierzchniowy. Jeśli ktoś chce założyć sobie sklepik malutki – proszę bardzo. Czyli 
proszę wziąć pod uwagę także, że ustawa o zagospodarowaniu przestrzennym także w jakiś 
sposób to precyzuje jeszcze. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, powtarzam po raz nie wiem 

który, studium jest obowiązujące, okay. Przepisy prawa stanowią jednoznacznie, dla … plan 
musi być bezwzględnie zgodny ze studium, natomiast decyzja o warunkach zabudowy nie 
musi być zgodna ze studium. I na tej podstawie, że jest decyzja o warunkach zabudowy 
niezgodna ze studium nie można wydać decyzji negatywnej, bo Samorządowe Kolegium 
Odwoławcze – gdybym ja to w uzasadnieniu pisał – od razu taką decyzję uchyla i zmienia  
decyzję na pozytywną proszę państwa. I to musicie państwo wiedzieć, że to nie jest moja 
dobra czy zła wola, to dotyczy wszystkich. Plan miejscowy musi być zgodny ze studium, 
natomiast decyzja o warunkach nie musi być. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję uprzejmie. 
Radny Ireneusz Stachnio – Panie Burmistrzu, jeszcze ostatnie słowo … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Stachnio, ja mam zapisane kolejne osoby. Nie może Pan 

przy mównicy trwać przez pół godziny, a reszta radnych też chce się wypowiedzieć. 
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Radny Ireneusz Stachnio – reszta radnych, jeżeli … Szanowni państwo, jesteście tutaj radnymi … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny, proszę nas nie pouczać  … 
 
… 
 
Dalsza część wystąpienia Przewodniczącej Rady Miejskiej Beaty Bejdy, jak również wystąpienie radnego 
Ireneusza Stachnio nie jest możliwe do odtworzenia w niniejszym protokole, z uwagi na to, że mówcy 
wypowiadali się jednocześnie. 
 
… 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  … proszę zadawać pytanie. 
Radny Ireneusz Stachnio – nie zadaję pytania, tylko chciałem jeszcze ostatnim słowem już skomentować 

wypowiedź Pana Burmistrza Piórko. Proszę wziąć pod uwagę jednak mieszkańców, którzy 
tam się osiedlili. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Pani Teresa Kotowicz, radna Teresa Kotowicz – proszę. 
Radna Teresa Kotowicz – Pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, Wysoka Rado, Szanowni goście, 

ja mam pytanie do panów burmistrzów. Tu, z tego miejsca i nie tylko wielokrotnie pytałam  
o zapomniane Osiedle Fabryczne. A chodzi mi o, Panie Burmistrzu Piórko, jest taka  
ul. Fabryczna łącząca się z ul. Techników. Wielokrotnie prosiłam o zajęcie się tą sprawą tej 
ulicy i oświetleniem. Jest końcówka lipca niedługo będzie wrzesień, będzie ciemno, szaruga 
później jesienna, a ludzie do pracy, do zakładów, do Piekarni „Hert”, Autolivu, na  
ul. Belgijską, w różne strony wędrują, jeżdżą samochodami, rowerami, a tam się nie da 
przejść, tam są stawy, kanały, jeziora, nie wiadomo co. I to jest nasze bezpieczeństwo. 
Uważam, że powinniśmy jak najszybciej tej sprawie się przyjrzeć. I proszę o zajęcie się tą 
sprawą tak konkretnie, bo no z tego, co ja pamiętam, jak mnie pamięć nie myli, to w lutym 
była mowa, że być może w marcu będziemy mieli chociaż oświetlenie, chociaż ścieżkę  
z jednej strony, od płotu zakładu Pana Herta żeby ludzie mogli przejść, ci idący z Jelcza. A idą 
i nasi i inni. 

 Drugie pytanie. Składaliśmy … składaliśmy, podjęliśmy uchwałę o aktualizacji rewitalizacji 
Osiedla Fabrycznego. Tam wiele rzeczy jest niezrobionych. I chciałabym zapytać czy coś w 
tym kierunku wreszcie zaczęło się dziać? Czy jest szansa w ogóle w tej kadencji żeby 
cokolwiek zrobić? A jak nie w tej to chociaż na początku następnej. Bo to jest niepokończone, 
brzydko to wszystko wygląda. I uważam, że ludzie z Osiedla Fabrycznego nie zasługują sobie 
na to żeby … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Pani radna, przepraszam bardzo, bo Pan Stachnio poza mikrofonem 
zwraca mi uwagę, że to nie jest pytanie. Ale to jest interpelacja w sprawie. W sprawie. 

 Proszę bardzo, proszę kontynuować. 
Radna Teresa Kotowicz – zadałam pierwsze pytanie, będę zadawała drugie panie radny i niech pan … Ja tu 

debaty nie odwalam tylko po prostu pytam i co jest to w słusznej sprawie. 
 To jest … No już mnie wyprowadził pan z równowagi. Chciałam jeszcze zapytać o trzecią 

sprawę, o ten zakład po Panu Z … kim, czy Pana Z … kiego, o tę słomę i te różne inne insekty 
pod oknami mieszkańców. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Pani radna zadała trzy pytania – tak? 
Radna Teresa Kotowicz – czy można … Trzy pytania. Prosiłabym o jak najszybsze rozwiązanie tych … tej 

sprawy … tych spraw w miarę możliwości. Ja wszystko rozumiem, że to są pieniądze, ale jak 
ja tu słyszę, tu ulica, tam chodnik, tam próg i różne inne takie historie to troszeczkę mi jest 
nie w tę stronę. 

 Jeszcze na koniec coś dla dzieci – jeżeli mogę? Mam prośbę do Pana Burmistrza Szponara, czy 
można ogrodzić plac przy budynku nr 16, plac zabaw, na którym bawią się dzieci i pieski.  
I też proszę o przychylne jakieś podejście do tej sprawy. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –   dziękuję bardzo. W kolejności: Pani radna Aleksandra Czernik, Pan 
radny Leszek Srokowski. 

 (…) 
 Przepraszam, przepraszam, Pan Burmistrz Piórko jeszcze. Przepraszam Pani radna. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, jeżeli chodzi o oświetlenie, 

bo mówimy tutaj o odcinku od ul. Fabrycznej do Techników i od razu tu Pani radna mówiła 
też o wniosku, o rewitalizacyjnym osiedla, wniosek – tak jak już Pani radna powiedziała – 
jest złożony. Ten wniosek to obejmuje, obejmuje ul. Techników z odwodnieniem,  
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z chodnikami, z oświetleniem i byłby realizowany. Nie mamy informacji na temat wniosku, 
bo niektóre wnioski są, że negatywnie, niektóre pozytywnie – tu jeszcze nie mamy, wniosek 
jest w trakcie weryfikacji. Proszę państwa, jeżeli wniosek jest w trakcie weryfikacji my nie 
możemy inwestować. Musimy zrobić to zgodnie z objętym wnioskiem proszę państwa. Tak 
że tutaj jeżeli … mam nadzieję, że nie, ale gdyby się okazało, że nie będzie ten wniosek 
pozytywnie zaopiniowany i nie dostaniemy dofinansowania to wtedy przystępujemy my, 
jako Gmina, już z własnych środków do realizacji, coś tam będziemy robić. Natomiast jest to 
objęte wnioskiem i dopóty dopóki nie będzie ostatecznej decyzji odnośnie wniosku nie 
możemy tam zrobić no żadnych działań. Tam w tej chwili robimy, remontujemy odwodnienie 
ulicy Fabrycznej, to co tam są pozałamywane sieci to będziemy odbudowywać, będziemy tę 
… już mam zapytania ofertowe, tak że to będziemy tam robić. Natomiast mówię, oświetlenie  
i kawałek tego chodnika to jest to we wniosku. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –   dziękuję. Pani radna Aleksandra Czernik – proszę. 
Radna Aleksandra Czernik – ja mam pytanie do Pana Burmistrza Szponara. Czy został już ogłoszony 

przetarg na budowę placu zabaw integracyjnego? Jeśli tak, to czy został wyłoniony 
zwycięzca? I najważniejsze, kiedy ruszymy z inwestycją? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –   dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Szponar – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Marek Szponar – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, tak, został ogłoszony. 

Właściwie oferty, termin składania ofert minął. Teraz są sprawdzane dokumenty 
przetargowe i praktycznie na dniach powinno być zakończone i wyłoniony wykonawca tego 
zadania. Tak że myślę, że jesteśmy w stanie to najpóźniej we wrześniu skończyć jeżeli nie 
będzie żadnych innych przeszkód natury formalnej. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –   dziękuję. Pan radny Leszek Srokowski – proszę. 
Radny Leszek Srokowski – Pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, Szanowni radni, zaproszeni 

goście, ja chciałem tylko poinformować, że zgodnie – tak jak Pan Burmistrz Piórko 
powiedział – każda strona dostała pismo, w której sprawa zostaje przedłużona o ponad dwa 
miesiące. Też urbanista tutaj zaznaczył, że ten sklep nie może być budowany w takich po 
prostu, w takich wytycznych jak to było przedstawione. Ma być ograniczenie wysokości do 
sześciu metrów, ograniczenie ściany czołowej do 15,5 metra. Mimo wszystko, w obawie 
przed tym, że ten inwestor może te poprawki wprowadzić, radni wystosowali taki wniosek 
do Pana Burmistrza, który już został złożony, w sprawie przedstawienia … przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Jelcz-Laskowice 
dla terenu położonego pomiędzy ulicami: Jerzego Treski, Wincentego Witosa, Zacisze. 
Szanowny Panie Burmistrzu, my niżej podpisani radni Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
zwracamy się do Pana z wnioskiem o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
miasta Jelcz-Laskowice dla terenu położonego pomiędzy ulicami: Jerzego Treski, Wincentego 
Witosa, Zacisze. Uważamy, że proponowany sposób zagospodarowania należącej do 
prywatnego właściciela działki nr 10/2, AM-42 oraz plan i sposób jej zagospodarowania jest 
nie do zaakceptowania przez wszystkich współwłaścicieli sąsiednich działek, których 
głównym i nadrzędnym celem jest ochrona swojego miejsca zamieszkania, prywatności 
przed różnymi uciążliwościami jakie niesie za sobą sąsiedztwo, bezpośrednie sąsiedztwo 
dużego supermarketu. Widzimy potrzebę ochrony naszego miejsca zamieszkania poprzez 
wpisanie jego jako obecnie jedyny sposób zagospodarowania – teren mieszkaniowy 
przeznaczony pod zabudowę jednorodzinną. Prosimy o realizację naszego wniosku. Radni 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach: Krzysztof Woźniak, Jacek Hełka, Tadeusz Dzwonek, 
Karol Markowski, Iwona Płaczek, Robert Jadczak, Tadeusz Babski, Joanna Kamińska, Beata 
Bejda, Barbara Kowalenko, Sztaba Marcin, Janina Sypek, Marzena Bar, Teresa Kotowicz, 
Aleksandra Czernik, Leszek Srokowski.  

 Uważamy, że takie zabezpieczenie jest stosowne i Pan Burmistrz, po przeprowadzeniu 
stosownych procedur, jeżeli wszystko jakby zawiodło, przystąpi do sporządzenia 
miejscowego planu, który z powodzeniem zastąpi dotychczasowy, który był do tej pory, 
obecnie nieobowiązujący i na tym obszarze powstanie obiekt, domek jednorodzinny – nie 
przedsiębiorstwo, jak i sklep. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –   dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych … Aha, jeszcze Pan 
radny Krzysztof Skrzydłowski – proszę uprzejmie, zapisany. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie Pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, panowie 
burmistrzowie, chciałbym poruszyć po raz kolejny temat działalności Centrum Sportu  
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i Rekreacji. Szanowni państwo, mniej więcej rok temu Szanowny Prezes Centrum Sportu  
i Rekreacji Pan Krzysztof Konopka posiłkował się tutaj w stronę opozycji cytatami  
z internetu nazywając nas tercetem egzotycznym. Nie potrafię tam więcej przytoczyć słów, 
które powiedział Pan Konopka, bo niespecjalnie zakrzątam sobie tym głowę. Szanowni 
państwo, ale chciałbym zacytować teraz państwu kilka wpisów z portali społecznościowych 
podpisane z imienia i nazwiska … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –   Panie radny Skrzydłowski, ja nie będę Panu odbierać głosu, tylko 
bym prosiła żeby Pan się trzymał tego punktu, w którym jesteśmy, interpelacje i zapytania 
do burmistrza. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – Szanowna Pani Przewodnicząca, chciałbym najpierw w roli uzasadnienia 
przeczytać kilka cytatów, po czym, w kolejno sporządzę jak najbardziej interpelację  
i zapytanie do Burmistrza Szczęśniaka. Mam nadzieję, że Burmistrz Szczęśniak odpowie mi 
na to pytanie. 

 Tak więc, Szanowni państwo, wracając do sprawy. Panie Burmistrzu, pojawiło się dużo 
wpisów w internecie, które spowodowały burzę mieszkańców, którzy dostrzegają ten sam 
problem, który dostrzegamy my radni opozycyjni. 

 Szanowny Panie Burmistrzu, Pan niestety z naszych wypowiedzi tutaj na sesji niewiele sobie 
robił. Mam nadzieję, że teraz otworzy to Panu oczy na sprawę. Tak więc, Szanowni państwo, 
cytuję jednego z mieszkańców – nie chcę tutaj wymieniać go z imienia i nazwiska z racji tego, 
że nie jest osobą publiczną. I cytuję: Panie Konopka, teraz to już Pana lekko poniosło. Po 
pierwsze, to inicjatorami pomysłu i koncepcji – i tutaj nie chcę wymieniać nazwisk – był, była 
pewna osoba. Po drugie, to ja zrobiłem projekt. Po trzecie, to ja referowałem argumenty za 
przed Burmistrzem Szczęśniakiem, po czym przybił mi Pan piątkę za dobrą robotę. Po piąte, 
w żadnym pomyśle ani przedsięwzięciu nie brał Pan nigdy czynnego udziału, nigdy Pan nie 
dał żadnego pomysłu, ani nigdy w niczym Pan nie pomógł. Pan się nie zna na sporcie ani na 
zarządzaniu ludźmi. Szanowni państwo, tutaj jest ważna informacja, od samego początku do 
dzisiaj nie pracuje już dwanaście osób w tej hali, te osoby odeszły same, gdzie ten oto pan 
pisze dalej: Niektóre pracowały tylko przez miesiąc szybko orientując się co się tam dzieje.  
Z pierwszej ekipy został tylko Pan, pani od kadr, księgowa i dwie panie z serwisu 
sprzątającego czekające na emeryturę, a to tylko dwa lata i niech mi Pan wierzy nikt nie 
odszedł z powodu pieniędzy – choć i tu szału nie ma. Mieliśmy świetną ekipę z serduchem do 
pracy. Pana „Pitbull”, bo taką ksywę otrzymał ten mały, wąsaty człowiek, który udawał 
mądrego i który w porę Pan zwolnił – nie do końca tak było, zwolnił go Pan po naszej 
interwencji na sesji Rady Miejskiej za co bardzo dziękujemy. Został jeszcze Pan. To też jest 
ciekawy temat, ale na inny raz. Rozwalił to w pył. Niech Pan  nie przypisuje sobie sukcesów.  
A to, że jest międzynarodowy mecz siatkówki nie przynosi faktu, że zawalił Pan przyjazd 
Barcelony do Jelcza. Bo z tego, co pamiętam, przy poprzednich edycjach Pan był głównym 
organizatorem, a teraz mówi, że „Orzeł” i że żadnych umów nie było – coś Pan kręci. Na 
koniec jeszcze dodam, że bardzo się Pan szczyci przy każdej okazji, że pracował Pan  
w placówce NATO. To ja Panu powiem, że w przypadku wybuchu wojny i przydzielania mnie 
do Pana jednostki, pierwszą rzeczą, jaką bym zrobił, to zdezerterował. 

 Szanowni państwo, następny z pracowników, którzy pracowali … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –   Panie radny Skrzydłowski … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale proszę … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –   ale sekundkę, dobrze? Rozumiem, że to, co Pan przeczytał, to są pana 

słowa – tak? 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – nie. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –   to jest Pana interpelacja do Burmistrza? 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – nie, nie, interpelacja będzie zaraz. To jest uzasadnienie dlaczego, skąd ta 

interpelacja się weźmie. Dziękuję, będę kontynuował dalej. 
 Szanowni państwo, jeden z kolejnych pracowników, którzy tam pracował pisze tak: Ja też 

tam pracowałem. Powiem wam co, że oceniłem to miejsce na Facebooku na ocenę trzy i po 
tygodniu otrzymałem telefon od Pana Konopki, który wpływał na tę decyzję jak tak można 
robić. Szanowni państwo, nie daje w ogóle ludziom wolności słowa – tak. Fanpage 
Facebookowy jest prowadzony na tej hali tylko tak, jak Pan by chciał. Niestety, nie daje tutaj 
wolności słowa mieszkańcom, czy też pracowników do oceny tej oto spółki. Szanowni 
państwo, kolejny człowiek pisze: Mój apel. Panie Burmistrzu, ratujmy to miejsce. I takich 
wpisów jest, Szanowny Panie Burmistrzu, mnóstwo. Niejednokrotnie tutaj, na sesjach, 
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powtarzaliśmy Panu o tym, że niestety Pan Prezes Krzysztof Konopka nie jest kompetentną 
osobą do prowadzenia tego typu obiektu. Świetnie sobie zdajemy, że sprawę, że na tej hali 
niewiele się dzieje. Jedna z większych imprez to … 

 (…) 
 Jedna z większych imprez, np. były konkurs tańca – tak? Szanowny Panie Burmistrzu, sam 

Pan tutaj przyznał, że Pan był inicjatorem tego. Więc pytanie brzmi: po co ten człowiek  
w tym miejscu? Za co dostaje pieniądze? Szanowny Panie Burmistrzu, proszę powiedzieć, 
czy… Ja rozumiem, że Pan nie reagował na apele opozycji z racji tego, że uważacie nas za 
złych. Ale szeroka rzesza mieszkańców Jelcza-Laskowic wypowiada się w internecie na ten 
temat i to nie pod nickami, Szanowny Panie Burmistrzu, z imienia i nazwiska. Przypuszczam, 
że Pan to czyta, bo świetnie Pan niejednokrotnie cytował tutaj radnego Pakosza, co wypisuje 
na Facebooku, więc jak widać bardzo dobrze śledzi Pan internet i pewnie widział Pan to 
wszystko – prawda? Jeżeli nie to chętnie Panu w przerwie pokażę co się tam dzieje. 
Szanowny Panie Burmistrzu, moje pytanie: jak długo ta osoba będzie jeszcze na tym miejscu 
i czy podjął Pan już jakieś działania w tej sprawie? Ja zdaję sobie sprawę, że Pan nie jest 
osobą decyzyjną jeżeli chodzi o Prezesa Konopkę, ale ma Pan przełożenie jak najbardziej na 
radę nadzorczą. No jeżeli rada nadzorcza nie widzi tego problemu to proponuję najpierw 
wymienić radę nadzorczą. Więc prosiłbym o odpowiedź Panie Burmistrzu, jakie działania 
Pan podjął w tej sprawie?  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –   Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Panie radny Skrzydłowski, Pan jest bezczelnym cynikiem. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – Pani Przewodnicząca, prosiłbym o przywołanie Burmistrza Szczęśniaka 

do porządku, bo w tym momencie mnie obraża. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –   proszę państwa, Pan radny Skrzydłowski złożył – myślę, że to tak 

należy zakwalifikować – interpelację. Czy Pan ma jeszcze jakieś pytania lub interpelacje?  
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ja bym prosił najpierw, pani … mam, tylko prosiłbym najpierw 

przywołać Burmistrza Szczęśniaka do porządku z racji tego, że mnie obraża. A Pani, jako 
prowadząca tę sesję, powinna zareagować w tej sprawie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –   Panie radny Skrzydłowski, pytam jeszcze raz, czy ma Pan jakieś 
pytania … 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – tak, mam … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –   to proszę uprzejmie. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – … tylko czekam najpierw na przeprosiny ze strony Burmistrza 

Szczęśniaka. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –   proszę państwa, ogłaszam piętnaście minut przerwy. 
 
Przewodnicząca ogłosiła piętnastominutową przerwę w obradach XXXVI Sesji Rady Miejskiej  
w Jelczu-Laskowicach. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –   … te osoby, które jeszcze stoją na korytarzu żeby już tu przyszły  

i zajęły miejsca. I po przerwie rozpoczynamy. 
 Dla przypomnienia, jesteśmy w punkcie: Interpelacje i zapytania. Przy głosie był Pan radny 

Krzysztof Skrzydłowski, który również na przerwie wyraził swoją opinię, że żąda od … to co 
było przed przerwą, że żąda od Burmistrza Jelcza-Laskowic przeprosin. I Pan Burmistrz 
chciałby się do tego odnieść. Proszę uprzejmie, Burmistrz Jelcza-Laskowic Bogdan 
Szczęśniak. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, Panie radny 
Skrzydłowski, nie zamierzam Pana przeprosić żadną metodą. Dziwi mnie tylko jedna rzecz, 
że nie potrafi Pan obiektywnie patrzeć na pewne zdarzenia. Wczoraj, przedwczoraj 
odbywały się w Centrum Sportu zawody w ergowiosłach w ramach igrzysk sportów 
nieolimpijskich. Pan też wczoraj był. Nie wiem czy Pan nie widział tego, że były te zawody. 
Sukces odnieśliśmy duży organizacyjny – to też jest zasługa Pana Prezesa. Już nie mówię  
o sukcesach sportowych, trzy medale dla Polaków w tym jeden złoty, dwa rekordy świata w 
Jelczu-Laskowicach. Podejrzewam, że przesz długie lata w Jelczu-Laskowicach nie będą 
pobijane żadne rekordy świata. Za kilka dni mecz siatkówki Polska – Brazylia. Za miesiąc 
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puchar świata. Panie radny, Pan nie widzi tego? Nie zamierzam Pana przepraszać. I bym 
poprosił tutaj o głos, jak Pan odejdzie od mównicy, Pana Prezesa Konopkę. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan radny Skrzydłowski … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – jak odejdę panie Prezesie. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan radny Skrzydłowski ma jeszcze jakieś pytania – tak? Proszę 

uprzejmie. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – tak. Jeżeli chodzi o imprezę, która się odbyła w czwartek oraz w środę, 

jak najbardziej uczestniczyłem w tej imprezie Panie Burmistrzu zarówno w środę, jak i w 
czwartek. World Games – bardzo duże impreza, ogromny szacunek. Tylko, Szanowni 
państwo, tutaj po raz kolejny to chyba nie była zasługa Pana Krzysztofa Konopki tylko jego 
poprzednich pracowników, którzy mocno się starali o to ażeby taka impreza gościła  
w Jelczu-Laskowicach. Ci pracownicy przejrzeli na oczy, już dziś nie są pracownikami 
podległymi Panu Prezesowi.  

 Szanowny Panie Burmistrzu, à propos tej imprezy, również chciałem powiedzieć kilka słów. 
A mianowicie, jak Pan … jak Pan zauważył, szacując w 80% gości zgromadzonych na hali byli 
to, były to służby medyczne, sztaby szkoleniowe, radni oraz rodziny. Szanowny Panie 
Burmistrzu, a dlaczego? A dlatego mieszkańcy nie przyszli na tę imprezę, bo na żadnym 
plakacie w Jelczu-Laskowicach nie było godziny imprezy. Na żadnym plakacie Panie 
Burmistrzu. Kto miał wiedzieć, że impreza jest akurat o godzinie 11.00? No, Szanowny Panie 
Burmistrzu, tutaj też na przyszłość prosilibyśmy Prezesa, jeżeli robi jakieś imprezy to fajnie 
byłoby napisać o której godzinie są te imprezy.  
A jeżeli Pan mnie nie chce przeprosić to świadczy tylko o Panu. Poniosły Pana emocje. Ja 
myślałem, że w piętnastominutowej przerwie ochłonie Pan, ale jak widać nie. Bardzo mi 
przykro. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Prezes Centrum Sportu i Rekreacji Krzysztof Konopka – proszę 
uprzejmie. 

Prezes M-G CSiR sp. z o.o. Krzysztof Konopka – dziękuję Pani Przewodnicząca. Panowie burmistrzowie, 
Szanowni radni, Szanowni goście, nie zamierzam … Jestem zwolennikiem dyskutowania  
o faktach, a nie o insynuacjach i dlatego nie podniosę tego wątku, który Pan radny 
Skrzydłowski poruszył. Panie Skrzydłowski kochany, muzyka i sport łagodzi obyczaje – to 
tak tytułem wstępu posługując się słowami klasyka. A muszę Panu powiedzieć, że tę osobę, 
którą Pan nie wymienił z imienia i nazwiska, i bardzo słusznie Pan zrobił, bo by Pan po raz 
kolejny złamał prawo. Już pan nieraz już łamał je, był na pograniczu tego. Może Pan 
zaprzeczać panie Skrzydłowski, to jest pańskie prawo oczywiście. Tylko, że powiem Panu 
tak, w momencie kiedy tę osobę przyjmowałem do Centrum to tacy jak Pan i podobni Panu 
byli wrogami, odżegnywali mnie od czci i wiary i mówili: jak? Syn radnego. Co to za 
koligacje? Co to w ogóle za sytuacja? Podawano, że jest niekompetentną osobą. Jak on będzie 
w ogóle funkcjonował w Centrum? Dzisiaj okazuje się, że jesteście jego zwolennikami, bo tam 
nie tylko Pan jest, Pan wie dobrze. Ja też wiem kto tam jest. Przypadek? Nie ma przypadków. 

 Panie Skrzydłowski kochany, ta nagonka na Centrum Sportu i Rekreacji i na mnie osobiście 
trwa już od marca 2015 r. Naprawdę moja cierpliwość się powoli wyczerpuje, aczkolwiek ja 
jestem odporny, bo stając na to stanowisko, rozmawiając z Burmistrzem, Burmistrz mi jasno 
i precyzyjnie powiedział: zobaczysz, że nie będziesz miał lekko. Ja o tym wiedziałem. Jako 
osoba publiczna, trzydzieści lat w armii, ja jestem naprawdę odporny na tego typu rzeczy. 
Tylko powiem Panu jedną rzecz, ja dużo czytam na temat Żydów niemieckich, polskich. 
Wyczytałem kiedyś o Żydzie polskim, który był wykładowcą w cenionej uczelni polskiej.  
W 1968 r. musiał opuścić tę uczelnię, ponieważ no była taka sytuacja, a nie inna, że 
pogoniono niektórych Żydów. Jego syn studiował w tej uczelni i w pewnym momencie 
przychodzi do ojca, i mówi, opisuje mu sytuację, że koledzy go obrażają. On mówi: znasz tych 
kolegów? Znam. Znasz ich poziom intelektualny? Znam. No i co? On mówi: nie, to są, to są po 
prostu jakieś miernoty intelektualne. I powiedział mu: słuchaj, miernota intelektualna nie 
może cię obrazić. Może cię zniesławić, ale wtedy będzie miał problemy z prawem. I teraz jak 
ja się zastanawiam Panie Skrzydłowski, jak czytam art. 212 Kodeksu karnego z uwagą, ze 
zrozumieniem – sugeruję Panu to, tylko ze zrozumieniem podkreślam – to zastanawiam się 
jak dalej aktualna jest ta sytuacja, przynajmniej tu u nas w Jelczu-Laskowicach, gdzie 
faktycznie jak tak się czyta, wszystko można sobie resztę już dośpiewać. I na koniec, Panie 
Skrzydłowski kochany, powiem Panu tak, jak poobserwuję pańskie działanie i nie tylko 
pańskie, i przypominają mi się takie słowa, które powiedział za swego życia wobec posłów 
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jedyny i prawdziwy jak do tej pory Naczelnik Rzeczypospolitej, powiedział w ten sposób – 
miał dosadny język, czasami nawet wulgaryzmy uprawiał – powiedział tak – i dedykuję te 
słowa właśnie, m.in. Panu, Panie Skrzydłowski – „Wam kury szczać prowadzać, a nie politykę 
robić.” Bardzo dziękuję za uwagę. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, proszę państwa, jesteśmy w punkcie: Interpelacje  
i zapytania. Pan Burmistrz Szczęśniak oddał jakby głos tutaj Prezesowi Konopce. I w tym 
punkcie ja już nie przewiduję dyskusji. Jeżeli Pan będzie miał inne zapytania, czy 
interpelacje, to ja udzielę Panu głosu. 

 W kolejności się zapisał do głosu radny Tadeusz Babski, któremu teraz udzielam głosu. 
 Proszę państwa o spokój. Oddaję głos radnemu Babskiemu. 
Radny Tadeusz Babski – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, mam kilka pytań do Pana Burmistrza. 
 Pierwsze. Ulica Belgijska. Od Przedsiębiorstwa Usługowego „Mrówka”, w kierunku Zakładów 

Jelczańskich, po jednej i po drugiej stronie parkuje mnóstwo samochodów osobowych. 
Podejrzewam, że to są pracownicy tych zakładów. Moje pytanie brzmi, czy to nie są tereny 
gminne tak zajmowane sobie przez te zakłady, które funkcjonują przy tej ulicy? A dosyć dużo 
miejsca zajmują. To jest moje pierwsze pytanie. 

 Kolejne pytanie dotyczy, kiedy rozpocznie się inwestycja na ulicy Partyzantów dotycząca 
parkingów przy hali sportowej? Bo co miesiąc słyszymy, że już lada dzień, ale tam dzisiaj 
byłem, cisza jest. 

 I kolejne pytanie. Czy Panu znany jest termin usunięcia budek handlowych na placu Jana 
Pawła II ? Bo z tego, co Pan Burmistrz Piórko mówił, to do końca lipca miały zniknąć. Ale 
dzisiaj sobie jeszcze fajnie prosperują. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, na pierwsze pytanie – te 

samochody osobowe na pewno część jest terenu gminnego, czy pas drogi jest terenem 
gminnym. Natomiast tutaj, na wysokości działki Sakretu, tam jest taki dość szeroki pas i tam 
jest, to jest teren gminny i jest umowa z Autolivem na korzystanie z tego terenu. Również tu 
od strony ul. Techników, to co sobie Autoliv tam utwardził, też jest podpisana umowa 
pomiędzy Gminą a Autolivem na parkowanie samochodów osobowych. No sytuacja jest taka, 
jaka jest, Autoliv się rozwija, ma zamiar się rozbudowywać. I też, również po drugiej stronie 
– jeżeli dojdzie do finału transakcja kupna - sprzedaży – będzie budowany parking, jak  
i centrum badawczo – rozwojowe Autolivu w Jelczu-Laskowicach.  

 Kolejny temat to parkingi przy ul. Partyzantów. Jest robiona koncepcja. Jak będzie koncepcja 
myślę, że państwu na najbliższej komisji przedstawię tę koncepcję i do końca tego roku te 
miejsca parkingowe tam – nie jako parking, tylko miejsca parkingowe – zaznaczam – będzie 
to zrealizowane. 

 I … Aha, proszę państwa, budki, według informacji uzyskanej od Starostwa Powiatowego, 
mają być zlikwidowane do końca września – jak się nie mylę – tego roku. Jedna została już 
zlikwidowana, tam takie małe zabrane też. A informacja jest taka, że ostatecznie do końca 
września te budy z placu Jana Pawła II znikną. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Krzysztof Woźniak, Wiceprzewodniczący 
– proszę bardzo. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję Pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, Szanowni 
państwo, Panie Burmistrzu, mam trzy takie pytania odnośnie inwestycji gminnych. Chciałem 
się spytać jak wygląda … jak wygląda, na jakim etapie jest obecnie są prace dotyczące 
monitoringu miejskiego? Czy już wiadomo ile kamer w tym roku będzie zamontowanych? 
Mniej więcej gdzie te kamery, na jakich ulicach możemy się ich spodziewać? Kiedy ten 
monitoring ruszy? To jest pierwsze pytanie. 

 Drugie pytanie dotyczy inwestycji budowy zaplecza sportowego dla Czarnych. Wiem, że już 
robiony jest projekt. Czy ta dokumentacja już jest sporządzona, ponieważ chciałbym się z nią 
zapoznać.  

 Przepraszam. Trzecie pytanie dotyczy zaawansowania prac przy budowie boiska trawiastego 
przy PSP nr 2. Też chciałbym się spytać czy już jakaś umowa została podpisana i jak, kiedy 
możemy się spodziewać pierwszych prac na boisku? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Piórko – proszę bardzo. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, monitoring jest na etapie 

zapytania ofertowego. W tym roku powinien być zrealizowany układ taki, projekt, budowa 
serwerowni w budynku TBS, rozbudowa serwerowni w Oławie, anteny i minimum osiem 
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kamer, tyle jest w zapytaniu ofertowym. Mam nadzieję, że rok się zakończy dziesięcioma 
kamerami. Możliwość monitoringu do pięćdziesięciu kamer, czyli w przyszłym roku 
kontynuowalibyśmy to zadanie dalej. Przy czym tu, proszę państwa, pięćdziesiąt kamer to 
jest bardzo dużo, Oława ma, nie ma jeszcze pięćdziesięciu. Więc, tak że tutaj kiwanie głową 
czy to dużo, czy to mało, to jest bardzo dużo. 

 Drugie pytanie. Dokumentacja jest w trakcie wykonywania i trudno mi powiedzieć kiedy 
dostaniemy pozwolenie na budowę, bo akurat nie pamiętam do kiedy jest umowa. Myślę, że 
pod koniec roku powinniśmy rozpisać przetarg na wykonawstwo. 

 Boisko przy Szkole Podstawowej nr 2. Dzisiaj państwo będziecie podejmowali uchwałę  
w sprawie zmian w budżecie i wieloletniej prognozie finansowej. Po podjęciu tejże uchwały 
zostanie rozpisany przetarg na wykonanie tego boiska. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Panie Burmistrzu, chciałam się zapytać Pana 
Burmistrza Szponara, czy ktoś już Panu zgłaszał – przepraszam, że w takim trybie, ale to jest 
chyba dość pilna sprawa. Mianowicie, na przystanku PKS-u, przy ul. Oławskiej, w kierunku 
Oławy i Wrocławia, tam była wymieniana szyba, to trwało tam jakiś czas, ale ona została 
wymieniona. I szyba obok tej właśnie szyby trzyma się na jednym zawiasie, tych zawiasów 
jest pięć. Ja się obawiam, myślę, że w trybie pilnym tam trzeba by było po prostu, no nie 
wiem, zlecić naprawę, czy jakieś zabezpieczenie tego, bo jak się ktoś tam niechcący oprze. Ja 
mówię, ja przepraszam, bo ja powinnam wcześniej Panu to zgłosić. Tak że bardzo uprzejmie 
proszę o zwrócenie na to uwagi. 

 Pani radna Dekret – proszę uprzejmie. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – Panie Burmistrzu, Szanowna Rado, ja mam kilka pytań. Pierwszym 

moim takim pytaniem. co żeście po prostu, czy jaki plan jest, jaka decyzja zapadła co do 
weekendowych dyżurów? Bo Pan mi kiedyś powiedział, że trzeba było mi się lepiej trzy 
miesiące temu wczytać po prostu w plany to bym się doczytała. I co w tej dziedzinie jest 
robione w dalszym ciągu? Proszę o odpowiedź. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Szczęśniak – proszę. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę państwa, nie będzie weekendowych dyżurów. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – dziękuję. Następne pytanie. Panie Burmistrzu, tutaj jest rozmowa 

właśnie o monitoringu, o oświetleniach. Mieszkańcy, po prostu, ul. Parkowej i Folwarcznej 
tutaj po prostu za parkiem, ta strona Jelcza-Laskowic, tam po prostu ludzie dziękują, bo 
przede wszystkim ja zgłaszałam to na komisji tutaj, gdzie się paliło, te stodoły były 
pootwierane i tak dalej. Jest tam, Panie Burmistrzu Piórko, jest zrobiony porządek, to jest 
prawda, drzwi, wszystkie bramy są pozamykane. Ale jeszcze … I mieszkańcy dziękują za to  
i dziękują za te ławeczki w parku. Ale jeszcze o co mieszkańcy proszą, na ul. Folwarcznej  
o dwa światła. Tam jest naprawdę strasznie ciemno, było i jest.  Kobiety po prostu jeżdżą tym 
pierwszym pociągiem do Wrocławia. Teraz jest lato, ale jeszcze trochę przyjdzie jesień, zima. 
Po prostu ludzie się zbierają w grupę i żeby tamtędy przejść. Są dwie kobiety, które jeżdżą 
pierwszym pociągiem, a zaczynają trzy godziny później pracę, po prostu kobiety boją się 
tamtędy przechodzić z tego względu, że tam warunki są straszne. Tak jak ja mówiłam, te 
stodoły, te bramy zostały po prostu pozamykane, to jest prawda, ale proszą o oświetlenie. 

 I trzecie pytanie, które mam, dotyczy po prostu, tutaj już jest w planie ul. Gimnazjalna  
i Treski, będziemy tutaj głosować na tym. I chciałam się zapytać Panie Burmistrzu i Szanowni 
radni, czy może ktoś wystąpił do Kolei z tematem żeby po prostu Kolej, niestety jeżeli wy 
twierdzicie, że to do nas, ten przejazd, nie należy, żeby po prostu coś w tej dziedzinie robić. 
Może wspólnie razem napiszemy pismo, wszyscy radni. To nie jest problem tylko Pani 
Dekret, tylko naszego, no wszystkich radnych taka jest prawda. Nie czekajmy na następną 
tragedię. Ja nie będę więcej po prostu, tak jak wy uważacie, że biję pianę, a coś się stało to się 
stanie, oby więcej się to nie stało. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Radny … Pan Burmistrz Piórko, potem Pan radny 
Skrzydłowski – proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – jeżeli chodzi o ul. Folwarczną, ja tego sprawdzę czy jest możliwość  
i jakie są warunki. Jeżeli jest możliwość i istnieje tam linia energetyczna napowietrzna to po 
zrobieniu docelowego ośw … Ale, Pani radna, ja Pani odpowiadam na Pani interpelację,  
a Pani nie słucha i za chwilę Pani wyjdzie, czy na następnej sesji Pani wyjdzie, no. A ja 
państwu też odpowiadam i państwo nie słuchacie, później opowiadacie co innego i ja znowu 
muszę to tłumaczyć, a ja staram się tłumaczyć w miarę jasno. Jeżeli chodzi o ul. Folwarczną, 
ja tam sprawdzę, jeżeli jest sieć energetyczna, czyli linia napowietrzna, na której można 
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powiesić lampy, to w ramach przenoszenia lamp przy przebudowie ulic w Osiedlu Laskowice 
– tam bodajże będzie 11 czy ileś lamp – można będzie taką lampę założyć. Jeżeli nie ma takiej 
możliwości to w tym roku na pewno tam nic nie będzie. To jest jeden temat. 

 Drugi temat to przejazd przez: ulica tu Treski – Gimnazjalna. Wystąpiliśmy z pismem do 
Polskich Linii Kolejowych z taką informacją, czy z takim, z taką sugestią żeby rozważyli 
możliwość zwiększenia sposobu zabezpieczenia, czy zwiększenia bezpieczeństwa 
korzystania z tego przejazdu. Ja państwu mówiłem, że jest to przejazd kategorii „D” i na 
dzień dzisiejszy, zgodnie z rozporządzeniem, wszystkie te wymogi są tam zachowane. Jest to 
przejazd kategorii „D”, ba, nie będzie zaliczony do kategorii wyższej. Bo najwyższy jest „A”, 
„B”, „C” i ten kolejny „D” i następne. Nie będzie ten przejazd zaliczony do kategorii wyższej  
z tego względu, proszę państwa, że rozporządzenie określa jakie są parametry zaliczania do 
kategorii. Stąd wystąpiliśmy do Polskich Linii Kolejowych aby rozważyć, bo można być, mogą 
wprowadzić jeszcze jakieś tam sygnalizację dodatkową, czegoś tam jeszcze. Bo, mówię, 
spełnia to wymogi, natomiast to co mówię, wniosek został przyjęty, wystąpiliśmy, 
zobaczymy jaka będzie odpowiedź. Jeżeli nawet by była sugestia, że Gmina coś powinna 
dołożyć, nie wykluczamy takiej możliwości. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Skrzydłowski i jeszcze chciałby zabrać 
głos Pan radny Leszek Srokowski. Proszę. 

 Pan radny Skrzydłowski drugi raz zabiera głos i Pan Leszek Srokowski również drugi raz. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – Szanowna Pani Przewodnicząca, do wypowiedzi Pana Prezesa Konopki 

Statut gwarantuje mi replikę, tak więc chciałbym z tego skorzystać. Szanowni państwo, Pan 
Prezes mówił tutaj o tym, że byłem przeciwnikiem jednego z synów radnego. Nigdy nie 
byłem przeciwnikiem syna radnego Panie Prezesie, żeby była jasność. Jeżeli chodzi o łamanie 
prawa, nie robię tego, nigdy nie robiłem i robić nie będę. A jeżeli Pan ma przesłanki o tym, że 
tak się dzieje to, jak sam Pan nazwał, był Pan żołnierzem, więc obywatelski obowiązek jest 
taki ażeby zgłosić to do odpowiednich organów. Jest na sali pan policjant może mnie od razu 
aresztować. Szanowni państwo, Pan Prezes opowiadał nam historie o Żydach, o kurach  
i tylko tyle ma do powiedzenia na temat swojej działalności z racji tego, że wynikami niestety 
nie może się pochwalić. Panie Prezesie, ja bazuję na faktach, a nie o historyjkach. 
Przytoczyłem Panu cytaty, Pan mi opowiadał historie na to. Wynik, który jedyny nam Pan 
zaprezentował do tej pory, mówi nam wszystko na temat Pana działalności w tej oto spółce. 
Więc proszę mi tutaj nie mówić o jakiejś nagonce na Centrum Sportu i Rekreacji, bo jestem 
żywo zainteresowany działalnością tego obiektu. W tym obiekcie jest duży potencjał, 
niestety przez zarządcę nie wykorzystywany. 

 Szanowni państwo, teraz miałbym jeszcze pytanie do Burmistrza Szczęśniaka. Panie 
Burmistrzu Szczęśniak, chodzi o wybór sportowca, a 30 –lecie Jelcza-Laskowic, sportowca, 
działacza oraz trenera. Mógłby Pan przypomnieć kto ustalał listy jeżeli chodzi o tych 
sportowców, trenerów i działaczy, potencjalnych kandydatów do wyboru? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Szczęśniak – proszę. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę państwa, o ile pamiętam to w regulaminie, który został wcześniej 

ogłoszony, był termin do którego można było – czyli internauci generalnie, czy osoby, które 
zgłaszali poprzez formę sms-ów, czyli mieszkańcy – typowali dane osoby i później z tych 
osób, z tych sportowców, trenerów, czy zawodników zostały te osoby z największą ilością 
głosów zaprezentowane – taka była procedura. Dziękuję. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – a czy to nie było tak Panie Burmistrzu, że Pan osobiście powołał 
komitywę, która, która zarządzała tym? 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Panie radny, Pan mówi o komitywie czy o kapitule? 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – jeszcze raz ? Nie usłyszałem Pana. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – nie rozumiem co to znaczy komitywa. Kapituła to rozumiem. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – to kapitułę w takim układzie. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – tak, miałem sugestie tutaj przedstawicieli Rady Miejsko – Gminnej LZS  

i nie tylko z resztą. 
 Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale rozumiem, że ta kapituła nie była decyzyjna tylko wybierała 

kandydatów spośród sportowców bądź trenerów tylko i wyłącznie za pomocą, zgłoszonych 
za pomocą sms-ów tak? Może Pan odpowiedzieć? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – może Pan sformułuje takie pytanie … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ja już zapytałem. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … żeby Pan Burmistrz, no nie było to tak, na takiej zasadzie 
przesłuchania prawie, tylko proszę zapytać o co Panu chodzi dokładnie, bo rozumiem, że do 
czegoś Pan zmierza. Proszę uprzejmie. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – znaczy, ja już dostałem odpowiedź, więc dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Radny Leszek Srokowski – proszę uprzejmie. 
Radny Leszek Srokowski – Pani Przewodnicząca, szanowni burmistrzowie, Szanowni radni, zaproszeni 

goście, Panie Burmistrzu – do Burmistrza Piórki – wiem, że były prowadzone rozmowy  
z Powiatem w sprawie wykonania przejścia dla pieszych na ul. Witosa, na wysokości  
ul. Sportowej i ul. Treski – chodzi o wyniesienie tego przejścia. Czy to przejście będzie 
realizowane? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Burmistrz Szczęśniak – proszę. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę państwa, jestem po rozmowie z Kierownikiem Powiatowego 

Zarządu Dróg. Jak państwo wiecie, będziemy do końca roku, no zakładam, że wcześniej, 
realizować nie to, co było mówione wcześniej: chodnik z Osiedla Laskowice do Miłoszyc – to 
generalnie jest ścieżka rowerowa w ramach tego systemu parkuj i jedź. I mam taką 
informację z dnia dzisiejszego, że w trakcie realizacji tej ścieżki rowerowej również ten próg 
wyniesiony, który jednocześnie będzie przejściem dla pieszych, będzie zrealizowany. 

Radny Leszek Srokowski – dobrze. Dziękuję. Panie Burmistrzu, jeszcze jedno pytanie. Też sprawa dotyczy 
chodnika na ul. Chwałowickiej, na wysokości od ul. Witosa do ul. Mlecznej. Czy ta sprawa też 
będzie realizowana w tym roku, czy w przyszłym? 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – również pytałem o to Kierownika. W tym roku już został ogłoszony 
przetarg na realizację części chodnika ul. Chwałowickiej łącznie z parkingiem przy 
cmentarzu i dalej do miejscowości Chwałowice. W tym roku nie, w przyszłym – 
niewykluczone. 

Radny Leszek Srokowski – dziękuję. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – czy ktoś z państwa radnych w tym punkcie jeszcze chciałby zabrać głos? 

Nie widzę. Przechodzimy do kolejnego punktu. 

Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – jest to punkt nr 7: Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w obrębie 
Dziuplina, gmina Jelcz-Laskowice, zwanego dalej „MPZP – DZIUPLINA II”. 

 Serdecznie witam na dzisiejszej sesji Rady Miejskiej projektantkę planu, Panią Katarzynę 
Grochowską. Tak że u źródła, w razie jakiś wątpliwości, będziecie państwo mogli zasięgnąć 
informacji. Czy, w związku z tym projektem uchwały, ktoś z państwa radnych chciałby 
zabrać głos? Nie widzę. W takim razie składam wniosek o nie odczytywanie projektów 
uchwał od punktu nr 7 do punktu nr 16. Kto z państwa radnych jest za tym wnioskiem, 
proszę o podniesienie ręki: 

 
 za - 19 (jednogłośnie) 
 - wniosek został przyjęty – 
 
 Nie odczytujemy projektów uchwał w takim razie. I jeżeli nikt z państwa nie chciał zabrać 

głosu jeżeli chodzi o projekt uchwały w sprawie MPZP Dziuplina II, to przystępujemy do 
głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o podniesienie 
ręki: 

 
 za - 19 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXVI.265.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 28 lipca 2017 r. 
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w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu położonego w obrębie Dziuplina, gmina Jelcz-Laskowice, zwanego 
dalej „MPZP – DZIUPLINA II”. 

Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 8: Podjęcie uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego dla 
terenu położonego w Jelczu-Laskowicach, gm. Jelcz-Laskowice. (MPZP Inżynierska – Aleja 
Młodych). 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę.  
W takim razie przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej 
uchwały proszę o podniesienie ręki: 

 
 za - 19 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXVI.266.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 28 lipca 2017 r. 
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego dla terenu położonego w Jelczu-Laskowicach, gm. Jelcz-
Laskowice. (MPZP Inżynierska – Aleja Młodych). 

Od. pkt 9 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt kolejny. Punkt dziewiąty: Podjęcie uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego dla 
terenu położonego w obrębie Laskowice, gm. Jelcz-Laskowice – „MPZP Oławska – Bożka”. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? Proszę 
bardzo, Pan Przewodniczący Woźniak. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – Szanowna, Wysoka Rado, Szanowni goście, Panie 
Burmistrzu, Szanowni państwo, chciałem Panu Burmistrzowi podziękować za to, że  
w przeciągu dwóch miesięcy dzisiaj mamy przyjemność przystąpienia do zmiany, bo w 
sumie tam przystępujemy do miejscowego, uchwalenia … do sporządzenia MPZP Laskowice 
Oławska – Bożka i ten plan będzie zmieniał obecnie, część planu, który jest, który dzisiaj, 
obecnie funkcjonuje Laskowice – Centrum. Wiemy, że ten plan, który obecnie funkcjonuje, 
jest planem, który nie jest satysfakcjonujący i na dzień dzisiejszy dla rozwiązań, i oczekiwań 
mieszkańców, i dlatego cieszę się, że Pan Burmistrz w tak krótkim czasie podjął te 
przedsięwzięcia, które spowodowały, że tak szybko możemy przystąpić do tego miejscowego 
planu, ponieważ chciałbym przypomnieć, że bardzo, bardzo mocno mieszkańcy oczekują, iż 
na tym terenie powstanie kiedyś, w przyszłości myślę, że w przyszłości kilku lat myślę, że 
jest szansa na to w następnej kadencji, powstanie centrum kultury i biblioteka miejska, która 
będzie wspólnie mogła się mieścić w jednym budynku na terenie właśnie tej centralnej 
działki w naszej, w naszym mieście. Dziękuję ślicznie jeszcze raz w imieniu wszystkich 
radnych, którzy podpisali się pod pismem i zachęcam wszystkich do poparcia tej uchwały. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tej sprawie ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 
Nie widzę. Jeszcze tylko, bardzo przepraszam, policzymy się. 18 radnych jest w tej chwili, 
dobrze. 

 Jeżeli nie ma więcej pytań ani uwag odnośnie tego projektu uchwały to przystępujemy do 
głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o podniesienie 
ręki: 
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za   -           16 
przeciw  - 0 
wstrzymało się - 2 
 ( w głosowaniu nie brał udziału radny Krzysztof Skrzydłowski chwilowo nieobecny na sali 
obrad) 

 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXVI.267.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 28 lipca 2017 r. 
 
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Laskowice, gm. Jelcz-
Laskowice – „MPZP Oławska – Bożka”. 

Od. pkt 10 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 10: Podjęcie uchwały zmieniającej 

uchwałę nr LIV/326/2006 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 24 października 2006 
r. w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Jelcz-
Laskowice oraz nieruchomościami będącymi w użytkowaniu wieczystym Gminy Jelcz-
Laskowice. 

 Czy w zakresie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania. W tej chwili mamy już 19 radnych na sali. Kto z państwa 
radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki: 

 
 za   -           17 
przeciw  - 0 
wstrzymało się - 1 
 ( w głosowaniu nie brał udziału radny Krzysztof Skrzydłowski obecny na sali obrad) 

 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXVI.268.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 28 lipca 2017 r. 
 

zmieniająca uchwałę nr LIV/326/2006 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia  

24 października 2006 roku w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami, 

stanowiącymi własność Gminy Jelcz-Laskowice oraz nieruchomościami będącymi  

w użytkowaniu wieczystym Gminy Jelcz-Laskowice. 

Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu jedenastego: Podjęcie uchwały w sprawie 

zaliczenia dróg wewnętrznych  do kategorii dróg gminnych oraz  ustalenie  ich przebiegu. 
 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę.  

W takim razie przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej 
uchwały proszę o podniesienie ręki: 

 
 za - 19 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXVI.269.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 28 lipca 2017 r. 
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w sprawie zaliczenia dróg wewnętrznych  do kategorii dróg gminnych oraz  ustalenia  
ich przebiegu. 

Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt dwunasty: Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta  

i gminy na 2017 r. 
 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś chciałby zabrać głos? Mamy autopoprawkę – tak? 

– i Pan Burmistrz ją w tej chwili przedstawi. Proszę uprzejmie. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, chciałbym złożyć 

autopoprawkę do projektu uchwały, którą żeście państwo otrzymali. I poproszę o odczytanie 
autopoprawki Panią Skarbnik. Bardzo proszę. 

Skarbnik Gminy Elżbieta Harań-Klimek – autopoprawka do projektu uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach z dnia 28 lipca w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2017 r.  

 W § 2 zwiększyć wydatki budżetowe: 
 Po zapisie: 
 w dziale 854  Edukacyjna opieka wychowawcza  

rozdziale 85412 Kolonie i obozy oraz inne formy wypoczynku dzieci i młodzieży 
szkolnej, a także szkolenia młodzieży  

paragrafie 4170 Wynagrodzenia bezosobowe  o kwotę 5 000 zł. 
paragrafie 4210 Zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 5 000 zł. 
paragrafie 4300 Zakup usług pozostałych o kwotę 25 000 zł. 
 
wykreślić zapis: 
paragrafie 4300 Zakup usług pozostałych o kwotę 25 000 zł. 
 
i zastąpić zapisem: 
paragrafie 4300 Zakup usług pozostałych o kwotę 45 000 zł. 
 
W § 3 zmniejszyć wydatki budżetowe: 
Wykreślić zapis: 
w dziale 854  Edukacyjna opieka wychowawcza  
rozdziale 85412 Kolonie i obozy oraz inne formy wypoczynku dzieci i młodzieży 

szkolnej, a także szkolenia młodzieży  
paragrafie 2360 Dotacje celowe z budżetu jednostki samorządu terytorialnego, 

udzielane w trybie art. 221 ustawy, na finansowanie lub 
dofinansowanie zadań zleconych do realizacji organizacjom 
prowadzącym działalność pożytku publicznego o kwotę 35 000 zł. 

i zastąpić zapisem: 
w dziale 854 Edukacyjna opieka wychowawcza  
rozdziale 85412 Kolonie i obozy oraz inne formy wypoczynku dzieci i młodzieży 

szkolnej, a także szkolenia młodzieży  
paragrafie 2360 Dotacje celowe z budżetu jednostki samorządu terytorialnego, 

udzielane w trybie art. 221 ustawy, na finansowanie lub 
dofinansowanie zadań zleconych do realizacji organizacjom 
prowadzącym działalność pożytku publicznego o kwotę 55 000 zł. 

I tytułem krótkiego wyjaśnienia. Zmniejszamy dotację celową z budżetu o kwotę – różnica 
między tym projektem, który państwo dostaliście a autopoprawką jest w wysokości 20.000 
zł. Ta autopoprawka absolutnie nie zmienia przedstawionej wartości budżetu po zmianach, 
czyli ani dochody, ani wydatki ogółem nie ulegają zmianie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy państwo radni mają jakieś zapytania co do tego 
projektu uchwały? Nie widzę. W takim razie przystępujemy do głosowania uchwały  
w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2017 r. wraz z autopoprawką. Kto z państwa 
radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki: 

 
 za - 19 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
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UCHWAŁA NR XXXVI.270.2017 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 
z dnia 28 lipca 2017 r. 

 
w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2017 r. 

Od. pkt 13 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu trzynastego: Podjęcie uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na lata 2017 – 
2022. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie 
widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem tej uchwały 
proszę o podniesienie ręki: 

 
 za - 19 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXVI.271.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 28 lipca 2017 r. 
 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice 
na lata 2017 – 2022. 

Od. pkt 14 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt czternasty: Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały  

Nr XLVIII.349.2014 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 26 czerwca 2014 r.  
w sprawie ustalenia Regulaminu przewozu osób i bagażu ręcznego środkami komunikacji 
miejskiej w Mieście i Gminie Jelcz-Laskowice. 

 Czy w tej sprawie ktoś z państwa chciałby – radnych – zabrać głos? Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę 
o podniesienie ręki: 

 
 za - 19 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXVI.272.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 28 lipca 2017 r. 
 

w sprawie uchylenia uchwały Nr XLVIII.349.2014 Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach z dnia 26 czerwca 2014 r. w sprawie ustalenia Regulaminu 
przewozu osób i bagażu ręcznego środkami komunikacji miejskiej  
w Mieście i Gminie Jelcz-Laskowice. 

Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt piętnasty: Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu 

przewozu osób i bagażu ręcznego w środkach komunikacji miejskiej w Mieście i Gminie 
Jelcz-Laskowice. 
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 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę 
o podniesienie ręki: 

 
 za - 19 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXVI.273.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 28 lipca 2017 r. 
 

w sprawie ustalenia Regulaminu przewozu osób i bagażu ręcznego w środkach 
komunikacji miejskiej w Mieście i Gminie Jelcz-Laskowice. 

Od. pkt 16 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt szesnasty: Podjęcie uchwały w sprawie zgody na 

wykorzystanie herbu Gminy. 
 Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie? Pan radny Stachnio – proszę 

bardzo. 
 
Na salę obrad przybył radny Michał Pakosz, w związku z tym w obradach XXXVI Sesji uczestniczy 20 
radnych. 
 
Radny Ireneusz Stachnio – Panie Burmistrzu, pewnie wykorzystanie herbu nie będzie dotyczyć 

autobusów, ale chciałbym powrócić do wniosku, który złożyła radna Bejda w poprzedniej 
kadencji w sprawie herbu na samochodzie naszym gminnym. Wtedy Burmistrz Putyra 
mówił, że gwarancja lakieru zabrania umieszczenia herbu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 
tym pięknym samochodzie, więc może czas do tego powrócić. Skoro autobusy będą miały 
herby, tak samo – zgodnie z wnioskiem radnej Bejdy z poprzedniej kadencji – taki herb 
umieścić i wtedy mielibyśmy się czym chwalić. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Stachnio, tylko ja w tej kadencji takiego wniosku nie 
składałam. Ale może Pan Burmistrz się odniesie do tego. 

 (…) 
 Ja wiem, wiem. Słyszałam co Pan mówi. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę państwa, uchwała jest potrzebna tylko kiedy wykorzystuje się 

herb w celach komercyjnych – tak mamy zapisane w Statucie. W każdych innych celach 
niekomercyjnych jest to decyzja Burmistrza. Natomiast nie przewiduję, bo nie praktykuje się 
takich praktyk. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, informuję państwa, że jest w tej chwili na sali 20 
radnych i dwie osoby wyszły – tak? – czyli w tej chwili faktycznie jest 18 radnych na sali.  
Czy w sprawie zgody na wykorzystanie herbu Gminy ktoś z państwa chciałby zabrać głos? 
Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem uchwały 
w sprawie zgody na wykorzystanie herbu Gminy proszę o podniesienie ręki: 

 
 za - 18 (jednogłośnie) 
 (w głosowaniu nie brały udziału radne: Barbara Kowalenko i Janina Sypek chwilowo nieobecne 

na sali obrad) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXVI.274.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 28 lipca 2017 r. 
 

w sprawie zgody na wykorzystanie herbu Gminy. 
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Od. pkt 17 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu siedemnastego: Informacja dotycząca 

współpracy z miastami partnerskimi. 
 Proszę uprzejmie, czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos w tej sprawie? Pan radny Michał 

Pakosz – proszę bardzo. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielenie mi głosu. Szanowni państwo, odnośnie 

do tej informacji na temat współpracy z miastami partnerskimi kilka pytań, bo zabrakło mi  
w tej informacji dokładnych danych dotyczących tego – już wielokrotnie z resztą tę sprawę 
poruszaliśmy – mianowicie tego … Tutaj czytamy ewidentnie, że ci radni z tych miast 
partnerskich przyjeżdżają do nas, tak? Pytanie tego typu, ilu radnych stąd, jacy to radni 
wyjeżdżają, jakie są kryteria wyboru tych radnych i jakie są koszty z tym związane, tak? Bo 
na stronie urzędowej w gazecie widzimy piękne zdjęcia. Wiadomo, no jest to strona 
urzędowa, więc można tam zamieścić co się chce, ale nie ma żadnych konkretnych informacji 
dotyczących tego, Szanowni państwo, jaka korzyść płynie de facto z tej współpracy, tak? No 
bo ponosimy koszty, mamy piękne znaki tutaj, jak się wychodzi, kierunkowe do Gudensberga 
i do Szczyrca przed wyjściem do Urzędu. Ale tak naprawdę mieszkańcy nie mają żadnego 
pojęcia o tym, co przynosi ta współpraca. Bo to, że państwo sobie pojedziecie tam na 
wycieczkę, pozwiedzacie, pochodzicie, coś tam jeszcze porobicie, no fajnie. Tylko, że 
pamiętajcie o tym, że to są jednak pieniądze publiczne i warto byłoby coś z tych pieniędzy, 
jeżeli już wkładamy w tej wyjazdy te pieniądze i wkładamy pieniądze, bo na pewno to 
wszystko kosztuje, tak? Jeśli to kosztuje, to wypadałoby żeby coś z tego wynikało,  
a specjalnie tutaj, w tej informacji, no zbyt dużo konkretnych informacji dotyczących 
kosztów nie ma, tak? No jest tutaj, że polska parafia w Szczyrcu oraz mieszkający tam Polacy 
systematycznie wspierani przez mieszkańców gminy Jelcz-Laskowice itd., itd. Wspierani  
w jaki sposób? Jakie kwoty idą na to wsparcie? Jakie to są metody wsparcia i ewentualnie … 
Ja już daje tam jeden z przykładów, bo tutaj kwestii tych wyjazdów jest bardzo dużo.  
A mówię, do tej pory, Szanowni państwo, nie dowiedzieliśmy się kto na te wyjazdy jeździ, 
jakie są kryteria wyboru. Ja osobiście tam nie byłem i … No tak, nie będę, tak jak powiedział 
Pan Burmistrz Piórko i nie będę. Tak że … Panie Burmistrzu, tego nie będę już komentował, 
udało się to Panu. W każdym bądź razie, mówię, interesuje mnie to, no jak już jedziecie się 
bawić, to chociaż powiedzcie ile ta zabawa kosztuje i kto, i jakie kryteria wyboru są jeśli 
chodzi o ten wyjazd, bo naprawdę fajnie by było … Ja nie neguję tej współpracy, bo 
oczywiście każda współpraca jest bardzo wartościowa. Z tym, że za pieniędzmi publicznymi 
powinny iść konkretne działania, tak? I jakieś wynikające z tego fakty. A tutaj stek historii  
i lanie wody. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Piórko – proszę bardzo. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja bym chciał – tu co prawda 

nie będę mówił o kwotach, bo nie mam i tu będzie, odpowie Pan Burmistrz Szczęśniak – 
natomiast ja bym chciał zwrócić uwagę na jedną rzecz. Już nie mówię, dostaliście państwo 
informację i w punkcie jedenastym: Wiceburmistrz Marek Szponar na konferencji 
samorządowej we Lwowie. I tu, proszę państwa, dzięki właśnie tej współpracy, Ministerstwo 
Współpracy Gospodarczej i Rozwoju Niemiec organizowało taką konferencję we Lwowie  
i Burmistrz Jelcza-Laskowic został na tę konferencję zaproszony żeby się podzielić 
doświadczeniami jakie mamy ze współpracy z Ukrainą, którą należy integrować. Jakie mamy, 
mamy, jaką mamy współpracę z mniejszymi czy małymi miastami w Niemczech, bo jesteśmy 
jedną Europą i w tym celu powinniśmy zmierzać. Nie był co prawda Burmistrz Szczęśniak, bo 
akurat był wtedy chory, natomiast był Burmistrz Szponar. I to, że myśmy zostali jako Gmina, 
czy Burmistrz Jelcza-Laskowic, jednej z nielicznych Gmin w Polsce, czy w ogóle 
przedstawicieli Polski, został na taką konferencję zaproszony, to ma jakiś wymiar. I dzisiaj 
opowiadanie, że jedziemy i się bawimy jest chyba trochę nie na miejscu. Trzeba było tylko 
przeczytać tę informację ze zrozumieniem. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy Pan Burmistrz Szczęśniak chciałby się odnieść 
do pytań? Proszę bardzo. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – tak. Proszę państwa, odpowiem Panu radnemu na piśmie. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – jeżeli można, proszę państwa, to chciałabym zabrać w tej sprawie 

głos. Mianowicie, to, co powiedział przed chwilą Pan Burmistrz Piórko, tu, w tej informacji, 
jest również zawarta taka treść, że spośród jedenastu polskich gmin uczestniczących w tym 
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wydarzeniu tylko Kraków i Jelcz-Laskowice mogły przedstawić na forum swoje 
doświadczenia. Chcę państwu powiedzieć, że współpraca Gudensbergu, Szczyrca i Jelcza-
Laskowic jest postrzegana przez wysokie władze niemieckie i przez władze ukraińskie jako 
współpracę wzorcową. Ta informacja, którą państwo otrzymaliście w materiałach na sesję, 
ona dotyczy jakby informacji od lipca, czy od sierpnia ubiegłego roku do dzisiaj. Współpraca 
z Gudensbergiem jest od 2010 r. i kiedy wygrał wybory Burmistrz Szczęśniak to pierwsza 
delegacja z Gudensbergu, która tutaj przyjechała, przyjechała z wiceburmistrzem 
Gudensbergu i oni w zasadzie przyjechali żeby się dowiedzieć, wybadać czy my będziemy 
chcieli dalej tę współpracę kontynuować. I po deklaracji Pana Burmistrza Szczęśniaka, że tak, 
że jak najbardziej, że nie należy niszczyć takich dobrych doświadczeń, ta współpraca – moim 
zdaniem – naprawdę rozwija się w sposób bardzo dobry. Wiele środowisk jest 
zaangażowanych w tę współpracę i za każdym razem jak są spotkania – ja mówię tylko  
o Gudensbergu, bo ja nie byłam w Szczyrcu, to chcę powiedzieć, że władze Gudensbergu  
w licznej reprezentacji spotykają się z naszą reprezentacją i omawiają jakby współpracę  
z dużym wyprzedzeniem. Proszę państwa to, że piłkarki – ja przykłady będę dawać, pewnie 
ten katalog nie będzie zamknięty – piłkarki nożne, które tutaj przyjechały, to jest też wynik 
współpracy pomiędzy tymi miastami. Koła gospodyń wiejskich, które przyjeżdżają, 
uczestniczą w naszych uroczystościach, np. w dożynkach, to też jest współpraca. Chór męski 
z Gleichen, proszę państwa, który był w ubiegłym roku, no zrobił furorę. I oni pojechali  
z naszym chórem „Viva la Musica” no powiedzmy, że na takie tournée. Więc ta współpraca 
idzie w różnych kierunkach. Strażacy to jest osobny w ogóle rozdział tej współpracy bardzo 
intensywnej. Na takie święto pod nazwą „Schmeckefuchs” wyjeżdżają mieszkańcy naszej 
gminy z Biskupic Oławskich i też tam robią furorę wystawiając swoje stoiska z żywnością. 
Powstało w Gudensbergu stowarzyszenie – jest o tym mowa również w informacji – do 
spraw współpracy z miastami partnerskimi. Te osoby są tam bardzo mocno zaangażowane.  
I te wszystkie rozmowy, które odbywają się w ratuszu, one służą właśnie jakby rozszerzaniu 
tych środowisk do współpracy. I, proszę państwa, mieliśmy również wystawę obrazów  
w ubiegłym roku, w Centrum Sportu i Rekreacji, gdzie było zaangażowane nasze Centrum 
Kultury i to też jest kolejna wymiana środowisk. Proszę państwa, jesteśmy w Europie  
i czujmy się tak jak byśmy byli w Europie. I współpraca – moim zdaniem – jest naprawdę 
wzorowa i wzorcowa. Tak jak my gościnnie podejmujemy i gości z Gudensbergu i ze 
Szczyrca, tak samo oni, na tyle ile oczywiście mogą, nas gościnnie podejmują. I, proszę 
państwa, niedawno, wyjazd chóru z Panią Małgorzatą Rzempołuch na warsztaty też jest 
dowodem tego, że ta wymiana się dzieje. Bractwo Kurkowe – kolejna grupa. Na strzelnicy 
przy ul. Turniejowej zwiedzali bracia kurkowi naszą strzelnicę, dzielili się różnymi 
spostrzeżeniami i doświadczeniami. Włączane są małe zespoły, np. z Kopaliny dwuosobowy 
zespół wokalno–muzyczny. Proszę państwa, ja mówię, to nie wymienię teraz wszystkiego, 
natomiast czemuś to służy, tak? Służy to temu żeby nasze środowiska się przybliżały.  
Ja uważam, na początku to, o czym mówiłam, miałam duże wątpliwości, bo ja w ubiegłym 
roku, w ubiegłej kadencji też miałam takie pytania, ale uważam, że powinniśmy właśnie 
kontynuować takie, taką współpracę, bo ona na te wszystkie środowiska działa w ten sposób, 
że jesteśmy otwarci na Europę, jesteśmy otwarci na nowe doświadczenia i myślę, że bardzo 
dużo pożytecznego z tej współpracy wynikło. Dziękuję bardzo. 

 Pan radny Michał Pakosz – proszę. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielenie mi głosu. Ja tylko gwoli wyjaśnienia, 

bo nie wiem czy Pani nie słuchała uważnie mojej wypowiedzi, ale ja nie negowałem broń 
Boże tej współpracy, nie mówiłem, że to jest złe tylko pytałem o koszty. Burmistrz 
Szczęśniak krótko, w dwóch zdaniach odpowiedział, że odpowie na piśmie w dwóch słowach 
i to wszystko. Ja jestem za tym żeby ta współpraca się rozwijała. Mnie tylko interesują 
zawsze liczby, bo to wszystko jednak to, co … całe funkcjonowanie naszej Gminy opiera się 
na liczbach niestety i niestety tak wygląda całe życie, że żeby funkcjonowało to muszą być 
pieniądze. I jesteśmy w tej chwili chyba dogadani z Burmistrzem Szczęśniakiem. Ja czekam 
na odpowiedź na piśmie i nie musi Pani nas tutaj na siłę przekonywać i opowiadać historii, 
bo ja te historie znam i cieszę się z tego, że współpraca się układa tylko interesują mnie 
koszty. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś w tym punkcie chciałby zabrać głos? Pan 
Burmistrz Szczęśniak – proszę bardzo. 
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Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę państwa, ja tylko powiem o pewnych zasadach finansowania, 
które, że tak powiem, funkcjonują w ramach tej współpracy międzynarodowej. Te zasady 
były wprowadzone w 2010 r. ja również ich nie zmieniałem. Zasady są następujące, jeżeli my 
jedziemy do Niemiec czy na Ukrainę ponosimy wszystkie koszty. Jeżeli Niemcy przyjeżdżają 
do nas jest odwrotnie, czyli też oni ponoszą wszystkie koszty, po swojej stronie mają. 
Natomiast, jeżeli zapraszamy delegację ukraińską, czy w tym roku również planujemy 
zaproszenie dzieci na tydzień czasu do Chwałowic łącznie z dożynkami, to wszystkie koszty, 
czyli koszty podróży w jedną stronę i z powrotem, koszty pobytu pokrywamy my, Ukraińców 
po prostu na to nie stać. To trzeba sobie jasno powiedzieć, to była zasada i to utrzymujemy. 
To tyle co do zasad finansowych. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z państwa jeszcze chciałby 
zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do punktu osiemnastego. 

Od. pkt 18 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Informacja na temat funkcjonowania gminnego systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi. 
 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan radny Krzysztof Skrzydłowski – 

proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję bardzo. Pytanie do Burmistrza Szczęśniaka. Czy planujemy 

obniżkę cen wywozu odpadów dla mieszkańców gminy Jelcz-Laskowice? 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę  państwa, nie, nie planujemy obniżki, bo ta stawka jest już od, od 

początku, kiedy weszła w życie uchwała, czyli to już jest czwarty rok bodajże, piąty. Koszty, 
no przez ten czas, no siłą rzeczy wzrosły. Na pewno nie będziemy obniżać. Tym bardziej, że 
w chwili obecnej wywóz nieczystości stałych, segregacja itd., no szczerze mówiąc nie 
bilansują się. 

 Radny Krzysztof Skrzydłowski – w takim układzie Panie Burmistrzu Szczęśniak, Pan mnie dzisiaj nazwał 
bezczelnym cynikiem, to nie pozostaje mi nic innego jak nazwać Pana zwykłym populistą.  
A już mówię dlaczego. Szanowni państwo, mam przed sobą artykuł z „Gazety Powiatowej”  
z 2014 r., brzmi tak: Platforma Obywatelska domaga się zmiany stawek opłat za śmieci. Ich 
zdaniem nie powinny być większe niż 9 zł miesięcznie od osoby. Apel do burmistrza. Pismo 
w tej sprawie wystosowali na początku lutego do Burmistrza Kazimierza Putyry radni Klubu 
Platformy Obywatelskiej, którym przewodzi Bogdan Szczęśniak. Szanowni państwo, dwóch 
radnych niezrzeszonych, jeden radny Prawa i Sprawiedliwości Ireneusz Stachnio oraz 
Przewodniczący Koła Platformy Obywatelskiej w Jelczu-Laskowicach Pan Marek Szponar. 
Szanowni państwo, w tym piśmie piszecie, chcecie żeby burmistrz podjął działania  
i przygotował na kolejną, czyli lutową sesję Rady Miejskiej, projekt uchwały zmniejszający 
obowiązujące stawki opłat. Szanowni państwo, panowie zasiadający tutaj z Platformy 
Obywatelskiej, nie tylko Burmistrz Szponar, nie tylko Burmistrz Szczęśniak, był też radny 
Woźniak, będąc w opozycji populistycznie głosili hasła o obniżce cen dla mieszkańców 
Jelcza-Laskowic. Dzisiaj ci sami panowie są u władzy w Jelczu-Laskowicach i mówią, że 
absolutnie obniżek cen nie będzie. Pan Burmistrz Szczęśniak z resztą podczas kampanii 
wyborczej również to obiecał. Szanowni państwo, zwykły populizm. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan radny, Przewodniczący Krzysztof Woźniak, potem Pani radna 
Aleksandra Czernik. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję Pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, Szanowni 
państwo, Panie Burmistrzu, Panie radny Skrzydłowski, tak się składa, że tą sprawą w imieniu 
klubu radnych ja się zajmowałem i ja te wyliczenia przygotowywałem bazując na danych, 
które mi przedstawił Pan Burmistrz Putyra, co też – pamiętam – bardzo trudno było uzyskać 
te dane, ponieważ no jakoś Pan Burmistrz nie był spolegliwy. Aczkolwiek upór radnego 
spowodował, że wszystkie dane otrzymałem dosyć późno, ale otrzymałem. W każdym bądź 
razie powiem panu tak i myślę, że dużo danych nie trzeba przedstawiać co do tamtej sytuacji, 
ponieważ ważnym aspektem kalkulacji była cena odpadów zmieszanych, które stanowią 
kolosalną większość i są największym kosztem plus transport oczywiście, ale odpady 
zmieszane. I powiem Panu tylko tak, wówczas w tych wyliczeniach, które, na których się 
opierałem, cena tony odpadów zmieszanych w RIPOK-u wynosiła 210 zł. Natomiast dzisiaj ta 
cena wynosi 345 zł. Wartość, jaka się zmieniła procentowo, jaki wzrost nastąpił to jest 65%. 
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Szanowni państwo, też trzeba brać pod uwagę te wyjaśnienia, które wówczas Burmistrz 
Putyra przedstawiał. Nie ukrywam, że troszkę były na wyrost jeśli chodzi o wyliczenia.  
Ale jedna rzecz, którą Pan ówczesny Burmistrz Putyra przedstawiał, dzisiaj widzę, że była 
trochę przekonująca, dosyć przekonująca, ponieważ część tych kosztów, część tych kosztów 
mieliśmy pokryć budowę PSZOK-u. Natomiast dlatego cena, cena, która wówczas była 
ustalona: 12 zł była dużo za duża. Dlatego szacunkowe wartości, które racjonalnie … gdyby, 
gdyby w tamtych czasach  podjąć budowę PSZOK-u, to było między 8 a 10 zł i można było już 
rozpocząć budowę PSZOK-u. Natomiast dzisiaj to, co Pan Burmistrz Szczęśniak przedstawił, 
my niestety, ale musimy robić wszystko żeby tę cenę utrzymać, gdzie też ustawodawca 
narzuca nam dodatkowe, dodatkową segregację na terenie całej gminy jeśli chodzi o odpady 
zielone. Co prawda nie wszyscy będą oddawać te odpady zielone, ponieważ wiemy, że część 
mieszkańców zagospodaruje sobie te odpady w ramach swojej własnej działalności. 
Natomiast i tak obowiązek ten spoczywa na … na Gminie, i tak auto będzie musiało jeździć,  
i tak trzeba będzie za to ponosić koszty. Dlatego na dzień dzisiejszy każdy z nas powinien 
zrozumieć, że 210 to nie jest 345, oby nie było drożej. I liczę tutaj na to, że Pan Burmistrz ze 
swoimi urzędnikami będzie w taki sposób prowadził gospodarowanie odpadami 
komunalnymi żebyśmy po prostu nie płacili więcej, ponieważ nie wszystkich na to stać  
i wszyscy sobie z tego zdajemy sprawę. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Aleksandra Czernik, potem Pan radny 
Ireneusz Stachnio. Proszę bardzo. 

Radna Aleksandra Czernik – Szanowni państwo, ja z tego miejsca chciałabym apelować do mieszkańców, 
którzy wynajmują mieszkania ludności ukraińskiej, o to żeby rzetelnie przedstawiali ilość 
zamieszkałych tam osób właśnie po to aby ceny wywozu śmieci nie wzrosły w górę, 
bo rzeczą jasną jest, że są tacy, którzy wynajmują te mieszkania nielegalnie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Ireneusz Stachnio, potem Pan radny 
Sjkrzydłowski. Proszę. 

Radny Ireneusz Stachnio – Szanowni państwo, opłata, która była skalkulowana w poprzedniej kadencji, 
czyli 12 zł, była – tak jak wynika z wyliczeń wtedy sporządzonych, które podpisywałem także 
– była na wyrost troszeczkę. Zadałem pytanie Panu Burmistrzowi Piórce na komisji we 
wtorek co z tą nadwyżką się stało? Pan Burmistrz nie potrafił mi odpowiedzieć. No … Na 
inwestycje. Właśnie, jakie inwestycje? Gdzie to zostało zainwestowane? No te pieniądze 
musiały gdzieś się podziać prawda? Albo sfinansowaliśmy coś, albo gdzieś … No gdzieś – nie 
wiem. Może są na kontach bankowych spółki. Natomiast chciałbym się odnieść do 
wypowiedzi Pana radnego Woźniaka. O ile sobie przypominam w tamtej kadencji bardzo 
często, chyba nawet pan prawnik nam tłumaczył, że z opłat pobieranych za śmieci nie wolno 
finansować PSZOK-u, więc Pan się myli Pani radny. Nie wolno, ustawa nam zabraniała tego  
i na pewno te pieniądze nie poszły na PSZOK, bo PSZOK trzeba było budować z innych 
funduszy, nie z opłat za podatek. Opłata za śmieci dotyczy tylko kalkulacji jaka jest 
przedstawiana przez firmę wywożącą śmieci i ma być tylko taka, ani mniej, ani więcej. Panie 
Burmistrzu, co z tymi pieniędzmi? No jeżeli, no przez tyle lat nadpłata była, no gdzieś te 
pieniądze się podziały. Czy mógłby Pan odpowiedzieć? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, odpowiadałem na komisji, 

powtórzę jeszcze raz. Gospodarka finanso … budżetowa gospodarka finansowa kończy się  
31 grudnia danego roku i jeżeli by było tak – bo nie wiem czy tak było – jeżeli byłoby tak, że 
mieszkańcy zapłacili więcej niż koszty wywozu nieczystości stałych, które poniosła Gmina 
płacąc firmie wywozowej, to ta nadwyżka z mocy prawa przechodzi jak … ta różnica z mocy 
prawa przechodzi na nadwyżkę budżetową, którą później Rada za pomocą uchwały dzieli na 
coś tam. Tak funkcjonuje gospodarka finansowa środków publicznych czy to się komuś 
podoba, czy to się komuś nie podoba. A jak już jestem przy głosie to chcę powiedzieć jedną 
rzecz, że … wrócić do wypowiedzi radnego Skrzydłowskiego. Ja nie byłem wtedy tu  
w samorządzie, natomiast słuchając tego, co Pan radny mówił przyjmuję to, że to prawda, 
wtedy opłata mogła być zawyżona, mogła być zawyżona. I, ale to był rok, to był rok 2010, 
2014 czy 2010 -  czternaście chyba – była zawyżona. I ta opłata, którą kiedyś tam, kiedyś 
została ustalona, pozwoliła przez cztery czy przez pięć lat nie podnosić opłat za śmieci.  
A koszty, co do tego musimy się zgodzić, że drożeją. Ba, dobrze, że się rząd wycofał  
z podwyżki paliwa, bo gdyby wprowadzić 25 groszy, znowu pewnie byśmy, pewnie już 
byśmy musieli podnosić opłaty. Deponowanie śmieci, to mówiłem na komisji, rośnie. To, co 
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powiedział radny Woźniak, ja nie mam danych dokładnych, ale z 240 na trzysta ileś w tonie 
to jest jedna trzecia jakby to nie liczył, te koszty jednak wzrosły proszę państwa, a opłaty nie, 
więc ta gospodarka w sumie chyba jest dobra. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Woźniak – proszę. 
V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja krótko. Panie radny  

Stachnio, ja pamiętam wypowiedzi Pana Burmistrza Putyry w kwestii źródeł finansowania 
PSZOK-u i pamiętam, że to wchodziło w koszty, w koszty tej opłaty. Cały system 
gospodarowania, gminny system gospodarowania odpadami komunalnymi mieli finansować 
mieszkańcy i on się miał samofinansować, w tym wchodził PSZOK i takie były, takie były 
argume … przynajmniej takiej były argumenty ówczesnego decydenta w tej kwestii. Ja 
powiem Panu tak, jeżeli Pan ma wątpliwości proszę zajrzeć do protokołu zanim Pan się 
wypowie, bo ja tych wątpliwości nie mam. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, informuję państwa, że na sali jest 19 radnych. Pan 
radny Skrzydłowski, potem Pan radny Stachnio. Proszę. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie. Szanowny radny Woźniak … 
(…) 
 Nie jesteśmy na ty. Kochany Panie, kochany Panie … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, proszę o chwilę jeszcze cierpliwości. Proszę bardzo, 
Pan radny Skrzydłowski. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – gdy byliście w opozycji i głośno manifestowaliście, m.in. również na 
ulicach miasta, niezadowolenie z ceny śmieci i mówiliście o tym, że gdy wy dojdziecie do 
władzy cena śmieci zostanie obniżona, świetnie sobie zdawaliście z tego sprawę, że w Polsce 
nic nie tanieje, wszystko idzie do góry, więc de facto panie radny oszukaliście mieszkańców. 
A punkt patrzenia zależy od punktu siedzenia – prawda Panie radny? W opozycji mówił Pan 
coś innego, dzisiaj, jak jest Pan przy boku władzy, siedząc na tym prezydialnym krześle mówi 
Pan już coś innego. A wracając jeszcze do wypowiedzi Pani radnej Czernik. Bardzo się cieszę 
Pani Czernik, że przyłączyła się Pani do mojego apelu. Już jakieś pół roku temu na sesji Rady 
Miejskiej mówiłem o ściągalności jeżeli chodzi o deklaracje odpadów. Największy problem, 
nie ma co tu ukrywać, jest z ludnością napływającą ze wschodniej granicy. 

 (…) 
 A ja … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Proszę, proszę kontynuować. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ja Pani nie przeszkadzałem. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę, proszę kontynuować. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – będzie Pani chciała coś zaraz powiedzieć to Pani powie. Szanowni 

państwo, niejednokrotnie tutaj na sali apelowaliśmy właśnie do Burmistrza Szczęśniaka  
o spotkania z przedsiębiorcami w celu, m.in. również, jeżeli chodzi o te śmieci. Chodziło 
również o wypłaty dla naszych pracowników, którzy wywodzą się z naszego miasta. 
Szanowni państwo, jest to duży problem i mam nadzieję, że Burmistrz Szczęśniak wraz  
z  Prezesem Czubakiem jakoś rozwiążą ten problem, bo obawiam się tego, że jeżeli 
pozostaniemy bierni w tej sprawie to zamiast obniżek, które nam obiecaliście, będą 
podwyżki. Więc, Panie Burmistrzu, znajdźmy może jakąś wspólną, rozwiązanie, zróbmy 
jakąś komisję, porozmawiajmy o tym, może coś spłynie, uda się ustalić żeby, żeby zadziałać 
w tej sprawie. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Stachnio – proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – Panie radny Woźniak, sprawdzę to oczywiście. Ale tak mi się wydaje, że o ile 

pamiętam, rzeczywiście Pan Burmistrz Putyra nie mówił takiego czegoś, że będziemy 
finansować z tych opłat PSZOK, że PSZOK jest finansowany całkowicie z innych środków 
finansowych i nawet wręcz ustawa zakazywała takiego finansowania. Więc kwestia do 
sprawdzenia. Nie wiem, może pan, pan mecenas może ma większą wiedzę. Ja tutaj nie 
poddawałem tego jako stuprocentowy pewnik, ale tak przynajmniej, wydaje mi się, że takie 
sformułowania wtedy padały na komisjach i na sesji. Natomiast, Panie Burmistrzu, 
chciałbym się odnieść do Pana wypowiedzi na temat tej nadwyżki, która jest skierowana do 
budżetu. Rzeczywiście, Pan mówił o tej nadwyżce, która jest skierowana do budżetu. 
Zadałem pytanie ile to jest – nie potrafił Pan powiedzieć. Bo jeśli była to nadwyżka, a z opłaty 
za śmieci, to de facto jest to ukryty podatek przecież. Bo jeżeli mieszkańcy, płacąc za śmieci, 
finansują budżet Gminy, no forma ukrytego podatku – nie wiem ile, to może być złotówka, to 
może być sto złotych nadpłaty. Mam do Pana … No właśnie, jeśli takie coś istniało na koniec 
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roku, trzy lata Pan jest Burmistrzem, to można było, np. obniżyć, jeżeli była nadpłata,  
w następnym roku, czyli sfinansować w następnym roku z tych środków wywóz śmieci  
i obniżyć opłatę za śmieci w następnym roku. Mam prośbę do Pana, gdyby Pan mógł mi 
pisemnie przedstawić w kolejnych latach jaka była nadwyżka przekazywana do  budżetu, 
bądź na inne inwestycje, które były z tych środków realizowane. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze z państwa chciałby zabrać głos? Pan 
Burmistrz Szponar – proszę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, długo się przysłuchiwałem tym – 
no trudno za Burmistrzem Szczęśniakiem nie powtórzyć – tym bezczelnym i czy cynicznym 
wypowiedziom. Ponieważ, proszę państwa, jak można przyrównywać i porównywać realia 
ekonomiczne, które były i obliczenia, kalkulacje 2014 r. do zupełnie innych realiów 
ekonomicznych i innych kosztów 2017 r. Jeżeli radny, Pan Przewodniczący Woźniak, 
przytoczył prawidłowe informacje dotyczące kosztów zmieszanych na RIPOK-u na początku 
systemu 2010, a dzisiaj 346, ja podam następną informację, koszt, którą Gmina płaciła  
w pierwszym roku do ZGK, to było 340 zł, dzisiaj płacimy 546, ponieważ na koszty nie 
składają się tylko faktycznie cena wagi na RIPOK-u. Proszę państwa, naprawdę – nie wiem, 
no wystarczy być uczniem chyba nawet już klasy pierwszej żeby tak proste prawidłowości 
ekonomiczne zrozumieć. Proszę państwa, ja powiem więcej, przez te trzy lata ja nie 
słyszałem o czymś takim, jakiejś nadwyżce jeśli chodzi o opłaty śmieciowe, ponieważ to nie 
jest tak, że co roku sto procent osób, które zadeklarowały, zapłaciły, czy wniosły te opłaty, 
niestety ten cały system się sam musiał bilansować i faktycznie te osoby, które wpłaciły,  
z tych pieniędzy dokonywały się również pełne koszty, które wynikają domknięcia tego 
systemu – trzeba to rozumieć. Proszę państwa, również odpowiadałem radnemu 
Skrzydłowskiemu na poprzednich sesjach, że Gmina dostrzegając pewien problem właśnie  
z wynajmowanymi mieszkaniami dostrzega problem właśnie, że mogą być niewnoszone 
opłaty, ponieważ ilość śmieci ogólna rośnie, więc na pewno ktoś to musi wytwarzać, więc 
musi na terenie miasta Jelcz-Laskowice i gminy naszej przebywać większa ilość ludzi jak 
wynika to z samych deklaracji. Tutaj niestety prawodawca nie dał nam narzędzi żebyśmy 
mogli to dosyć skutecznie weryfikować – to też tłumaczyłem, to również napisałem radnemu 
Skrzydłowskiemu w piśmie na jego zapytanie, odpowiedź dotyczącą właśnie, że Gmina 
podejmuje pewne działanie i jak to wyglądało w tamtym roku. I oczywiście staramy się  
w ramach prawa, które mamy, tak prawdę mówiąc weryfikować te deklaracje i egzekwować 
płatność tam, gdzie one powinny nastąpić, a nie występują. Co prawda ten proces jest 
naprawdę bardzo trudny, bo jak powiedziałem musimy szukać  narzędzi. I tutaj wspólnie 
właśnie z Prezesem ZGK ustaliliśmy, że taką informacją to jest, m.in. zużycie wody, ponieważ 
wiadomo, że nie metry tworzą wodę, raczej ludzie, więc jeżeli w danym mieszkaniu 
następuje radykalne zwiększenie wody, zużycia wody to znaczy, że potencjalnie może tam 
zamieszkiwać więcej osób i tą oto metodą staraliśmy się weryfikować. Natomiast to znowu 
jest pewna próba, a nie pewność, ponieważ no wystarczy, że dany mieszkaniec nam napisze, 
że miał awarię i już problem weryfikowania jakby jest utrudniony. Proszę państwa, my nie 
mamy prawa nawet gdybyśmy mieli straż miejską, jeżelibyśmy nawet zatrudnili 
dodatkowych pracowników, co również mieszkańcy musieliby to opłacić, więc to nie jest 
takie proste, nie jest takie oczywiste, my nie mamy prawa wejść tak samo do poszczególnych 
mieszkań chociażby nawet żeby zweryfikować ile osób tam przebywa. Nawet, proszę 
państwa, gdybyśmy mieli takie prawo no to ktoś nam powie, że przyszedł w odwiedziny, jest 
u znajomego, kolega, koleżanka – tak to się przedstawia. Więc myślę, że zrozumienie tego 
jest bardzo proste, czy trzeba mieć odrobinę tylko po prostu ochoty żeby to zrozumieć. 
Proszę państwa, my robimy wszystko żeby przez ten okres nie podwyższać. Jak widzicie 
państwo pomimo tego, że radykalnie koszty rosną, system jeszcze się domyka, co prawda 
bardzo trudno, ale się domyka. Natomiast to, co powiedziałem na komisji, obecny rząd  
i obecny parlament zaserwował nam nowelizację ustawy proszę państwa. Wcześniej PiS 
krytykował ustawę „śmieciową”, że ona jest niedobra, szkodliwa itd., a dzisiaj ten sam rząd 
robi nowelizację, czyli potwierdza, że taka ustawa, taka gospodarka śmieciowa, samorządy 
powinny się zająć, bo to jest ważne po to żeby, m.in. te śmieci nie zalegały po rowach, po 
lasach. Jakiś efekt już tej polityki jest. Natomiast to, co – wrócę do podwyżki – do podwyżki, 
która może niestety nastąpić w związku z zapowiedzianą koniecznością wdrożenia 
nowelizacji ustawy, ponieważ mamy obowiązek wyodrębnić następny rodzaj śmieci jakim 
jest bio i tutaj bio kuchenne. Czyli będziemy musieli wprowadzić następny pojemnik i tak 
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prawdę mówiąc wprowadzić następny obowiązek wywozu. O tyle to jest trudne, że wiecie 
państwo, że bio kuchenne to jest najczęściej pozostałości po żywności i nie da się je wywozić 
z częstotliwością raz na miesiąc tylko niestety częściej i to może już niewątpliwie zaburzyć 
nam obecną sytuację cenową, którą udało nam się przez właściwie przeszło trzy lata 
utrzymywać. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. W kolejności … Jeszcze Pan Burmistrz Szczęśniak. 
Przepraszam. Proszę bardzo. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, ja wiem, że Pan 
Skrzydłowski jakąś ma awersję do Ukraińców, no ale to, to jest każdego osobny problem. 
Natomiast … Pan Pakosz – przepraszam – Pan radny Pakosz. Natomiast, Panie radny Pakosz, 
trzeba wiedzieć o jednej rzeczy, że to nie jest wina Ukraińców, że oni tutaj są i produkują te 
śmieci, bo produkuje się … 

 (…) 
 Dobrze. Niech Pan da mi skończyć. Produkuje się wszędzie śmieci i na Ukrainie, i w Polsce. 

Każdy człowiek żyjący wytwarza śmieci. To, proszę państwa, jest przede wszystkim wina 
osób – niech Pan słucha – to jest przede wszystkim wina osób, które są nieuczciwe. Mówię tu 
o osobach, które wynajmują mieszkania, domy i nie zmieniają zapisów deklaracji i tu jest 
pies pogrzebany proszę państwa, nie wina tych obcokrajowców tylko wina użytkownika – 
właściciela no bo tą metodą więcej zarobi – tak? – albo mniej wyda. A to nie są jakieś tam 
dramatyczne pieniądze, bo skoro bierze 500 zł za wynajem łóżka – nie mówię pokoju – łóżka, 
to te 12 zł więcej to komuś tam nie przysporzy wielu większych dochodów specjalnie. No ale 
tak to jest proszę państwa. To nie jest wina tych ludzi, to jest wina właścicieli – 
użytkowników, którzy wynajmują i nie zmieniają deklaracji i tu jest pies pogrzebany. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan radny Michał Pakosz, potem Pani radna Joanna Kamińska. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję za udzielenie mi głosu. Szanowni państwo, ja może zacznę od końca, bo 

Pan Burmistrz Szczęśniak chyba niewyraźnie przysłuchiwał się poprzednim wypowiedziom. 
Ja w tym punkcie jestem, przy tej mównicy, pierwszy raz i na temat Ukraińców dzisiaj nie 
powiedziałem słowa, więc nich Pan na siłę nie robi ze mnie jakiegoś rasisty, bo kiedyś, na 
sesji, poruszałem kwestię ukraińską, ale nigdy pod kątem jakiejś nienawiści do Ukraińców  
i do sąsiadów zza wschodniej granicy. Więc teraz niech Pan nie próbuje manipulować 
faktami i niech Pan nie próbuje manipulować wszystkimi siedzącymi na tej sali tak jak  
i Panem przedstawicielem z „Gazety Powiatowej” z racji tego, że ja nigdy czegoś takiego nie 
powiedziałem. Kolega Skrzydłowski, który przed chwilą mówił, też nie mówił tego w tonie 
jakimś rasistowskim, tylko oczywiście Pani Czernik próbowała, próbowała w ten sposób to 
obrócić. Nie, my do tych ludzi nic nie mamy i to jest proste i logiczne od samego początku to 
mówimy. My chcieliśmy tylko, kiedyś prosiliśmy was o to abyście zainteresowali się tą 
sprawą napływu tej ludności. I już rozmawiałem tutaj, straciłem na to ze cztery i pół godziny 
żeby to państwu wytłumaczyć, jednak to do państwa nie dociera. A prosiłem to tylko, o to 
tylko i wyłącznie ze względu na dobro mieszkańców naszej gminy, którzy tutaj zamieszkują, 
którzy płacą tutaj podatki. Tłumaczyłem to państwu od podstaw, dzisiaj tego robić nie będę, 
bo szkoda czasu. Przejdę to tego, co mówił Pan Szponar. Panie Szponar, wielka prośba do 
Pana o to aby Pan chociaż trochę zachowywał się z klasą, bo tego typu nawiązania do 
wypowiedzi poprzednich radnych dotyczące tego, że to można sobie policzyć będąc już  
w pierwszej klasie to jest zwykłe chamstwo Panie Burmistrzu. Tak zachowywać się nie 
można … 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – Pani Przewodnicząca, prosiłbym o podjęcie … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja bardzo apeluję do wszystkich … 
Radny Michał Pakosz – ale Pani apeluje w tej chwili, a nie apelowała Pani kiedy pan Burmistrz … 

przepraszam Pan Burmistrz Szponar … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie. Ja się staram apelować do wszystkich stron i bardzo bym prosiła 

żebyście państwo to też zauważali. Bardzo proszę państwa i dzisiaj apelowałam o to 
również, żebyśmy się wszyscy zachowywali z kulturą. 

 Proszę uprzejmie, proszę kontynuować. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję bardzo. Tak. Ja tylko zaznaczę Pani Przewodnicząca, że akurat w trakcie 

tego ataku ze strony Pana Szponara na Pana Skrzydłowskiego reakcji z Pani strony nie było. 
Więc bądźmy uczciwi, no nie zareagowała Pani, nie zwróciła Pani uwagi Panu Burmistrzowi, 
stąd moja prośba o to, chociaż o odrobinę klasy. 
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 Kontynuując. Szanowni państwo, to, co mówił Pan Stachnio, to, co państwo zastosowaliście – 
Burmistrz Piórko mówił o tym, że koszty rosną itd., Skrzydłowski mówił to samo, że trudno 
nie zauważyć, bo cały czas te koszty wszystkiego idą do góry. Tylko zastosowaliście, pomimo 
tego, że była nadpłata w tym budżecie związanym właśnie z tymi wywozami śmieci, przez 
pierwsze dwa lata swojej kadencji państwo zastosowaliście zasadę dojnej krowy. Ja już 
państwu wytłumaczę pokrótce jak to wygląda. Krowa daje mleko i jak krowę się doi to 
przyzwyczaja się tę krowę do tego, że …  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz … 
Radny Michał Pakosz – Pani mogłaby mi nie przeszkadzać? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja mam taką prośbę żeby Pan pamiętał, że jesteśmy w punkcie … 
Radny Michał Pakosz – zdaję sobie z tego sprawę. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … Informacja na temat funkcjonowania … 
Radny Michał Pakosz – dokładnie! 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – gminnego systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. 
Radny Michał Pakosz – i dokładnie, w związku z tym punktem mam zastrzeżenia do tego, że państwo 

zamiast obniżyć tę cenę chociaż przez pierwsze dwa lata kiedy były jeszcze na to środki  
i były na to pieniądze, państwo tego nie zrobiliście, bo stwierdziliście, że spoko, skoro 
mieszkańcy są przyzwyczajeni do płacenia 12 zł i doimy ich 12 zł, to nie zrobimy ich 10 przez 
pierwsze dwa lata, tylko będziemy ich doić i przyzwyczajać ich do tego żeby płacili, płacili, 
płacili, a w końcu i tak to podniesiecie. Bo to, co żeście zrobili w kampanii wyborczej, to była 
hipokryzja i populizm i taka jest prawda. I Panie Szponar, na koniec, niech Pan odpuści te 
polityczne gierki typu: jak Platforma rządziła to było wspaniale, teraz jest PiS itd. Nie róbmy 
tutaj polityki. Ja wiem, że Pan może jest niespełniony politycznie – współczuję, ale … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dosyć. Proszę Pana, bardzo uprzejmie proszę żebyśmy się wszyscy … 
Radny Michał Pakosz – dziękuję pięknie. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … trzymali pewnych reguł. Ja już nie mówię savoir-vivre, tylko mówię 

zasad dobrego wychowania. 
 Proszę państwa, Informacja o systemie, na temat funkcjonowania gminnego systemu. Czy 

ktoś w tej sprawie jeszcze chciałby zabrać głos? Zgłaszała się Pani radna Joanna Kamińska – 
proszę. 

Radna Joanna Kamińska – zgłaszałam się, ale prawdopodobnie przed Panem Pakoszem – niestety nie 
udało mi się, dlatego nie będę przedłużać. Ja właśnie chcę wspomnieć o tym, że jest to 
informacja. A mówiąc o klasie rozmowy to Pan dobrego przykładu tutaj naprawdę nie daje,  
z resztą Pan Skrzydłowski dzisiaj tak samo. Dlatego ja bardzo proszę o jakiś … 

 (…) 
 Ale, wie pan co, wystarczy popatrzeć na pana zachowanie naprawdę. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa. Proszę państwa. Proszę. 
Radna Joanna Kamińska – ja tylko mam wniosek o to żeby zamknąć dyskusję już w tym punkcie. Dziękuję 

bardzo. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, padł wniosek formalny o zamknięcie dyskusji  

w punkcie nr 18. Na sali mamy w tej chwili 21 radnych … 20 – przepraszam – radnych. Kto z 
państwa radnych jest za tym aby zamknąć dyskusję w punkcie nr 18 proszę o podniesienie 
ręki: 

 
 za   -           16 
 przeciw  - 3 
 wstrzymało się - 0 
 (w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz obecny na sali obrad) 
 - wniosek został przyjęty – 
 
 Proszę państwa, przechodzimy do punktu dziewiętnastego. 

Od. pkt 19 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Informacja dotycząca realizacji uchwał Rady Miejskiej za II kwartał 

2017 r. 
 Oddaję głos Panu Burmistrzowi Szczęśniakowi. Proszę bardzo. 
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Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Szanowni państwo, nie będę czytał numerów poszczególnych uchwał 
tylko daty i w jakiej sprawie, i oczywiście stan realizacji: 

- uchwała z 31 marca roku 2017, zatwierdzenie zmian w Lokalnym Programie 
Rewitalizacji dla Miasta Jelcz-Laskowice na lata 2015 – 2023 – zrealizowana; 

- uchwała w tej samej dacie, dotycząca zmian budżetu miasta i gminy na rok 2017 –  
w trakcie realizacji; 

- z tego samego dnia, uchwała w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na lata 2017 – 2022 – w trakcie realizacji; 

- z tego samego dnia, uchwała w sprawie ustalenia kryteriów branych pod uwagę  
w postępowaniu rekrutacyjnym do oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych oraz do klas pierwszych w szkołach podstawowych, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Jelcz-Laskowice,  a także dokumentów 
niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów i liczby punktów przyznawanych  
za poszczególne kryteria – opublikowana i zrealizowana; 

- uchwała z tego samego dnia: 31 marca 2017, dotycząca zmiany uchwały z dnia  
29 grudnia 2016 r.  w sprawie  ustalania trybu udzielania  i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego oraz szkół na 
terenie Gminy Jelcz-Laskowice, prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne oraz 
trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania  i wykorzystania – 
opublikowana i zrealizowana; 

- uchwała z tego samego dnia, udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 
Dolnośląskiego – w trakcie realizacji; 

- uchwała w tej samej dacie, dotycząca przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Jelcz-
Laskowice w 2017 roku.” – realizowana; 

- z tego samego dnia, dotycząca, uchwała dotycząca dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów, granic ich obwodów oraz sieci przedszkoli i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych  funkcjonujących na terenie Gminy Jelcz-
Laskowice do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo 
oświatowe – opublikowana i realizowana; 

- uchwała z dnia 28 kwietnia 2017 r., tycząca uchwalenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Laskowice ,  
gm. Jelcz-Laskowice - "MPZP Hirszfelda" – opublikowana, realizowana; 

- uchwała z tego samego dnia, dotycząca zmian budżetu miasta i gminy w roku 2017 – 
w trakcie realizacji; 

- uchwała z tego samego dnia, w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania 
dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki, kluby dziecięce  
oraz zatrudniających dziennych opiekunów na terenie Miasta i Gminy Jelcz-
Laskowice – opublikowana i realizowana; 

- uchwała z tego samego dnia, dotycząca zmiany uchwały Rady Miejskiej  
z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie ustalania trybu udzielania  
i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania 
przedszkolnego oraz szkół na terenie Gminy Jelcz-Laskowice, prowadzonych przez 
osoby fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania  
i wykorzystania – opublikowana i realizowana; 

- uchwała z tego samego dnia, w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na rok 2017 – 
w trakcie realizacji; 

- uchwała w tej samej dacie, dotycząca zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na lata 2017 – 2022 – w trakcie realizacji; 

- uchwała z dnia 26 maja roku 2017, przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej 
p.w. św. Mikołaja Biskupa w Miłoszycach na dofinansowanie remontu zabytkowego 
kościoła – w trakcie realizacji; 

- uchwała z dnia tego samego, tycząca przeprowadzenia konsultacji społecznych   
z mieszkańcami Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice dotyczących realizacji projektu pod 
nazwą: „Budżet Obywatelski w Mieście i Gminie Jelcz-Laskowice w 2018 r.” – 
opublikowana i realizowana; 

- uchwała z dnia 26 maja 2017, dotycząca zgody na wykorzystanie herbu Gminy – 
zrealizowana; 



 36 

- uchwała z tego samego dnia, dotycząca wyrażenia zgody na propozycję obniżenia 
wymiaru czasu pracy nauczyciela pełniącego funkcję radnego – zrealizowana; 

- uchwała z dnia 30 czerwca roku 2017, zmian budżetu miasta i gminy na …  
Niech pan nie przeszkadza. 
- uchwała z dnia 30 czerwca roku … 
Panie radny, może pan wyjdzie jak panu przeszkadzam. 
- uchwała z dnia 30 czerwca roku 2017, dotycząca zmian budżetu miasta i gminy na 

rok 2017 – w trakcie realizacji; 
- uchwała z tego samego dnia, dotycząca przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej 

p.w. Św. Mikołaja Biskupa w Miłoszycach na dofinansowanie konserwacji i renowacji 
prospektu organowego wraz z instrumentem muzycznym – w trakcie realizacji; 

- uchwała z tego samego dnia, dotycząca udzielenia Gminie Oława pomocy finansowej 
w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na realizację zadania: zorganizowanie 
dojazdu uczestników-mieszkańców Gminy Jelcz-Laskowice do Środowiskowego 
Domu Samopomocy w Oleśnicy Małej w okresie od 3 lipca do 29 grudnia 2017 roku – 
w trakcie realizacji. 

Dziękuję bardzo. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, przechodzimy do punktu 

dwudziestego. 

Od. pkt 20 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Wolne wnioski. 
 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Radny Michał Pakosz – proszę. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję. Szanowni państwo, chciałbym złożyć wniosek – to za sekundkę. Tytułem 

wstępu, tu, na samym początku sesji dzisiejszej, podczas mojej nieobecności, był obecny 
Michał Mikulewicz, któremu wręczaliście państwo tablicę pamiątkową bądź coś na ten 
wzór. Mistrz Świata w Kulturystyce. Stąd też, jako że wielokrotnie powtarzałem już na 
tej sali, że niestety każdy rozwój, zarówno naszej gminy, jak i sportowców itd., wszystko 
wiąże się z finansami – tak? – wszystko wiąże się z pieniędzmi i zabezpieczeniem 
pewnych kwot na to aby ten dany zakres, w tym wypadku sport, mógł się rozwijać. 
Fajnie jest dziękować komuś po wielu latach pracy ciężkiej, robić sobie z nim zdjęcie. Ja 
oczywiście tego nie neguję, bo bardzo dobrze, że wreszcie doceniliście państwo tego 
człowieka, w końcu jest mistrzem świata, choć i tak dopiero po interwencji Błażeja 
Babskiego, który na Facebook-u o tym mówił i po akcji internetowej ludzie z Urzędu 
zauważyli, że jednak mamy Mistrza Świata w Kulturystyce. Chciałbym żebyśmy zrobili, 
Szanowni państwo, taki ukłon w stronę tego człowieka, ponieważ on temu sukcesowi  
i temu, że przez całe swoje życie właśnie reprezentował Jelcz-Laskowice, nigdy nie 
zapomniał o tym, że jest z Jelcza-Laskowic, żebyśmy podjęli stanowisko jako Rada 
Miejska, które zobowiąże Pana Burmistrza do tego aby zabezpieczyć środki finansowe 
na dalszy rozwój tego człowieka. Bo nie ukrywajmy, że Michał Mikulewicz poświęcił 
temu, co osiągnął, całe życie – tak? Wkłada w to masę pieniędzy i ciężkiej pracy,  
a jesteśmy w Polsce, wszystko kosztuje. Z resztą sami państwo chwilę wcześniej, chwilę 
wcześniej o tym mówiliście. Dlatego, stąd moja prośba abyście Szanowni państwo 
jednak w stronę tego wielkiego sportowca, tego naszego skarbu zrobili, zrobili, zrobili 
układ, ukłon – przepraszam. Dlatego mój wniosek brzmi następująco aby Rada Miejska 
zobowiązała Burmistrza do tego aby zabezpieczyć środki finansowe na rzecz właśnie 
Michała Mikulewicza Mistrza Świata w Kulturystyce. Jak to państwo zrobicie ? Czy … Bo 
pewnie za chwilę podniosą się głosy typu, że musi być jakieś stowarzyszenie, że musi 
być coś tam. Ja w to nie wnikam. Były dotacje, Szanowni państwo, bezpośrednio na 
sportowców. Nie będę tu nazwisk przywoływał, bo to nie chodzi o to, zaraz powiecie, że 
się czepiam. Ja się, Bogu dziękować, że żeście tych ludzi dotowali i ich wspierali. Tylko 
chciałbym żebyście zrobili ukłon w stronę tego człowieka, bo jednak nie ukrywajmy no 
mamy Mistrza Świata. Kiedyś, jak Adam Małysz skakał, to miasto Wisła też go 
finansowała nie tylko bezpośrednio na klub, czy tam pieniądze, które płynęły na 
reprezentację, ale z miasta były. Robert Burneika w Legionowie też dostawał pieniądze 
chociaż był Litwinem, tak na dobrą sprawę jest kulturystą, jeździł na, jeździł na zawody 
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do Stanów. Nie jest Polakiem, a jednak w Legionowie te pieniądze się znalazły – tak? 
Więc  chciałbym żebyśmy też pomogli temu chłopakowi i bardzo proszę państwa o to, 
abyście przegłosowali ten wniosek i abyśmy naprawdę po prostu pomogli – tak? No cóż, 
cóż tu więcej mówić. I podziękowali w ten sposób za to, że przez tyle lat godnie 
reprezentował Jelcz-Laskowice i poświęcił się temu, i osiągnął taki wynik. Dziękuję 
pięknie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, Pan Burmistrz Szczęśniak – proszę. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę państwa, ja bym prosił tutaj o kilkuminutową przerwę, bo w tej 

chwili nie ma pana mecenasa. Chciałbym żeby mecenas swoje stanowisko w tej kwestii 
określił. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przerwa dziesięć minut. Proszę … 
 
Przewodnicząca ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach XXXVI Sesji Rady Miejskiej. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, jesteśmy po przerwie. Przed przerwą, w punkcie 20: 

Wolne wnioski, radny Michał Pakosz postawił taki wniosek aby zobowiązać Burmistrza, 
że Rada Miejska ma zobowiązać Burmistrza do ufundowania, nie, do przyznania – tak? 
Proszę, proszę uprzejmie. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Pani Przewodnicząca, bo ja prosiłem radnego żeby to sprecyzował na 
piśmie. 

Radny Michał Pakosz – dziękuję za udzielenie mi głosu. Szanowni państwo, ja doprecyzuję. Ma być to 
wniosek do budżetu na rok 2018. Procedura wiemy jak wygląda, w trakcie całego roku 
możemy składać wnioski do budżetu, do 15 września, do 15 września możemy te 
wnioski składać. I ten wniosek miałby brzmieć następująco tak jak to ma w przypadku, 
miejsce w przypadku innych dyscyplin sportowych: Wniosek do budżetu na rok 2018  
o zabezpieczenie kwoty w wysokości 50.000 zł na rzecz … Zaraz możemy to Szanowni 
państwo ewentualnie … To jest wersja robocza, więc ja też liczę na państwa pomoc - 
tak? – bo warto byłoby temu chłopakowi pomóc. Niech będzie te 50.000 zł, to jest taka 
kwota wyjściowa, bo nie ukrywajmy, że wiążą się z tym potężne koszty. Z resztą, 
wystarczyłoby zapytać Michała. Tutaj Pan Tysa robił z nim artykuł, więc tam rok temu 
było powiedziane, kiedy został Wicemistrzem, jakie to są potężne, potężne środki 
finansowe. To tak, wniosek do budżetu na rok 2018 o zabezpieczenie środków 
finansowych w wysokości 50.000 zł na rzecz – nazwijmy to roboczo – rozwoju Mistrza 
Świata w Kulturystyce Michała Mikulewicza - taki personalny stricte. Ja wiem, że 
państwo zaraz będzie pewnie próbowali mi powiedzieć, że to powinno być na organiz … 
bo jeżeli chodzi o wnioski budżetowe dotyczące, np. piłki nożnej, no to wniosek 
budżetowy taki brzmi: zabezpieczyć kwotę w wysokości iks na organizację zajęć z – i 
tutaj ewentualnie – rozpowszechniania – tak to chyba, Panie Burmistrzu Szponar, leciało 
– rozpowszechniania zajęć z kultury fizycznej - i tam jest myślnik – piłka nożna. Tak to 
jest ogólnie zapisywane kiedy te wnioski do budżetu są składane na rzecz innych 
dyscyplin. Dlatego chciałbym żebyście też państwo – nie ukrywam, że ja nie wychodzę 
tutaj po to żeby się znowu z państwem kłócić, tylko po to żebyśmy faktycznie 
skonstruowali zdrowy, dobry wniosek. Kwotę zaraz przedyskutujemy. Państwo mogą 
się oczywiście wypowiedzieć jeśli Pani Przewodnicząca pozwoli i tyle. Chciałbym 
żebyśmy ten wniosek poddali pod głosowanie, ewentualnie stanowisko Rady Miejskiej 
dotyczące tego żeby wesprzeć tego chłopaka, no bo nie ukrywajmy, że no szkoda 
zaprzepaścić tego tematu. No kwestię prawną omawiałem w trakcie przerwy z panem 
mecenasem, przedstawiłem mu kwestię stanowiska, zobowiązania Burmistrza do 
czegoś, co oczywiście Pan mecenas odpowiedział, że takiej możliwości nie ma. Ale 
rozmawialiśmy też właśnie o metodzie wniosku budżetowego, który można złożyć do 
15 września na zabezpieczenie środków finansowych i taki wniosek może być złożony. 
Tak że  no ta rozmowa była, miała miejsce przed chwilą tutaj z Panem Mecenasem, Pan 
Irek Stachnio świadkiem. Więc naprawdę, proszę was Szanowni państwo o to abyśmy 
ten wniosek poddali pod głosowanie i wypracowali możliwość tego aby faktycznie te 
środki finansowe w budżecie przyszłorocznym zabezpieczyć. Oczywiście Burmistrz 
Szczęśniak dostanie  dwieście pięćdziesiąt różnych wniosków albo i tysiąc na biurko do 
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siebie do tego 15 września, bo ktoś będzie chciał drogę, drugi będzie chciał chodnik, a 
trzeci czy czwarty sportowiec będzie chciał jakieś pieniądze, ale stricte w tej konkretnej 
sprawie. Tak że proszę, Szanowni państwo, o przegłosowanie tego wniosku i błagam 
was o to abyście nie wchodzili w jakąś dziwną manipulację faktami, i powoływaniem się 
na dziwne przepisy prawne, które tak naprawdę nie mają zastosowania, bo ilu 
prawników tyle opinii. Tak że wiemy wszystko jak to wyglądało w latach poprzednich i 
to funkcjonowało. Z resztą, chyba Pan Markowski – mogę się mylić, jeżeli się pomylę to 
przepraszam Panie Markowski – składał jakoś ostatnio, albo któryś z państwa radnych, 
wniosek o bibliotekę – tak? – sfinansowanie tam budowy biblioteki i ten wniosek był 
tam poddawany pod głosowanie i ten wniosek został przegłosowany. Jeżeli to nie Pan, 
to przepraszam, ale była taka sytuacja. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Proszę państwa, Pan radny Pakosz złożył wniosek. Pan 
Burmistrz Szczęśniak – bardzo uprzejmie proszę. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę państwa, dwie uwagi mam do tego wniosku. Pierwsza – a później 
powiem ewentualnie jakie można znaleźć rozwiązanie. Wniosek wskazujący – już nie 
mówię co do kwoty, o tym nie mówię, tylko co do zasadny - żeby w jakiś sposób 
wyróżnić finansowo Pana Mikulewicza, jest to taki wniosek przedmiotowy – tego nie 
wolno robić absolutnie, wskazuje on Pana Mikulewicza – to jakby raz. Druga kwestia, 
proszę państwa, z tym się nie zgadzam, bo ująć to w prowizorium, czyli na rok 2018.  
I, proszę państwa, ja bym się skłaniał w innym kierunku, dzisiaj tego oczywiście nie 
rozstrzygniemy, ale co do pewnego pomysłu. Przygotować projekt uchwały, który Rada 
by podjęła, dotyczący nagradzania – nie przedmiotowo, czyli z imienia i nazwiska – tylko 
podmiotowo za określone osiągnięcia, nie wiem, mistrzostwo świata, mistrzostwo 
Europy, mistrzostwo Polski. Czyli podmiotowo, nie przedmiotowo. Nie możemy 
wymieniać z imienia nazwiska, bo nadzór prawny, nadzór finansowy RIO nam to – 
przepraszam – uwali od razu. Natomiast postaramy się, bo to – mówię – rzecz jest taka 
dosyć nietypowa, przynajmniej w naszej gminie, przygotować taki projekt uchwały być 
może już nawet na wrzesień. I proszę państwa, to by tak działało, że za dany rok, czy  
w danym roku za osiągnięcia. Bo tak to jeżeli w 2018 za 2017, to ktoś przyjdzie i powie: 
a ja w piętnaście też zdobyłem medal. Czyli, rozumiecie państwo, to funkcjonuje  
w formie uchwały jakby bezdyskusyjnie dla kogo, tylko za co i to jest jakby 
ponadczasowo, ale w danym roku budżetowym, nie cofamy się, bo 2018 – mistrzostwo 
2017 – tak? A ktoś przyjdzie: a ja w 2015 miałem, to dlaczego nie? Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan radny Michał Pakosz – proszę. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję. Panie Burmistrzu, tak, tylko jedno pytanie w kwestii doprecyzowania 

tego. Bo, jak wiemy wszyscy, uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia, a prawo nie 
działa chyba wstecz – tak? Jeżeli podejmiemy tę uchwałę i … Panie Szponar, spokojnie, 
albo ewentualnie proszę wyjść z sali, bo przeszkadza mi Pan. Kontynuując, jeżeli 
podejmiemy tę uchwałę, bo Pan Burmistrz dał termin – powiedzmy – wrzesień – tak? – 
skonstruujemy tę uchwałę, będą te punkty, że mistrz świata, mistrz Europy, mistrz 
Polski, wicemistrzowie itd., wszystkie te różne klasyfikacje tych zawodników i tych 
miejsc, czy to da nam gwarancję, że w momencie podjęcia tego we wrześniu, np. ten 
człowiek zostanie uhonorowany w tym roku jeszcze? Bo ta uchwała już wejdzie w życie 
z dniem podjęcia, czy on zostanie uhonorowany za ten tytuł, który zdobył – dajmy na to 
– dwa miesiące do tyłu? No bo, wie Pan, ja się zgadzam to, co Pan mówi, że ktoś 
przyjdzie i powie: ale ja w 2015 byłem mistrzem Polski weźcie mnie nagrodźcie, no to, 
to nie może funkcjonować, nie ma prawa bytu. Chodzi mi tylko o to stricte aby ten 
chłopak został nagrodzony – tak? – no bo wiemy wszyscy, że jednak warto i dziękuję,  
z drugiej strony, Panie Burmistrzu, że wyszedł Pan z dobrym pomysłem. Oczywiście ja 
musiałem Panu naświetlić drogę, ale cieszę się, że droga, że, że przynajmniej w takich 
materiach dostrzega Pan możliwość współpracy i kwestię tego żeby naprawdę coś 
zrobić dla tych ludzi. Dlatego prosiłbym ewentualnie u Pana mecenasa o interpretację 
przepisów prawnych w tej materii w związku z tym, że chciałbym się dowiedzieć czy 
jeżeli we wrześniu podejmiemy tę uchwałę - a liczę na państwa i mam nadzieję, że 
państwo to zrobią, no jeżeli tego nie zrobicie, no to już będzie niewątpliwie przykre – 
czy to będzie działało wstecz na zasadzie, że w tym roku jeszcze uhonorujemy tego 
człowieka tymi pieniędzmi? Dziękuję pięknie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Szczęśniak – proszę bardzo. 
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Burmistrz Bogdan Szczęśniak – ja myślę, że gdybyśmy wpisali w ten sposób w uchwale, że za osiągnięcia 
sportowe w danym roku – może w ten sposób. No to, to mówię, to są już … Pan ma rację, 
ale są kwestie prawne, tutaj nie chciałbym w tym momencie przesądzać tego. No ale 
deklaruję, że na wrzesień będzie taka informacja, czy nawet projekt uchwały 
przygotowany. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, uważam ten temat za … Nie. Jeszcze 
Pan radny Babski – proszę uprzejmie. Pan radny Stachnio w kolejności. Proszę 
uprzejmie. 

Radny Tadeusz Babski – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, radny Michał Pakosz złożył konkretny 
wniosek. Nie wycofał tego wniosku, więc ja proszę go, proszę Pana radnego aby wycofał 
stary wniosek, sprecyzował nowy z uwzględnieniem tego, co Pan Burmistrz Szczęśniak 
powiedział. Wniosek o przygotowanie uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę Pana mecenasa żeby wyjaśnił tę kwestię. 
Radca Prawny Sławomir Boruch – Gruszecki – proszę państwa, ja chciałem po prostu przypomnieć, że 

macie państwo opracowaną procedurę opracowywania budżetu. Jest podjęta taka 
uchwała i ona jest. W związku z tym Pan Pakosz zgłosił wniosek, który będzie kierowany 
do opracowywania. To, co mówił Pan Burmistrz, czy będzie to nagroda ufundowana 
przez Radę, czy jak – to się jeszcze, proszę państwa, nad tym wszystkim zastanowimy. 
Bo chodzi po prostu o to, chodzi po prostu o to żeby nam tego rodzaju uchwały 
Regionalna Izba Obrachunkowa nie uchyliła, bo wtedy proszę państwa po prostu się 
ośmieszymy, ośmieszymy się. Czyli ten wniosek, który zgłosił Pan Michał Pakosz, idzie w 
ramach realizacji do budżetu. Czy i jak będzie uwzględniony to Pan Burmistrz 
powiedział, zastanowimy się we wrześniu i Pan Burmistrz da odpowiedź. Będzie 
również odpowiedź, zastanowimy się nad formą czy jest możliwe ustanowienie takiej 
nagrody dla osób indywidualnych przez Radę. Czy formuła będzie taka, czy inna, no 
zastanowimy się. Nie jest to sprawa taka … Natomiast … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, intencja wniosku radnego Pakosza jest jasna  
i zrozumiała żeby uhonorować pieniężnie osoby, które otrzymały no … 

 (…) 
 Osobę – tak. Pan mecenas się wypowiedział, że można … Z resztą, Pan zmienił swój 

wniosek, który mówił o zobowiązaniu Burmistrza, Pan zmienił swój wniosek na 
wniosek do budżetu i przy tym zostajemy. Pan radny Babski powiedział, że Pan nie 
wycofał swojego wniosku. Którego? Tego pierwszego o zobowiązaniu? Ale Pan, po 
przerwie, powiedział, że zmienia swój wniosek na wniosek do budżetu i zostało przyjęte 
do protokołu i … 

 Panie mecenasie, proszę rozwiać nasze wątpliwości. 
Radca Prawny Sławomir Boruch – Gruszecki – proszę państwa, rozmawialiśmy tutaj, bo jest jakiś 

problem, który po prostu trzeba załatwić. Jest złożony konkretny wniosek do 
opracowywania w ramach procedury budżetu na przyszły rok. Tego rodzaju wnioski 
gromadzi Pan Burmistrz, do Burmistrza wpływają i one są opracowywane w ramach tej 
procedury, która jest – to jest jedna historia. 

 Druga historia – jest pomysł Pana Burmistrza, nad którym musimy się po prostu 
zastanowić jaką on ewentualnie przybrałby formę, czy Rada może po prostu ustanowić 
rodzaj nagrody dla osób o wybitnych osiągnięciach sportowych. Teraz jest kwestia 
oddzielna, za jakie i, że mają dotyczyć mieszkańców naszej gminy, bo o to chodzi. To nie 
ma być nagroda darowana za wszystko, tylko dla mieszkańców naszej gminy jako formę 
popierania sportowców z terenu naszej gminy. Teraz jest problem w jakiej formie to 
zrobimy. Nie wiem. 

 (…) 
 No to zastanowimy się. Ale generalnie chodzi o to, że to chodzi po prostu o sportowców 

z naszej gminy. Czy zrobimy to w tej formie, czy innej, to jest kwestia po prostu 
dopracowania tego, m.in. po to żebyśmy nie byli narażeni na to, że zostanie uchylona 
tego rodzaju uchwała przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan radny Babski – proszę. 
Radny Tadeusz Babski – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, nie zgadzam się z Panem, Panie radco 

prawny. Pan radny Michał Pakosz złożył konkretnie do pomoc finansową dla konkretnej 
osoby. Natomiast Pan Burmistrz Szczęśniak zaproponował rozszerzyć to nie na 
nazwisko tylko na osoby i na … ogólnie na, na dany, na – powiedzmy – na dane 



 40 

dyscypliny sportowe. Bo w kolejce zaraz się niedługo ustawi osoba Mateusz Rudyk, 
który zdobył trzecie miejsce na mistrzostwach świata w kolarstwie torowym. Pan 
Burmistrz Szczęśniak proponuje to zrobić systemowo. Dlatego moja prośba była do 
Pana Michała Pakosza, który rozpoczął tę inicjatywę, żeby sprecyzował konkretnie 
wniosek i żeby to już w tym roku można było uruchomić środki, a nie w 2018. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, wszyscy mają dobre intencje tylko w tej chwili mamy 
zamieszanie. Radny Michał Pakosz – proszę. 

Radny Michał Pakosz – ja się zgadzam, Szanowni państwo, z tym, co mówił mój przedmówca Pan Tadeusz 
Babski, mianowicie o tym żeby ten wniosek zmodyfikować, żeby zabezpieczyć środki 
finansowe na poszczególne – nazwijmy to – tytuły – tak? – no bo to o tym 
rozmawialiśmy. I też chciałbym państwa prosić o to abyśmy poddali pod głosowanie, bo 
- mogę się mylić, dlatego tego jeśli się mylę to proszę mnie wyprowadzić z błędu – jest 
taka możliwość jak uchwała obywatelska – powiedzmy, tak? Nie mówię stricte w tej, ale 
mam na myśli coś takiego, że stanowisko Rady do tego żebyśmy dzisiaj przegłosowali to, 
że będziemy po prostu podejmować prace nad taką uchwałą. To, jak się spotkamy 
później z Panem Burmistrzem ewentualnie i już, i z Panem mecenasem doprecyzujemy 
to w jakiej formie to będzie, oczywiście zgodnie z literą prawa – to jedno. Ale chciałbym 
też żeby ta jakby inicjatywa została przegłosowana na zasadzie tego abyśmy podjęli 
prace nad tą uchwałą. Bo wiecie państwo, możemy mówić o tym, że ta uchwała będzie 
we wrześniu – ja osobiście Panu Szczęśniakowi wierzę i … 

 (…) 
 To pan może nie wierzy, no to współczuję. Ja wierzę, bo wiem, że ma też dobre intencje 

akurat w tej materii, więc … Tak, ale to jest tylko słowo, a jeżeli będzie jakieś stanowisko 
Rady dotyczące podjęcia pracy nad tą uchwałą myślę, że to będzie też jakieś większe – 
może nie zabezpieczenie – tylko, że no da to pewną pewność – tak? Dlatego, Szanowni 
państwo, tak to wygląda. A modyfikację mojego wniosku, o którym mówił Pan Babski – 
zgadzam się z nim – chciałbym właśnie tak to zmodyfikować jak mówił Pan Babski, czyli 
to żeby nie … No bo prawnie Pan Burmistrz powiedział, że personalnie nie można 
wręczać tych pieniędzy, bo to od razu zostanie odstrzelone. Ale żebyśmy to zrobili 
typowo już stricte tytułami na rok bieżący – prawda? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja mam taką prośbę na przyszłość, jeżeli będziecie 
państwo zgłaszali, w punkcie: Wolne wnioski, swoje wnioski, które będą dotyczyły całej 
Rady, to ja bardzo proszę o przemyślenie tego wszystkiego. Bo w tej chwili mamy 
sytuację taką: przed przerwą Pan radny Pakosz zgłosił wniosek o zobowiązanie 
Burmistrza. Po przerwie jakby wycofał się z tego wniosku, chciał złożyć i złożył wniosek 
do budżetu. W tej chwili znowu Pan wraca do wersji pierwotnej, pierwszej. I, proszę 
państwa i Pan dąży do tego żeby to w dniu dzisiejszym przegłosować, natomiast nie 
sformułował Pan dalej tego swojego wniosku nad czym Rada ma głosować. My wiemy, 
w tej chwili są dwa warianty jakby – tak? I proszę państwa, z dobrej sprawy, z dobrego 
pomysłu robi się totalne zamieszanie. Bardzo proszę na przyszłość mieć na piśmie 
sformułowany wniosek, Rada się do tego odniesie. I łączy się to z dużymi pieniędzmi, 
jeżeli miałoby to być w formie uchwały zaproponowanej takiej systemowej, tak jak 
mówił o tym Burmistrz Szczęśniak. Ja uważam, że powinna być opinia Pani Skarbnik w 
tym temacie. Uważam, że Komisja – szczególnie Komisja Kultury, Oświaty, Sportu  
i Zdrowia – powinna się w tym temacie wypowiedzieć. A tak, mamy fajny pomysł. Hurra! 
Natychmiast do głosowania, pod ścianą wszyscy, robimy to, co wy chcecie. Proszę 
państwa, odrobinę namysłu. Nie bierzmy przykładu jak się prawo w naszym kraju na 
górze w tej chwili robi, jak się proceduje. Proszę państwa, naprawdę fajny pomysł, 
świetny. Rozmawiałam na przerwie z radnym Tadeuszem Babskim, który właśnie mówił 
o Panu Rudyku. Kolejny wybitny, młody sportowiec. 

 Oddaję głos Panu Burmistrzowi Szczęśniakowi. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę państwa, proponuję takie rozwiązanie żeby ten spór skończyć, aby 

Pan radny wycofał swój wniosek, czyli Rada nie głosuje. Ja natomiast zobowiązuję się do 
przedstawienia Radzie projektu uchwały na sesji no wrześniowej, październikowej 
najpóźniej. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to będzie zapisane w protokole. Bardzo proszę, radny Michał Pakosz. 
Radny Michał Pakosz – oczywiście, podtrzymuję propozycję Pana Burmistrza, zrobimy to w ten sposób jak 

przedstawił to Pan Burmistrz. Jeszcze tylko drobna uwaga do Pani Przewodniczącej jeśli 
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mogę. Pani Przewodnicząca, bo Pani powiedziała takie zdanie, że my to wymyśliliśmy, 
teraz nas postawić pod ścianą i głosować. Nie. To, Pani Przewodnicząca, ma być nasza 
wspólna działalność i to ma być, ewentualnie ta uchwała ma być naszym wspólnym 
sukcesem bądź porażką jeśli ją przegłosujemy. To, że my naświetliliśmy pewną drogę, to 
okay, ale jednak wszyscy razem musimy się nad tym tematem pochylić i nawiązać 
wreszcie jakąś współpracę. I mam nadzieję, że chociaż na tej płaszczyźnie się uda  
i pomożemy tym ludziom. Dziękuję bardzo. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Panie radny, to niech Pan powie, że Pan wniosek wycofuje. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – czy mógłby Pan ewentualnie wycofać swój wniosek? 
Radny Michał Pakosz – przepraszam Panie Burmistrzu. Oczywiście, wycofuję swój wniosek. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękujemy. Pan radny Stachnio – proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – Szanowni państwo, chciałem zaproponować pewne stanowisko, intencję Rady 

Miejskiej. Znowu – tak jak radny Pakosz powiedział – żeby to była nasza wspólna 
inicjatywa … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę o spokój. 
Radny Ireneusz Stachnio – ... ale także dotyczące Mistrza Michała Mikulewicza. I chciałbym abyśmy 

poprosili Burmistrza w zasadzie w formie stanowiska, czyli mniej więcej stanowisko tej 
treści, że Rada Miejska w Jelczu-Laskowicach zwraca się do Burmistrza o podjęcie 
działań zmierzających do zorganizowania zawodów bądź cyklu zawodów  
w kulturystyce rangi między narodowej. To by miało formę promocji naszej gminy. Pan 
Mikulewicz zna na pewno całą masę ludzi. Myślę, że Pan Prezes Konopka także w tym 
wykazałby się swoją inicjatywą. Jest to promocja. Takich zawodów w ogóle w Polsce, czy 
na świecie nie ma dużo, a zainteresowanie jest przeogromne szczególnie młodych ludzi 
w wieku około tam tych – powiedzmy – nastoletnich, dwudziestoparoletnich. Mamy 
siłownię, mamy siłownie prywatne, mamy siłownię w Centrum Kultury – w Centrum 
Kultury – w hali sportowej. Myślę, że to by była promocja dla naszego miasta. I takie 
zobowiązanie Burmistrza, no nie mówię, że dzisiaj, ale takie uhonorowanie tej 
dyscypliny też przy okazji właśnie tego, że mamy Mistrza Świata, który zapewne nie 
spocznie na laurach i będzie dalej zdobywał, tak, pompował mięśnie i będzie nas godnie 
reprezentował. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Burmistrz Szczęśniak … Pan Burmistrz Piórko – 
przepraszam. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, tu już była mowa, nie może 
być personalnie, rada gminy nie może uchwalić. Tylko, proszę państwa, już była mowa, 
ma, Burmistrz zobowiązał się do przygotowania projektu uchwały w sprawie 
wynagrodzenia … w sprawie nagród dla sportowców. Indywidualnie niczego nie 
możemy uchwalić. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja mam takie wątpliwości … Panowie, czy mogę 
prosić panów o spokój? Panowie radni, czy mogę panów prosić o spokój? 

 Ja mam takie wątpliwości. Czy z Panem Michałem Mikulewiczem ktoś rozmawiał? Czy 
Pan Mikulewicz chce zorganizować takie zawody? W jaki sposób Rada Miejska miałaby 
no zmusić Pana Mikulewicza do tych zawodów? A może on nie ma czasu, a może on 
trenuje, a może on ma plany zupełnie inne, może on ma zamiar mieszkać za granicą. 
Proszę państwa, proszę nie robić z punktu Wolne wnioski i nie stwarzać takiego 
prześmiewczego charakteru, bo to są naprawdę fajne pomysły i nagle się robi po prostu 
konsternacja co z tym zrobić. 

 Proszę państwa … Chwileczkę, chwileczkę. Pan radny Stachnio złożył wniosek i Pan 
radny Stachnio, jeżeli uznaje i, że podtrzymuje ten wniosek, to ja się zaraz do tego 
odniosę. Natomiast uważam, że nie mamy informacji żadnej i dlaczego my mamy 
podejmować stanowisko Rady i zobowiązywać Burmistrza …  

 Panie radny Skrzydłowski … 
 Proszę państwa, stanowisko Rady Miejskiej ma pewną rangę, tak samo jak uchwały 

Rady Miejskiej. Nie może być tak, że to, co panom przyjdzie do głowy, wy wszystko  
w tym punkcie Wolne wnioski chcecie przełożyć na stanowisko Rady – to nie ta ranga. 
Chcecie zorganizować zawody na czele z Panem Mikulewiczem – świetna promocja 
gminy, naprawdę. Tylko, no mamy informację czy Pan Mikulewicz chce w tym 
uczestniczyć? 

 (…) 
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 Proszę państwa, ja … Chwileczkę. Bardzo proszę o spokój. Pan radny Stachnio za chwilę 
otrzyma głos, bo był wnioskodawcą. Zgłaszał się Pan radny Babski, zgłasza się Pani 
radna Kamińska, zgłasza się Pan Pakosz. Proszę państwa, w takiej kolejności. Proszę 
uprzejmie, Pan radny Stachnio. 

Radny Ireneusz Stachnio – Panie Burmistrzu i Pani Przewodnicząca, w tym stanowisku nie było mowy  
w ogóle o Panu Mikulewiczu. Stanowisko kończy się na słowach: rangi 
międzynarodowej – koniec. Chodzi o ogólną ideę, o jakąś inicjatywę, (…) jest to intencja 
Rady Miejskiej. Burmistrz zorganizuje to albo nie. Pan Prezes zorganizuje to albo nie. 
Tylko jest to wyrażenie pewnej chęci z naszej strony, że w razie gdy w budżecie, np. bo 
ja nie mówię, że teraz, za rok zostaną zaplanowane środki finansowe, bo pewnie będzie 
to związane i Pan Prezes wprowadzi gdzieś to tam u siebie także w swój budżet, będzie 
się mógł powołać na naszą intencję, czyli na nasze stanowisko, że my taką inicjatywę 
jako radni Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach żeśmy w jakiś tam sposób Panu 
Burmistrzowi przekazali tylko. Bo to Pan Burmistrz decyduje – nie my. To jest tylko 
pewnego rodzaju intencja. To, co ja przeczytałem dotyczy tylko zorganizowania no  
w hali, no bo gdzie indziej, zawodów bądź cyklu zawodów o charakterze rangi 
międzynarodowej, między … czy polskiej, w jakimś tam wyższym, wyższej rangi – tylko 
tyle. Chodzi o pewnego rodzaju promocję. Można to zorganizować i za chwilę pewnie 
radny Pakosz o tym powie, zmniejszając środki finansowe, np. w formie jakiś targów.  
To jest naprawdę biznes. Ludzie w tym sporcie, a przede wszystkim firmy, które 
uczestniczą w tym sporcie, naprawdę potrafią wydatkować olbrzymie pieniądze. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, proszę o spokój. 
Radny Ireneusz Stachnio – ja jeszcze raz przeczytam wniosek … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę o spokój. 
Radny Ireneusz Stachnio – … żeby nie było, żeby później nie było … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – tak, Pan radny Stachnio niech przeczyta jeszcze raz swój wniosek.  

I chciałabym żeby w tej kolejności, która, o której mówiliś … mówiłam, żeby się radni 
wypowiedzieli. Proszę bardzo. 

Radny Ireneusz Stachnio – Rada Miejska w Jelczu-Laskowicach zwraca się do Burmistrza o podjęcie 
działań zmierzających do zorganizowania zawodów bądź cyklu zawodów  
w kulturystyce o charakterze rangi międzynarodowej bądź  ogólnopolskiej. Koniec, tylko 
tyle, tu nic nie ma więcej. Tak że na tym się wniosek kończy. Pan Mikulewicz tutaj nie,  
w ogóle jakby nie jest brany pod uwagę. On oczywiście jako gwiazda, jako mistrz gdzieś 
tam może promować siebie, nasze miasto – tylko tyle. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Pan radny Babski – proszę. 
Radny Tadeusz Babski – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, wydaje mi się, że my, jako radni, nie możemy 

zobowiązać do dodatkowych zadań Pana Burmistrza żeby organizował jakiekolwiek 
imprezy (…) - proszę mi pozwolić skończyć – o światowej. My, jako Rada, możemy 
zwrócić się z prośbą, z prośbą do, np. Pana Prezesa Centrum Sportu i Rekreacji – 
szczególnie Komisja Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia – ale nie drogą poprzez Pana 
Burmistrza no tak mi się to wydaje. Chyba, że Pan mecenas mnie wyprowadzi z błędu.  
Ja mam taką prośbę do radnego Ireneusza Stachnio - pomysł jest dobry, ciekawy, taka 
fajna, taka impreza pewnie by się cieszyła dużą popularnością – żeby Pan ten wniosek  
z Komisją Kultury, Oświaty możemy się spotkać dodatkowo na dniach, złożył taką 
propozycję Panu Prezesowi z Centrum Sportu i Rekreacji – to jest taka moja propozycja. 
To nie jest wniosek, tylko propozycja do Pana radnego Stachnio. Ale nie zobowiązać 
Pana Burmistrza do organizowania jakiejkolwiek imprezy, bo są do tego podległe 
służby. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie mecenasie, czy Pan by mógł się odnieść do tych – na razie – 
dwóch wypowiedzi państwa radnych? 

Radca Prawny Sławomir Boruch – Gruszecki – proszę państwa, od momentu powstania tej Gminy  
w 1990 r., Gmina nie organizowała żadnych zawodów sportowych. To nie, że 
rozmawiamy o zawodach klasy lokalnej, międzynarodowej, czy polskiej – Gmina nie 
organizowała żadnych zawodów, bo to nie jest zadanie Gminy. Ani to nie jest zadanie 
własne Gminy, ani to nie jest zadanie powierzone, nie ma takich zadań, Gmina takich 
zadań nie może realizować – to jest po pierwsze. Po drugie, w tym momencie, proszę 
państwa, nie jesteśmy w stanie, nie jesteśmy w stanie ocenić kosztów takiego zadania. Ja 
powiem tak, Miasto Wrocław … 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, proszę o spokój, bo ja bym chciała słyszeć co mówi 
Pan mecenas. 

Radca Prawny Sławomir Boruch – Gruszecki – Miasto Wrocław partycypowało kupując 49 % udziałów 
Śląska Wrocław. Skończyło się to w ten sposób, że w tym roku dołożyli dziesięć 
milionów złotych. Tak że to nie jest tak, że rzuca się hasło, że Pan Burmistrz to wykona, 
zadanie, które w ogóle nie należy do zadań Gminy – to jest po pierwsze. Po drugie, 
zadanie, na które nie mamy w ogóle przewidzianych pieniędzy. Problem tutaj  
z państwem polega na tym, że chcecie państwo żeby pieniądze samorządowe trafiły do 
osoby fizycznej i z tym  jest problem, bo gdyby ta osoba działała w formie 
stowarzyszenia, w formie zespołu sportowego, czy to będzie ludowy zespół sportowy, 
czy to będzie jakikolwiek inny, to nie ma problemu, ponieważ tego rodzaju dotacje były 
przekazywane. Tu problem polega na tym, że w tej chwili trzeba by było to dać osobie 
fizycznej, w związku z tym nie widzę takiej możliwości żeby Rada zobowiązała 
Burmistrza do czegoś co przekracza zakres przepisów. To nie jest organizacja zawodów 
– niezależnie jakich – nie jest zadaniem tej Gminy. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Kamińska, a potem Pan radny Pakosz – 
proszę. 

 (…) 
 Proszę bardzo, Pan radny Pakosz. 
Radny Michał Pakosz – dostałem minutę tylko od Pani Kamińskiej, tak że Szanowni państwo szybciutko. 

To tak … 
 (…) 
 Daj Boże. 
 Wniosek, wniosek … Ja pozwolę sobie odczytać, to są cztery linijki i króciutkie 

uzasadnienie. Wniosek do Burmistrza o podjęcie działań zmierzających do 
zmobilizowania Prezesa Konopki do zorganizowania przez Centrum Sportu i Rekreacji 
zawodów kulturystycznych. Szanowni państwo, króciutko, Pan Burmistrz wie jak to 
zrobić, wykonać telefon, bo Pan Prezes Konopka do tej pory no – nie miałem, nie 
obrażam, więc spokojnie, dobra. Kropka. Dalej. Jak to zrobić? Bo kwestia finansowa. 
Zróbmy to w formie targów, wyprzedajmy na hali miejsca, jako spółka niech wyprzeda 
na hali miejsca pod – nie pod stanowiska tylko pod … brakuje mi słowa, momencik, pod 
– tak – no pod stanowiska dla poszczególnych firm, że będzie można sobie rozłożyć 
stoisko. Te firmy z odżywkami przyjadą, przyjadą firmy te, które prowadzą kanały 
kulturystyczne itd., itd. I spółka może to zrobić, bo może wydzielić na terenie hali – tak, 
no przecież jeżeli rozkłada się – nie wiem – ktoś z watą cukrową na terenie spółki … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz, pozostawmy organizację ewentualnych 
przyszłych zawodów kulturystycznych osobom, które się tym zajmują. Pan, jeżeli ma 
pomysły, to myślę, że chętnie się Pan podzieli z organizatorami ewentualnie tej imprezy. 
Bardzo proszę kontynuować i zmierzać do końca. 

Radny Michał Pakosz – wnioskuję do Pana Burmistrza o podjęcie takich działań. W związku z tym – tylko 
żebyście państwo mieli tego pełną świadomość – że wielokrotnie byliśmy po prostu  
w Centrum Sportu i Rekreacji ze swoimi pomysłami u Pana Konopki, no ale do tej pory 
nic z tych pomysłów nie zostało zorganizowane. Więc teraz liczę na to, że Burmistrz 
widząc potrzebę i mając możliwości do tego, mając pod sobą spółkę, jaką jest Centrum 
Sportu i Rekreacji, po prostu może jakoś dobrze nakieruje tam żeby to działało tak jak 
trzeba. Bo my chcieliśmy robić turnieje piłkarskie i to już było mówione, że PiS-owców 
chcecie zapraszać. Nie, dla mnie to może PO, SLD i wszyscy niech grają, tylko żeby była  
z tego kasa. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Panie radny Pakosz, sformułował Pan wniosek. Panie 
mecenasie, czy mógłby się Pan krótko odnieść do tego, czy wniosek Pana Pakosza 
powinien być dzisiaj, na sesji Rady Miejskiej, przegłosowany przez Radę Miejską? Jeżeli 
tak to dlaczego? Jeżeli nie to dlaczego? 

Radca Prawny Sławomir Boruch – Gruszecki – proszę państwa, moim zdaniem ten wniosek narusza 
przepisy prawa i nie powinien być uwzględniony nawet jeżeli Pani Przewodnicząca 
podda pod głosowanie. Przede wszystkim nie wiemy i nikt nie jest w stanie, proszę 
państwa, określić jakie to wywoła skutki finansowe. Ani Pan Burmistrz tego nie określi, 
ani Pan Prezes Konopka, ani nawet nie jesteśmy w stanie powiedzieć czy w ogóle nasza 
instytucja może być tego rodzaju organizatorem i to do tego jeszcze organizatorem 
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zawodów klasy międzynarodowej. Proszę państwa, o czym my rozmawiamy? Nie 
rozmawiamy o jakiś tam zawodach regionalnych, tylko państwo chcecie organizować 
zawody rangi międzynarodowej. To nie jest tak, że na forum międzynarodowym ktoś 
wyjdzie i powie: a ja chcę zorganizować zawody międzynarodowe. I sami, i sami jeszcze 
… 

 (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa o spokój. Proszę … 
Radca Prawny Sławomir Boruch – Gruszecki – i sami nie jesteśmy w stanie określić kosztów wykonania 

tego zadania. Bo z jednej strony atakujecie państwo, że spółka jest ujemna – tak? –  
a z drugiej strony państwo mówicie, że spółka ma wyłożyć jakieś duże pieniądze na 
organizację zawodów, do których nie była ona po prostu przewidziana. 

 (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, bardzo proszę żeby pan … Pan mecenas już 

zakończył swoją wypowiedź. Dobrze. Dziękuję bardzo. Pani radna Kamińska. 
Radna Joanna Kamińska – w związku z tym, że miałam gest, proszę, stawiam wniosek o zamknięcie 

dyskusji. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, padł wniosek formalny  

o zamknięcie dyskusji w tym punkcie. Dwa, cztery, sześć, osiem, dziesięć, dwanaście, 
czternaście, szesnaście, osiemnaście, dwadzieścia głosów za. Jest wniosek o zamknięcie 
dyskusji na razie i w tym, i za takim wnioskiem będziemy głosować. Kto z państwa 
radnych jest za zamknięciem dyskusji jeżeli chodzi o wnioski, które zostały przekazane – 
tak – proszę o podniesienie ręki: 

 
 za   -           19 
 przeciw  - 0 
 wstrzymało się - 1 
 - wniosek został przyjęty –  
 
 Proszę państwa, dyskusja w tym temacie została zamknięta. Na podstawie wypowiedzi 

Pana mecenasa nie będę poddawała tego wniosku pod głosowanie. Tak, jak powiedział 
Pan mecenas Boruch, narusza on przepisy prawa, nie wiadomo jakie wywoła skutki 
finansowe i Gmina nie może realizować takich zadań, ma do tego inne, inną instytucję, 
inną jednostkę. Dziękuję uprzejmie.  

 Proszę państwa … 
 (…) 
 Panie radny Stachnio, proszę uprzejmie do mównicy. Jeżeli coś pominęłam to proszę mi 

przypomnieć. 
Radny Ireneusz Stachnio – Szanowni państwo, złożyłem stanowisko, stanowisko Rady Miejskiej, 

przeczytałem je dwukrotnie bodajże. Radny Pakosz składał z kolei swój wniosek. To są 
jakby … niby, że to samo, ale dwa różne, dwie różne rzeczy. Pani … Dyskusja została 
zamknięta, głosowanie się odbyło zgodnie z zasadami demokracji. Proszę Panią 
Przewodniczącą o poddanie pod głosowanie mojego stanowiska. Dyskusja została 
zamknięta … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – czy może Pan przeczytać to stanowisko?  
Radny Ireneusz Stachnio – jeszcze raz przeczytam. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – tak, proszę przeczytać. 
Radny Ireneusz Stachnio – Rada Miejska w Jelczu-Laskowicach zwraca się do Burmistrza o podjęcie 

działań zmierzających do zorganizowania zawodów bądź cyklu zawodów  
w kulturystyce rangi międzynarodowej lub rangi ogólnopolskiej. Szanowni państwo, to 
jest treść stanowiska. Nie ma tutaj … nie ciągnie żadnych finansowych, żadnych 
finansowych za sobą konsekwencji. Pan Burmistrz jedynie, to co była tutaj mowa 
wcześniej, może wykonać telefon do Pana Prezesa Konopki i wtedy, w jakiejś tam formie 
można to, Pan Konopka zapewne to zorganizuje. Szanowni państwo, to jest tylko 
intencja nasza, tutaj nic nie narzucamy Burmistrzowi. To, co Pan mecenas mówił, Panie 
mecenasie z Panem się nie zgadzam, bo Pan śpi dzisiaj. Pan mówi o rzeczach, których nie 
było. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Proszę państwa, Pan radny … 
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Radny Ireneusz Stachnio – dyskusja się zakończyła. Pani Przewodnicząca, proszę poddać stanowisko pod 
głosowanie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Stachnio, proszę sobie usiąść. Panie mecenasie, czy Pana 
zdaniem to stanowisko, które odczytał Pan radny Stachnio różni się od stanowiska Pana 
Pakosza – tak? Proszę nam wskazać różnice. 

 
Wypowiedź Radcy Prawnego Sławomira Borucha - Gruszeckiego nie jest możliwa do odtworzenia  
z uwagi na to, że mówca nie włączył mikrofonu i nie została ona zarejestrowana. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, bardzo dziękuję Panu mecenasowi. W związku  

z wypowiedzią Pana mecenasa również wniosku Pana radnego Ireneusza Stachnio nie 
będę poddawała pod głosowanie. 

 Jesteśmy w punkcie dwudziestym: Wolne wnioski. Czy w tym punkcie ktoś z państwa 
chciałby zabrać głos? Radna Dekret – proszę uprzejmie. 

 (…) 
 Ale w punkcie Wolne wnioski, czy w tych wnioskach, które … 
 (…) 
 W tym dotyczącym wniosków Pana Pakosza i Pana Stachnio. Dobrze. Pani radna Dekret 

– proszę. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – Panie Burmistrzu, Szanowna Rado, ja bym chciała tylko się zapytać 

w jakim celu została wybudowana ta hala? Co ona nam ma dać? Problem? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Pani radna Dekret … 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Dobrze. Proszę państwa, czy w punkcie Wolne wnioski ma 

ktoś jeszcze, chciałby coś zgłosić? Nie ma.  

Od. pkt 21 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt dwudziesty pierwszy: Komunikaty organów Gminy. 
 I tu bardzo proszę uprzejmie, Pan Prezes Konopka się też zgłasza, natomiast najpierw 

damy tutaj państwu przewodniczącym komisji – tak? – żeby przekazali terminy komisji 
w sierpniu. Pan radny Babski – proszę bardzo. 

Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia Tadeusz Babski – Pani Przewodnicząca, 
Wysoka Rado, zapraszam członków Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia na 
posiedzenie komisji w dniu 24 sierpnia, godzina 12.00, przy Urzędzie Miasta. 
Objeżdżamy szkoły i sprawdzimy stan przygotowania do nowego roku szkolnego. 
Powtarzam: 24 sierpień, to jest środa, godzina 12.00, przed Urzędem Miasta. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Pani Przewodnicząca Marzena Bar – proszę. 
Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Marzena Bar – Pani Przewodnicząca, 

Szanowni radni, posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego odbędzie się 11 sierpnia. 
Spotykamy się na komisji wyjazdowej, to jest chodnik ten między Piekarami  
a Laskowicami. O godzinie 16.00 spod Urzędu udajemy się tam, na ten chodnik. Dziękuję 
bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – czyli wstępne zapowiedzi z innym terminem są nieaktualne, tak, Pani 
radna? Wcześniejsze … Jedenasty sierpnia. Dobrze. 

 Pani Przewodnicząca … Pan Przewodniczący Karol Markowski – proszę. 
V-ce Przewodniczący Komisji Samorządu i Prawa Karol Markowski – dziękuję Pani Przewodnicząca. 

Chciałbym zaprosić członków Komisji Samorządu i Prawa na trzy posiedzenia. Jedno 
będzie to zaległe posiedzenie, które według planu pracy miało się odbyć w lipcu. Będzie 
to … Tematem będzie posiedzenia, będzie to posiedzenie wyjazdowe: Bezpieczeństwo 
na gminnych obiektach sportowych na terenie miasta i gminy. Z tym, że chodzi o obiekty 
poza miastem. Ta komisja odbędzie się 08 sierpnia o godzinie 16.00.  
I dwa kolejne posiedzenia będą już zgodne z planem pracy komisji na miesiąc sierpień. 
Bezpieczeństwo w rejonie przystanków autobusowych na terenie gminy, również będą 
to obiekty poza miastem. To jest 21 sierpień, o godzinie 16.00. 
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I ostatnie posiedzenie, zgodnie z planem pracy, będzie, tematem będzie: Stan  
i zabezpieczenie ujęć wody oraz oczyszczalni ścieków na terenie gminy Jelcz-Laskowice. 
I planowany termin będzie 30 sierpnia o godzinie 16.00. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca Janina Sypek – proszę. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Janina Sypek – informuję członków Komisji 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Spraw Mieszkaniowych i Młodzieży, komisja 
odbędzie się 04 sierpnia. Jest komisja wyjazdowa nad stawem. Zbiórka, tu od Pana 
Sabika, przy wejeździe. 

 (…) 
 Szesnasta. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – tak. Czy ktoś jeszcze z Przewodniczących ma jakieś ogłoszenie? Nie. 

To już wszyscy. Proszę bardzo … 
 (…) 
 To może Pan Prezes i potem Pan, dobrze? 
Prezes MGCSiR Krzysztof Konopka – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, mam dwie informacje. 

Pierwszą chciałbym i oczywiście szanując państwa czas, bo jakby wyjściowo chciałbym 
nieco, chciałem nieco dłużej powiedzieć na temat World Games, ale powiem w paru 
słowach tylko, nie będę całej historii wałkował. Powiem tak, wydarzenie, które miało 
miejsce w Jelczu-Laskowicach, wielkie, duże, historyczne wydarzenie. Trudno oprzeć się 
i nie zgodzić się z opinią miłościwie panującego ministra sportu, że była to największa – 
ona jeszcze jest, bo jeszcze – największa impreza sportowa w Polsce. Jednym z tych 
elementów był u nas, czyli z trzydziestu jeden dyscyplin, jedna z tych dyscyplin była 
rozgrywana w Jelczu-Laskowicach. I jeszcze jeden aspekt, który chcę uwypuklić przy 
tym, mamy dwa rekordy świata. Jeżeli gdziekolwiek będzie ktoś mówił, że na igrzyskach 
World Games 2017 pobite zostały rekordy, to będzie musiał powiedzieć: rekord – 
wymienić imię i nazwisko tej Ukrainki – na 2000 m, rekord na 500 m i powiedzieć  
w Jelczu-Laskowicach. Pan Burmistrz w ubiegłym roku, podpisując umowę w marcu 
2016 r. z Komitetem Organizacyjnym World Games, rozpoczął cały proces 
przygotowania tej imprezy. To była naprawdę wielka ilość przedsięwzięć, prac do 
wykonania. Bardzo dziękuję, Panie Burmistrzu, za współpracę osób, które były  
z Urzędu, które współpracowały razem z nami żeby to przygotować i wspólnie  
z osobami z World Games po to żeby tę imprezę rzeczywiście dobrze i poprawnie 
przeprowadzić przez te dwa dni. Jeszcze do tego chciałbym dodać, że był taki bardzo 
miły akcent w ramach tych igrzysk, otóż zaproponowaliśmy Komite … Mogę? 
Zaproponowaliśmy Komitetowi Organizacyjnemu żeby przeprowadzić coś w rodzaju – 
to się nazywa z angielska (…), mianowicie to, używając terminologii muzycznej, to było 
takie preludium do koncertu, czyli zanim wystąpili zawodowcy wystąpili ludzie, którzy 
nie mają z wiosłowaniem na ergometrach, czy w ogóle z wiosłowaniem albo niewiele, 
albo w ogóle nic. I proszę, chciałbym powiedzieć państwu, że wystąpili, oprócz 
wolontariuszy, zawodników też ochotników, którzy brali udział w pewnych zawodach, 
które organizowała, organizowało samo Centrum i najlepsi wystąpili, to wystąpiły też 
osoby publiczne. I przy tej okazji chciałem bardzo serdecznie podziękować osobom, 
które razem ze mną, miałem przyjemność z nimi łącznie przygotować się do tego i jakby 
przepłynąć czy przejechać na tym ergometrze. I tu Pani Joasi Kamińskiej, która dobrze 
reprezentowała kobiety wszystkie z naszej Rady, Panu Tadeuszowi Babskiemu, 
Krzysztofowi Woźniakowi, Panu Sekretarzowi Gminy, który zdobył w ogóle pierwsze 
miejsce – gratuluję. Bardzo dobry czas zrobił. Tak że wspaniale rozreklamowaliśmy 
ergometr. Chce przy tym powiedzieć, ergometr jest dostępny w siłowni. Tak jak 
powiedział Paweł Rańda, który był twarzą, czy ambasadorem tej dyscypliny, która była 
u nas rozgrywana, 98% mięśni jest użytych w momencie kiedy ćwiczy się na 
ergometrze. Zapraszam państwa do tego. Osobiście też postanowiłem, że będę to robił, 
będę ćwiczył. Naprawdę wspaniały sprzęt wymyślony przez Amerykanów w latach 
osiemdziesiątych. 

 Jeszcze jedna informacja. Nasza edycja była dziesiąta. Jedenasta edycja w Stanach 
Zjednoczonych, w 1981 r. pierwsza edycja również była w Stanach Zjednoczonych. 
Uczestniczyło 29 państw, miało uczestniczyć  31 – dwa państwa nie dojechały. Oprócz 
krajów europejskich były takie państwa jak: Tajlandia, Stany Zjednoczone, Australia, 
Kanada. Igrzyska odbywały się również w krajach europejskich. Na dziesięć edycji były 
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do tej pory – nie licząc nas – cztery kraje europejskie, w niektórych nawet dwa razy:  
w Niemczech, ale Polska do tego dołączyła, bardzo się z tego cieszę. 

 I druga informacja. Dwunastego mamy, jak już było tutaj wcześniej przez kogoś 
wspomniane, mamy Polska, mecz Polska – Brazylia w siatkówkę, o godzinie 18.00. Bilety 
są na stronie internetowej do nabycia. Zapraszam państwa. Najtańszy bilet, stojące 
miejsca, 15 zł. Najdroższy, kończą się już, po 60 zł, to jest sektor B i C jeżeli dobrze 
pamiętam. Zapraszam do zakupów. Mamy oczywiście też pewną ilość, bardzo niewielką, 
bo to też jest uzgodnienie pomiędzy nami a TZPS-em, niewielką ilość miejsc do, w sensie 
zaproszeń, ale to będą rzeczywiście tylko  niewielka ilość dla określonych osób, które 
gdzieś tam będziemy decydować o tym kogo mamy na te miejsca zaprosić. Bardzo 
dziękuję i to tyle, jeżeli chodzi o moje wystąpienie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan radny Jadczak, potem Pan radny Stachnio. Proszę państwa, ja 
tylko chciałam uprzejmie przypomnieć, takie informacje są nam potrzebne po prostu,  
bo o pewnych rzeczach nie wiemy. To jest punkt Komunikaty organów i ja bym prosiła 
na przyszłość trzymać się tego, że jest to punkt Komunikaty organów. 

 Proszę bardzo. 
Radny Robert Jadczak – no właśnie, gdzieś mi to uciekło wcześniej w Sprawach samorządowych. 

Szanowni państwo, chciałem tylko poinformować i jednocześnie zaprosić na festyn 
sołecki w Miłoszycach, który będzie miał miejsce 12 – 13 sierpnia to jest sobota, 
niedziela. Co powiedzieć? O! Gwiazdą imprezy będzie zespół „Milano” - disco polo - 
zespół Avangarde, a w niedzielę -  ta część będzie taka rodzinna, rekreacyjna, sportowa – 
będzie także, odbędzie się III Gminny Turniej Sołectw o Puchar Burmistrza, tak że już 
teraz wszystkich państwa zapraszam. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Radny Stachnio – proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – Pani Przewodnicząca słuszną uwagę wypowiedziała, bo chciałem się odnieść 

do wypowiedzi Pana Prezesa Konopki. Szanowni państwo, cała rodzina moja 
uczestniczy w tym – przynajmniej jako kibice – w zawodach, które były organizowane  
w naszej miejscowości i plus od rana do wieczora tylko Polsat Sport i wszystkie 
transmisje. I chciałem zwrócić uwagę Panu Burmistrzowi i Panu Prezesowi, bodajże 
tylko dzisiaj – być może się mylę, może było więcej transmisji bądź promocji naszego 
miasta – dzisiaj była z rana bardzo króciutka wzmianka tylko, że w Jelczu-Laskowicach 
odbyły się takie, takie zawody, drobne migawki i na tym się skończyło. Moje dziewczyny 
siedzą przed telewizorem i cały czas oglądają, bo to są naprawdę bardzo fajne sporty i,  
a uczestniczyły jednocześnie jako kibice w tych zawodach, zabrakło tego czegoś. Czyli  
w przyszłości dla państwa, dla wszystkich nas, jak będziemy takie coś organizować, 
obojętnie jaka władza będzie, promocja, odpowiednia promocja w telewizji. Jak się 
podpisuje jakieś umowy to czas antenowy zawsze można wynegocjować. Polsat, 
Szanowni państwo, jeśli macie satelitę, Polsat na trzech kanałach od rana do wieczora 
transmituje, retransmituje te zawody. Jelcz – Laskowice pojawił się tylko raz. Być może 
się mylę. Przynajmniej jeden raz trafiłem tylko. Wczoraj był, dzisiaj z rana też, może 
powtórka była. No nie, dobrze. W każdym bądź razie taka moja drobna uwaga dla 
przyszłych władz, dla obecnych władz. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, w sierpniu nie ma sesji Rady Miejskiej. Terminy 
komisji zostały państwu podane. Życzę państwo bardzo udanych, słonecznych wakacji. 

Od. pkt 21 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – zamykam XXXVI Sesję Rady Miejskiej. 
 
Po wyczerpaniu porządku, Przewodnicząca Rady Miejskiej o godzinie 16.40 zakończyła obrady  
XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 
 
Protokołowała : 
 


